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به نام غیرت... 
لبخند به لب داشت، گویی فاتح جنگی سخت شده، سر 
همسر را به دست گرفته بود و در شهر می چرخاند و اسم 
این کار را غیرت گذاشته بود. احتمالا برخی هم برای او کف 
زدند و گفتند که احسنت که از ناموست دفاع کردی اما مرد 

اهوازی با این کار آبروی هرچه مرد را برد؛ به نام غیرت وحشی گری کرد.
اشتباه فهمیده ای ای مرد. معنای غیرت کشتن و زدن نیست. غیرت یعنی اینکه تو حامی 
زن و بچه ات باشی. غیرت یعنی اینکه دخترت و همسرت تو را مهم ترین پناه زندگی خود 

بداند نه اینکه از ترس تو زندگی نکند و خانه نشین شود.
پدر یا همسر باید به گونه ای رفتار کند که وقتی دختر یا همسر از همه جا برید و تنها میان 

دنیا ماند، به سمت او بیاید و آغوشش را امن ترین جای دنیا بداند.
بعضی از دخترها از اینکه به خانه برگردند می ترسند. می ترسند چون می دانند دنیایی سیاه 
در خانه منتظر آنهاست. می دانند اگر برگردند قربانی خشم پدر می  شوند و مادرانی که در این 

میان برای حفظ زندگی سکوت می کنند و دم نمی زنند.
همه ما مردانی که خبرهای قتل های ناموسی قلب مان را به درد آورد باید سعی کنیم 
به جای فرهنگ خشم که غیرت تعریف شده است، فرهنگ گفت وگو با فرزندان خود را 

جایگزین کنیم.
هرروز با خود تمرین کنیم که بتوانیم با فرزندهای خود حرف بزنیم. اجازه بدهیم آنها 
مشکلات خود را به ما بگویند. اجازه ندهیم آنها به جای مشورت با ما به سراغ هم سالان خود 
بروند و با آنها مشورت کنند و دوستان شان هم به خاطر کم تجربگی مسیر غلط را در برابر 

آنها قرار دهند.
و  زنش  خودش،  زندگی  و  بایستد  مردم  حرف  برابر  در  که  است  کسی  غیرتمند  مرد 

بچه های اش را حفظ کند و دوباره از نو بسازد.
مرد غیرتمند کسی است که دخترش یا همسرش می تواند راحت با او حرف بزند و از 

مشکلات اش بگوید.
مرد غیرتمند کسی است که به زن اش اجازه می دهد زندگی کند و او را چون زن است 

محدود نمی کند.
غیرت مساوی با خشونت نیست. لطفا جهل را غیرت تعریف نکینم. همسری که سر 
زن اش می برد، پدری که با داس دخترش را به قتل می رساند و یا پدری که به خاطر دیر 
آمدن دخترش او را به کام مرگ می کشاند را غیرت مند ننامیم. نگوییم مرد است و غیرت اش!
به خدا که نام این رفتار غیرت نیست. اشتباه فهمیده ایم. اشتباه به ما منتقل  کرده اند. 

برخی مردها به خاطر غیرت آبروی دیگر مردها را هم می برند.
دست هایی که به خون آلوده می شوند، دست های یک مردم غیرتی نیست. دست های 

مرد غیرت مند برای در آغوش کشیدن دختر و همسرش و در حمایت از آنها باز می شود.

آیت الله سعیدی:

 قواعد شرعی و قوانین کشور 
در انتشار اخبار رعایت شود 

امام جمعه قم با بیان اینکه رسانه دینی بر اساس قواعد و ضوابط شرعی عمل می کند و 
نمی تواند مثل دیگران خبر پراکنی کند، گفت: اینکه برخی در انتشار اخبار شتاب می کنند 
که دیر نشود، می تواند نتیجه های بدی را به همراه داشته باشد و باعث پشیمانی شود، در 

انتشار خبر باید قواعد شرعی و قوانین کشور رعایت شود. 
آیت الله سیدمحمد سعیدی در دیدار جمعی از اهالی رسانه که روزیکشنبه  در سالن محراب 
حرم مطهر بانوی کرامت انجام شد، با بیان اینکه بعد از انتشار خبر برخی شروع به تحلیل می 
کنند و در این تحلیل ها نباید دچار جهالت شد و از آن مهمتر بازتاب آن جهالت است که باعث 
پشیمانی می شود، گفت: وقتی خبری منتشر می شود شما باید افقی را نگاه کنید که انتشار 

این خبر باعث ندامت و پشیمانی نشود.
سعیدی افزود: اینکه برخی در انتشار اخبار شتاب می کنند که دیر نشود از اموری است که 

می تواند نتیجه های بدی را با خود به همراه داشته باشد و باعث پشیمانی شود.
وی با بیان اینکه بر اساس قواعد و ضوابط شرعی دست و پای شما بسته است و نمی توانید 
مثل دیگران خبر پراکنی داشته باشید، افزود: حضرت علی علیه السلام وقتی به عمروعاص 
رسیدند و خواستند او را بکشند، او لباس خود را از تن بیرون آورد و حضرت چشم خود را بست 
و او فرار کرد؛ قواعد کار ما متفاوت است و شرع برای ما قواعدی را تعریف کرده است که باید 
رعایت کنیم. امام جمعه قم با بیان اینکه قوانین و ضوابط کشوری هم اگر چه شما را محدود 
می کند ولی باید آنها را هم رعایت کنید، تصریح کرد: شرع ما برای کسب خبر اجازه نداده 
است که از دیوار خصوصی کسی بالا برویم و ببینیم در آن جا چه خبر است و یا نیروی غیر 

انسانی را اجیر کنیم تا از طریق آن خبر کسب کنیم.

مصطفی داننده*

استاندار قم: 

موضوع حق آبه های قم پیگیری شود
 استاندار قم بر ضرورت اقدام دستگاه های ذیربط در موضوع آب و پیگیری حق آبه های 

استان و همچنین مطالبه حقوق قانونی قم در حوزه آب تاکید کرد. 
سیدمحمدتقی شاهچراغی در جلسه شورای حفاظت از منابع آب استان که در سالن 
جلسه های امام جواد )ع( استانداری قم برگزار شد، با بیان اهمیت اجرای برنامه های کلان 
استانی در راستای بهینه سازی مصرف آب افزود: پیرامون اصلاح شبکه توزیع آب، فرهنگ 
مصرف خانگی آب شرب، بهینه سازی مصرف و جلوگیری از هدر رفت آب در مصارف 
مختلف و نیز استفاده ۱۰۰ درصدی از پساب جهت آبیاری فضای سبز با انجام کار مطالعاتی 

برنامه ریزی مدون صورت گیرد.
وی  با اشاره به  سفر رییس جمهور به قم  اضافه کرد: در این سفر مصوبه های خوبی تهیه 
شد که باید نیازمندی های استان مازاد بر این مصوبه ها احصا و تا حصول نتیجه نیز از وزارت 

نیرو پیگیری شود.
او با اشاره به اعتبار تخصیص داده شده در حوزه حفاظت از منابع آب ادامه داد:  بحث 
تصفیه خانه آب شرب، آبرسانی به روستاها و طرح های اولویت دار روستایی از مصوبه های 

مهم سفر است.
شاهچراغی گفت: تلاش برای تامین حق آبه های استان از جمله وظایف دستگاه های 
ذیربط است که باید با پیگیری مداوم این حق آبه ها در بخش های مختلف کشاورزی، صنعتی 
و آب شرب عملیاتی شود. وی با انتقاد از فعالیت چاه های غیر مجاز در استان بیان داشت:  
وضعیت استان در این زمینه احصا شود تا زمینه تامین آب در برخی روستاها و بخش های 
کم آب استان فراهم شود. طی سال های اخیر چهارهزار و ۳۰۰ حلقه چاه غیرمجاز در قم 

شناسایی شده که حجم برداشت سالانه از آنها ۲۵ میلیون متر مکعب بوده است.
این استان دارای ۲ هزار چاه مجاز و دارای پروانه بهره برداری می باشد.

استاندار قم لزوم بهینه سازی مصرف آب در بخش صنعت و کشاورزی را مورد توجه قرار 
داد و تصریح کرد:  برنامه ریزی لازم و مطالعه های کامل صورت گیرد تا در این حوزه نیز شاهد 

کاهش مصرف آب باشیم.
  احیا و بهسازی قنوات در استان یکی درگیر از مواردی بود که استاندار قم بدان اشاره کرد 
و گفت: بررسی و مطالعه های لازم جهت میزان اثرگذاری لایروبی و اصلاح قنوات و مسیر 
رودخانه ها در استفاده بهینه از آب و مسائل زیست محیطی در استان می تواند کمک زیادی 

به بحث حفاظت از منابع آب داشته باشد.
الزام شرکت های آب  از  ابراهیم معتمدی معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار هم 
منطقه ای و آب و فاضلاب برای ارائه برنامه چهار ساله در زمینه حفظ منابع آب خبر داد و 
گفت: در جلسه آینده شورا که قبل از سال برگزار می شود، مدیران شرکت های آب منطقه ای 
و آب و فاضلاب موظف شدند برنامه ۴ ساله خود در حوزه های مختلف ازجمله نحوه مصرف 
آب شرب، تامین آب صنعتگران، حقابه ها و مصرف بهینه آب کشاورزی را تدوین و ارائه کنند 

تا برنامه ریزی های منظم و دقیقی در این خصوص انجام شود.
وی افزود: به زودی با وزیر نیرو در زمینه گرفتن منابع لازم جهت اصلاح شبکه، مدیریت 

پساب ها و... جلسه ای را خواهیم داشت.
کیفیت آب آشامیدنی مناطق مسکونی، استفاده کشاورزان از حقابه ها و بهینه سازی 
مصرف آب کشاورزی از دیگر مباحثی بود که در این جلسه با حضور برخی از کشاورزان بحث 

و تبادل نظر شد.

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای قم خبرداد:

کاهش 7 درصدی بارندگی 
از ابتدای سال آبی در قم 

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای قم  گفت :میزان بارندگی در استان قم از ابتدای مهر 
تاکنون نسبت به مدت مشابه سال قبل ۷ درصد کاهش یافته است.

علی اصغری در جلسه شورای حفاظت از منابع آب استان، میزان بارندگی از ابتدای سال 
آبی تاکنون را ۷۹ میلیمتر اعلام کرد واظهارداشت: این رقم نسبت به سال گذشته کاهش 
۷.۱ درصدی را نشان می دهد.سال آبی گذشته میزان بارندگی در قم ۸۵ میلی متر ثبت شد.
وی با اشاره به افت سطح آب زیرزمینی در استان گفت: در دشت علی آباد قم سالانه 
حدود ۱۱۴ سانتی متر افت سطح آب زیرزمینی را داریم که می طلبد در این زمینه تدبیری 

اندیشیده شود.
اصغری همچنین از بهره برداری مرحله دوم تصفیه خانه آب شرب استان قم در دودهک 
خبر داد و گفت: از برکات سفر رئیس جمهور به قم این بود که مصوب شد منابع مالی لازم 
برای بهره برداری کامل این طرح تامین شود تا قبل از شروع فصل گرما به بهره برداری برسد.
تاکنون برای بهره برداری تصفیه خانه آب آشامیدنی قم یک هزار و ۲۰۰ میلیارد تومان هزینه 

شده است.
این تصفیه خانه، ظرفیت تصفیه حدود ۷ هزار لیتر آب در ثانیه را دارد.

شهردار قم:

100 پروژه  شهری تا پایان 
سال افتتاح می شود

رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای اسلامی شهر قم مطرح کرد:

پیش بینی بودجه ۲۰۰۰ میلیارد تومانی برای طرح های ترافیکی

مناسبت  به  و   1400 سال  پایان  تا  گفت:  قم  شهردار 
به  نزدیک  اعتبار  با  شهری  پروژه  فجر، 100  مبارک  دهه 
10 هزار میلیارد ریال افتتاح می شود. دکتر سید مرتضی 

با خبرنگاران در  سقائیان نژاد روز یکشنبه  در گفت و گو 
توضیح افتتاح پروژه های شهری به مناسبت دهه مبارک 
فجر اظهار داشت: در ایام الله دهه فجر 100 پروژه شهری 
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رئیس دفتر تبلیغات اسلامی در نشست با استاندارقم تاکید کرد:

ضرورت گسترش فعالیت های فرهنگی 
و اجتماعی در پردیسان

4

2
مدیرهنری چهاردهمین جشنواره هنرهای تجسمی فجر استان قم خبرداد:

آغاز به کار نمایشگاه تجسم هنر در گالری فرهنگ قم

رئیس دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم بر ضرورت 
ایجاد زیرساختی مبنی بر گسترش فعالیت های فرهنگی 
و اجتماعی در شهر پردیسان قم تأکید کرد.  در نشست 
مشترک سیدمحمدتقی شاهچراغی استاندار قم با حجت 
تبلیغات  دفتر  رئیس  واعظی  احمد  والمسلمین  الاسلام 

اسلامی حوزه علمیه قم که به میزبانی این نهاد حوزوی 
برگزار شد، طرفین بر اهمیت توجه به مسائل فرهنگی و 
ابتدای این نشست،  اجتماعی شهر قم تأکید کردند. در 
حجت الاسلام والمسلمین واعظی با بیان این که بنا داریم 
فعالیت های فرهنگی و اجتماعی مربوط به وضعیت شهر 

  

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای قم  گفت :میزان بارندگی در استان قم از ابتدای 
مهر تاکنون نسبت به مدت مشابه سال قبل ۷ درصد کاهش یافته است. علی 
اصغری در جلسه شورای حفاظت از منابع آب استان، میزان بارندگی از ابتدای 
سال آبی تاکنون را ۷۹ میلیمتر اعلام کرد واظهارداشت: این رقم نسبت به سال 
گذشته کاهش ۷.1 درصدی را نشان می دهد.سال آبی گذشته میزان بارندگی در 
قم ۸۵ میلی متر ثبت شد. وی با اشاره به افت سطح آب زیرزمینی در استان گفت: 
در دشت علی آباد قم سالانه حدود 114 سانتی متر افت سطح آب زیرزمینی را 

امام جمعه قم با بیان اینکه رسانه دینی بر اساس قواعد و ضوابط شرعی عمل 
می کند و نمی تواند مثل دیگران خبر پراکنی کند، گفت: اینکه برخی در انتشار 
اخبار شتاب می کنند که دیر نشود، می تواند نتیجه های بدی را به همراه داشته 
باشد و باعث پشیمانی شود، در انتشار خبر باید قواعد شرعی و قوانین کشور 
از اهالی رسانه که  رعایت شود.  آیت الله سیدمحمد سعیدی در دیدار جمعی 
روزیکشنبه  در سالن محراب حرم مطهر بانوی کرامت انجام شد، با بیان اینکه 
بعد از انتشار خبر برخی شروع به تحلیل می کنند و در این تحلیل ها نباید دچار 

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای قم خبرداد:
کاهش 7 درصدی بارندگی از ابتدای سال آبی در قم 

آیت الله سعیدی:
 قواعد شرعی و قوانین کشور در انتشار اخبار رعایت شود 
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باحضور مسئولان شهری و استانی :

12پروژه شهری درقم افتتاح شد

2

آیت الله سید حسن خمینی:
 امروز شجاعت در تصمیم گیری 

امری ضروری است

رئیس مجلس شورای اسلامی :
برای غلبه بر مشکلات باید 
در مسیر امام گام برداریم 

رئیس مجلس شــورای اســلامی 
در مراسم تجدید عهد نمایندگان 
بــا آرمان های امام خمینــی )ره( با 
بیان این که باور ما بر این اســت که 
ما امروز برای تجدید بیعت و عهد با 
امام خود اینجا گردهم آمدیم تاکید 
کرد: این بیعت از یک حقیقت مهم 
حکایت می کند و آن این است که 
7ما به مســیر انقلابمان باور و ایمان  7

عضو حقوقدان شورای نگهبان: 
توجه به قانون یکی از پایه های 

اصلی اداره کشور است

یادگار امام با تأکید بر اینکه امروز 
شــجاعت در تصمیم گیری امری 
ضروری اســت، گفت: دشمنی ها 
همیشه بوده و از روزی که انقلاب 
شده به خاطر اینکه پرچم مخالفت 
با تفکر ســنتی چــپ و راســت یا 
شرق و غرب را بلند کرده همیشه 
آماج کینه ها بوده و البته سردمدار 
مبــارزه با اندیشــه دینی صحیح، 

عضــو حقوقــدان شــورای 
در  قانــون  گفــت:  نگهبــان 
رژیم گذشته معنا و مفهومی 
نداشت و کشــور تنها با اراده  
شــاه اداره می شد اما در نظام 
اســلامی توجه به قانون یکی 
از پایه های اصلی اداره کشور 
اســت کــه امــام)ره( و مقــام 
معظم رهبــری بــه آن تاکید  2
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بازی چند لایه آمریکا در آستانه
 از سرگیری مذاکرات وین

رسانه های غربی با تیترهای پرطمطراق سعی کردند این بازگشت معافیت تحریمی 
را برجسته کرده و آن را به عنوان حسن نیت آمریکا در بحبوحه مذاکرات بفروشند اما 
این اقدام دولت آمریکا، به لحاظ کارکردی، درد را از تحریم های وضع شده علیه ایران 

دوا نمی کند. 
وزارت خارجه آمریکا روز جمعه از بازگشت بخشی از معافیت های تحریمی برنامه 
هسته ای ایران خبر داد. این معافیت های مربوط به نیروگاه هسته ای بوشهر ایران، 
نیروگاه آب سنگین اراک و راکتور تحقیقاتی تهران که در می ۲۰۲۰ توسط مایک 

پمپئو، وزیر خارجه سابق آمریکا لغو شده بودند.
وزارت خارجه آمریکا اعلام کرد که معافیت تحریمی در راستای خدمت به منافع 
ایالات متحده در منع اشاعه و ایمنی و محدود کردن فعالیت های هسته ای ایران 

طراحی شده است.
ند پرایس، سخنگوی وزارت خارجه آمریکا در توضیح این رخداد گفت: »ما دقیقاً 
همان کاری را کردیم که دولت قبلی کرد؛ به شرکای بین المللی خود اجازه می دهیم 
به خطرهای فزاینده مرتبط با عدم اشاعه و ایمنی هسته ای در ایران رسیدگی کنند 
در عین حال، تا زمانی که تهران به تعهدات خود در قالب برجام بازنگردد، معافیت 

تحریمی به ایران ارائه نکرده و نخواهیم کرد.«
در همین حال، رسانه های غربی با تیترهای پرطمطراق سعی کردند این بازگشت 
معافیت تحریمی را برجسته کرده و آن را به عنوان حسن نیت آمریکا در بحبوحه 
مذاکرات بفروشند. اما این اقدام دولت آمریکا، به لحاظ کارکردی، درد را از تحریم های 

وضع شده علیه ایران دوا نمی کند.
معافیت های پیش گفته، علی الارض فاقد هر گونه آثار و مزایای اقتصادی برای 
ایران هستند و نمی توان از آنها به عنوان سیگنال حسن نیت آمریکا یاد کرد. چرا که 
اگر آمریکا به دنبال کاهش تحریم ها و تخفیف فشار حداکثری بود، بایستی بخشی از 
تحریم های اقتصادی ایران را رفع می کرد تا ایران بتواند به منابع خود دسترسی داشته 
باشد. نه اینکه چند ژست نمادین در حوزه مربوط به تحریم ها هسته ای بگیرد. دولت 
باید در اوج بحران کرونا، حتی مانع دسترسی ایران به منابع مالی خود در خارج از 
کشور بوده است.  حوزه های مربوط به نیازهای دارویی و واکسن نیز، مستثنی از این 

سیاست واشنگتن نبوده اند.
حسین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه کشورمان در پاسخ به پرسشی درباره این 
اقدام آمریکا گفت:»ما به طرف  آمریکایی که از طریق واسطه هایی این روزها پیام هایی 
را منتقل می کند به صراحت گفتیم باید حسن نیت خودشان را در عمل نشان بدهند. 
حسن نیت در عمل از نظر ما این است که روی زمین اتفاق ملموسی رخ دهد و رفع 
بخشی از تحریم ها به معنای عینی و واقعی می تواند ترجمان حسن نیت آمریکایی ها 
باشد که از آن صحبت می کند، آنچه که بر روی کاغذ رخ می دهد خوب است اما کافی 

نیست.«
علی شمخانی دبیر شورای عالی امنیت ملی کشورمان نیز در واکنش به این موضوع 
در توییتی نوشت: »انتفاع اقتصادی واقعی، موثر و قابل راستی آزمایی ایران، شرط لازم 

برای شکل گیری توافق است. نمایش رفع تحریم اقدامی سازنده تلقی نمی شود.«
از طرفی دیگر، این معافیت ها بالعکس مربوط به حوزه های نگرانی و دغدغه های 
آمریکایی ها و اروپایی ها می شوند. غرب که از پیشرفت برنامه هسته ای ایران ناخرسند 
است، به زعم وزارت خارجه آمریکا، این معافیت ها را نه با هدف ایجاد گشایش برای 
ایران، بلکه با هدف محدود کردن برنامه هسته ای ایران بازگردانده است. بنابراین، 
سخن گفتن از معافیت تحریمی برای برنامه هسته ای ایران، در واقع نمونه همان مثل 

معروف »روغن سوخته را نذر امامزاده کردن« است.
صرفنظر از نکات فوق، اگر بخواهیم به این موضوع از زاویه ای غیراقتصادی و حتی 
مستقل از آثار فنی قابل تامل آن نگاه کنیم، باز آمریکایی ها کار دندانگیری را انجام 
نداده اند. تا کنون آمار و ارقامی متفاوتی از تعداد تحریم های پسابرجامی ارائه شده اند. 
یکی از آمارهای ارائه شده عددی حدود ۱۷۰۰ تحریم پسابرجامی علیه ایران را نشان 
می دهد. از این منظر نیز، اقدام آمریکایی ها وزن چندانی در حوزه رفع تحریمی برای 

ایران ندارد، و به مانند سوزنی در انبار کاه تحریم های آمریکا می ماند.
بنظر می رسد آمریکا، با پیوست رسانه ای که اقدام فوق را تکمیل می کند، به دنبال 
زدن دو نشان با یک تیر هستند. اول اینکه زمینه های توسعه برنامه هسته ای ایران 
را کاهش دهند. دوم اینکه، در آستانه بازگشت به وین، آمریکایی ها با این حرکت 
مصنوعی به دنبال گرفتن ژست »حسن نیت« هستند، تا تیم مذاکره کننده ایرانی را 
تحت فشار قرار داده و آن را مجبور به انعطاف بیشتر کنند. به بیانی ساده تر، آمریکا 
با این کار، هم به دنبال تامین منافع فنی خود بوده و هم اینکه در آستانه ازسرگیری 

مذاکرات برای خود اهرم سازی رسانه ای و روانی می کند.
علاوه بر این، آمریکا با اعلام خبر معافیت های تحریمی، احتمالا به دنبال احصای 
تاثیر روانی و نه عملی آن است، تا اینکه اقتصاد داخلی ایران را در برهه ای که نیاز به 
تصمیم گیری سیاسی است، تحت الشعاع قرار دهد. واشنگتن با این اقدام، بیش از 
آنکه به دنبال مخابره کردن سیگنال مثبت باشد، به دنبال ایجاد فضای کاذب قطعیت 
تا بازار و مولفه ای اقتصادی نظیر نرخ ارز از آن متاثر شوند. یکی از  توافق است، 
سناریوها می تواند این باشد که، آمریکا و مقامات غربی به محض ازسرگیری مذاکرات 
وین، اظهارات منفی ایراد کرده و ایران را در دوراهی تصمیم گیری در وین قرار دهند. 
این اقدام می تواند بازار را دچار شوک کرده، و با هدف تغییر محاسبات تهران، دولت 

ایران را تحت فشار قرار دهد.
از زاویه سیاسی، این اقدام می تواند هدف ایجاد افتراق و دوقطبی در بین جریان های 
سیاسی در داخل ایران را دنبال کند. با این توضیح که عده ای آن را حسن نیت آمریکا 
ترجمه کنند، و عده ای نقطه مقابل آن را قلمداد کنند. بنابراین، اقدام اخیر دولت 
آمریکا، بیش از آنچه که در ظاهر می نماید پیچیده است. چرا که گذشته به ما می گوید 
که آمریکایی ها در مقاطع حساس، به جای گشایش، از اهرم های فشار متنوع استفاده 
می کنند. چنین شرایطی نیازمند هشیاری گروه های و نخبگان سیاسی را می طلبد 
تا فریب بازی چند لایه و چند سطحی آمریکا را نخورده و از روی سادگی، آن را نشانه 
حسن نیت دولتی ندانند که حتی در میانه مرگ و میرهای کرونایی، دارو و واکسن را از 
یک ملت ۸۰ و چند میلیونی دریغ کرد. دم خروس فشار حداکثری، باور حسن نیت 

آمریکا را، آن هم در چنین مقطع حساس، بسیار سخت و ناممکن می کند.
کارشناس مسائل بین المل

وزیر علوم:

 آموزش های مهارتی باید توسعه یابد 
وزیر علوم، تحقیقات و فناوری گفت: باید به دنبال مرجعیت علمی باشیم و برای 
اثربخشی بیشتر آموزش عالی و نقش پررنگ تر در زندگی مردم بتوانیم آموزش مهارتی 

را در کشور توسعه دهیم. 
محمدعلی زلفی گل روز یکشنبه در آیین تکریم دکتر ابراهیم صالحی عمران رییس 
قدیم و معارفه دکتر عرفان خسرویان رییس جدید دانشگاه فنی و حرفه ای و افتتاح 
پروژه های عمرانی، آموزشی و رفاهی دانشجویی این دانشگاه، افزود: دانشگاه فنی 
و حرفه ای الگو، محور و مدار آموزش مهارتی محور در کشور است؛ به همین دلیل 

دانشگاه فنی و حرفه ای باید در این دوره به طور ویژه مور توجه قرار گیرد.
وی با بیان اینکه بهترین مسیر برای ایجاد عدالت اجرای قانون است، گفت: برای 
استفاده بهینه از پتانسیل های کشور به ویژه منابع مالی و انسانی نیازمند اجرای قانون 
هستیم که بهترین جا برای تحقق این مهم دانشگاه های فنی و حرفه ای و علمی و 

کاربردی است.
زلفی گل با اشاره به اینکه نهضت اشتغالزایی اولویت اول کشور محسوب می شود، 
افزود: بیکاری یکی از مشکلات است که باید برطرف شود. باید نخبگان خود را حفظ 

کنیم و مهاجرت معکوس را رقم بزنیم.
وزیر علوم گفت: اعتقاد دارم، چون این نظام بر پایه خون شهدا بنا شده است، هر 

مسئول و مدیری که مسیر غیر از شهدا را طی کند، عاقبت به خیر نمی شود. 
زلفی گل اضافه کرد: هم اکنون میزان دانایی در جامعه ما توسعه یافته و فرهنگ 

جامعه ما فرهنگ علم، دانش و فناوری شده است.
وی با بیان اینکه باید برنامه ریزی و مدیریت درست از این فرهنگ شکل گیرد، گفت: 
بزرگترین سرمایه هر کشور ایجاد فرهنگ سالم است. آرمان جامعه ما تحقق مدینه 
فاضله است و مدینه فاضله بر مدار علم و دانش و فناوری است و وظیفه سنگینی داریم 

که باید این فرهنگ را به درستی شکوفا کنیم.
زلفی گل تاکید کرد: قبل از انقلاب ۱۷۰ هزار دانشجو در کشور تحصیل می کردند و 
در حال حاضر بیش از ۳ میلیون و ۲۰۰ هزار دانشجو در دانشگاه های کشور مشغول به 

تحصیل هستند و بیش از ۲۰ میلیون تحصیل کرده دانشگاهی داریم.

معصومه پور صادقی*

اخبار

رئیس دفتر تبلیغات اسلامی در نشست با استاندارقم تاکید کرد:

ضرورت گسترش فعالیت های فرهنگی و 
اجتماعی در پردیسان

رئیس دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم بر ضرورت ایجاد زیرساختی مبنی بر 
گسترش فعالیت های فرهنگی و اجتماعی در شهر پردیسان قم تأکید کرد. 

در نشست مشترک سیدمحمدتقی شاهچراغی استاندار قم با حجت الاسلام 
والمسلمین احمد واعظی رئیس دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم که به میزبانی 
این نهاد حوزوی برگزار شد، طرفین بر اهمیت توجه به مسائل فرهنگی و اجتماعی 

شهر قم تأکید کردند.
در ابتدای این نشست، حجت الاسلام والمسلمین واعظی با بیان این که بنا داریم 
فعالیت های فرهنگی و اجتماعی مربوط به وضعیت شهر قم را گسترش دهیم، 
اظهار داشت: یکی از طرح های در دست بررسی، متمرکز کردن طرح ملی »بشیران 

جوان« در استان قم است.
گسترش  بر  مبنی  زیرساختی  ایجاد  ضرورت  بر  خود،  سخنان  ادامه  در  وی 
فعالیت های فرهنگی و اجتماعی در شهر پردیسان قم تأکید کرد و گفت: با توجه 
به فقدان یک مجموعه فرهنگی متناسب با جمعیت شهر پردیسان و نبود امکانات 
فرهنگی، رفاهی و ورزشی در این شهر، ایده دیگری را در باب تأسیس یک مجموعه 
دانشگاه  کنار  در  تبلیغات اسلامی  دفتر  به  مربوط  زمین  در  ورزشی   - فرهنگی 
باقرالعلوم )ع( مد نظر داریم تا برنامه های تربیتی برای فرزندان و کارگاه های آموزشی 

و فرهنگی برای خانواده ها برگزار شود.
به آمادگی این نهاد حوزوی در  رئیس دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم 
طرح  این  فرهنگی  محتوای  و  مذکور  فرهنگی  مجموعه  زمین  تأمین  خصوص 
پرداخت و تصریح کرد: بنابراین می بایست این طرح آماده شود و به عنوان طرحی 
کلان در ستادی مورد بحث و بررسی قرار گیرد و با توجه به تأکیدات حضرت آقا در 
خصوص رسیدگی به وضعیت فرهنگی قم، اگر استاندار محترم و بعضی از نهادهای 
مسؤول همکاری کنند و ساخت این مجموعه فرهنگی را برعهده بگیرند، دفتر 
تبلیغات اسلامی آماده است تا زمین را در اختیار قرار دهد و پس از ساخت این 

مجموعه، محتوای فرهنگی آن را تأمین کند.
لزوم ایجاد مجموعه فرهنگی – ورزشی در پردیسان

وی افزود: اگر این طرح با فکر و پشتوانه قوی ایجاد شود، می تواند به پایگاهی برای 
خانواده ها تبدیل گردد.

در این نشست، شاهچراغی با اشاره به نیازهای پردیسان اظهار داشت: اینکه 
پردیسان نیازمند خدمت رسانی است، شکی نیست، اما برای ایجاد این طرح، 
می بایست آمایشی نسبت به پردیسان انجام شود؛ هر چند که تأکید دولت بر اتمام 

پروژه های نیمه تمام است، مگر اینکه پروژه خاصی مثل طرح مذکور ارائه شود.
به  ورود  زمینه  و  پردیسان  نیازهای  می بایست  ابتدا  راستا،  این  در  گفت:  وی 
این مسأله بررسی شود؛ البته در سفر رئیس جمهور به قم، پیش بینی هایی برای 

پردیسان در نظر گرفته شده است.
دفتر تبلیغات اسلامی؛ اجراکننده فرمایشات رهبر معظم انقلاب در کف 

میدان عمل
استاندار قم بر حضور همیشه در صحنه دفتر تبلیغات اسلامی در راستای اجرای 
فرامین مقام معظم رهبری اشاره و تصریح کرد: زمانی که بنده در سپاه حضور 
داشتم، شاهد بودم که دفتر تبلیغات اسلامی به فرمایشات رهبر معظم انقلاب در 

کف میدان عمل می کرد، و این سنت پسندیده باید استمرار یابد.
وی افزود: در حوزه مسائل اجتماعی قم مشکلات زیادی وجود دارد و در سفر 
رئیس جمهور به قم به تأکیدات حضرت آقا نسبت به وضعیت فرهنگی و اجتماعی 

قم تأکیداتی صورت گرفت و نیازهای موجود را مطرح کردیم.
با حرف های حماسی و شعاری کاری انجام نمی شود

شاهچراغی با بیان این که فعالیت های فرهنگی و اجتماعی در قم انجام می شود، 
اما نیازمند فعالیت های بیشتری هستیم، اظهار داشت: در قم باید نسبت به مسأله 

طلاق و سایر آسیب های اجتماعی اقداماتی صورت گیرد.
وی ضمن استقبال از طرح ایجاد مجموعه فرهنگی در پردیسان و اعلام همکاری 
استانداری گفت: طرحی قابل دفاع و قابل اطمینان از جهت خروجی، دسته بندی 

و آماده و ارائه شود و در این راستا نیز دستگاه ها باید پای کار بیایند.
استاندار قم در پایان تصریح کرد: در سفرهای آخر هفته به شهرها و روستاهای 
قم مشاهده می کنیم که بسیاری از خدمات اداری در استان متوقف بر تصمیم های 

کوچک است که در استانداری در حال پیگیری همین تصمیمات هستیم.
پیشنهاد ایجاد دبیرخانه یا شورای فرهنگی - اجتماعی در استانداری

حجت الاسلام والمسلمین سعید روستا آزاد معاون فرهنگی و تبلیغی دفتر تبلیغات 
اسلامی حوزه علمیه قم در این نشست، پیشنهاد ایجاد یک دبیرخانه یا شورای 
فرهنگی - اجتماعی در استانداری با هدف تمرکز بر فعالیت های فرهنگی استان و 

کمک به استاندار در این زمینه را ارائه کرد.
وی ضمن تأکید بر لزوم ورود و کمک مجموعه های صنفی به مسائل اجتماعی، 
لزوم مشارکت مالی  و  ایجاد صندوق اجتماعی - فرهنگی  بر  پیشنهادی مبنی 

واحدهای صنفی در این صندوق را مطرح کرد.
 

امیرعبداللهیان:

به دنبال توافق موقت و محدود نیستیم
 وزیر امور خارجه کشورمان با بیان اینکه ما هیچ پیش شرطی را از طرف آمریکایی 
یا  دریافت نکردیم، گفت: موضوعی به عنوان پیش شرط مطرح نیست ما متن 
پیشنهادی در چارچوب پیش شرط دریافت نکردیم و این مذاکرات قطعا بر مبنای 

نقطه نظرات کارشناسی در راستای منافع ملی پیش خواهد رفت. 
حسین امیرعبداللهیان در گفت وگویی با اشاره به تعیین برخی پیش شرط ها در 
مذاکرات وین، گفت: ما هیچ پیش شرطی را از طرف آمریکایی دریافت نکردیم و 

اساسا مذاکرات ما یک روندی دارد که موضوع پیش شرط در آن مطرح نیست.
وزیر امور خارجه کشورمان اضافه کرد: تا این زمان که ما با هم صحبت می کنیم، 
موضوعی به عنوان پیش شرط مطرح نیست ما متن یا پیشنهادی در چارچوب 
پیش شرط دریافت نکردیم و این مذاکرات قطعا بر مبنای نقطه نظرات کارشناسی و 
توافقاتی که نتیجه نهایی آن رسیدن به یک توافق خوب در راستای تامین منافع ملت 

و کشورمان باشد، پیش خواهد رفت.
وی با بیان اینکه اقداماتی که روی کاغذ انجام می شود، می تواند اقدامات خوبی 
باشد، ادامه داد: یعنی هر فرمان اجرایی و یا اقدامی که تحریم های وضع شده پس 
از خروج آمریکایی ها از برجام را مجددا به حالت قبلی خود و رفع تحریم ها برگرداند، 

از نظر ما اقدام خوب قلمداد می شود.
در روند مذاکرات، ابتکار جدی و قابل توجهی ازطرف آمریکایی ندیدیم

امیرعبداللهیان با تاکید بر اینکه آنچه که برای ما اهمیت دارد، عمل طرف آمریکایی 
است، گفت: ما نگاه می کنیم که بر روی زمین چه اتفاقی به وقوع می پیوندد. برای 
ما این مهم است که رفتار عملی آمریکایی ها در لغو تحریم ها را به طور ملموس و 
عینی مشاهده کنیم. آنچه که برای ما ملاک است، نتیجه گفت وگوهایی است که در 

مذاکرات وین دنبال می کنیم و توافقی که حاصل خواهد شد.
برخی  طریق  از  آمریکایی ها  البته  داشت:  اذعان  دیپلماسی  دستگاه  رئیس 
واسطه ها، پیام های مکرری میفرستند و مدعی هستند که نا دارای حسن نیت 
هستیم. ما در روند فعلی مذاکرات، ابتکار جدی و قابل توجهی را از طرف آمریکایی 
ندیدیم. وی یادآور شد: بخشی از ابتکارات از نظر ما باید در مذاکرات ۱+۴ و از طریق 
non-paper هایی که به واسطه اتحادیه اروپا بین ما و آمریکایی ها تبادل می شود، 
قابل مشاهده باشد و یا ما در عمل شاهد لغو بخشی از تحریم ها باشیم. لذا رفتار 

عملی آمریکا برای ما ملاک است.
امیرعبداللهیان در واکنش به خبر توافق دوساله و موقت، تاکید کرد: ما به دنبال 

یک توافق خوب هستیم و به دنبال توافق موقت و محدود نیستیم.

رییس جمهور هم افزایی شرکت های اقتصادی را از راه های مهم خنثی کردن 
تحریم ها دانست و گفت: پیام اقدام ماندگار »پیشرانان پیشرفت ایران« به 
ایرانیان خارج کشور و سرمایه گذاران بخش خصوصی این است که با مشاهده 
تضمین سود، افزایش بهره وری و امنیت سرمایه گذاری به فعالیت در این حوزه 

تشویق شوند. 
آیت الله سید ابراهیم رئیسی روز یکشنبه در آیین آغاز عملیات اجرایی ۴۸ 
پروژه بزرگ صنعتی کشور با اشاره به اینکه هدف گذاری دولت در بودجه 
۱۴۰۱ برای رشد اقتصادی ۸ درصدی است، گفت: رشد اقتصادی به عنوان 
یک ضرورت، نیازمند گروه و جریان پیشتازی است که با شجاعت و همت 

عالی بتواند آن را در کشور محقق سازد.
رییس جمهور با طرح این پرسش که کدام بخش می تواند پیشران اقتصادی 
در کشور باشد، خاطرنشان کرد: بی تردید نگاه به درون ایجاب می کند که به 
دستان با کفایت کارآفرینان و فعالان اقتصادی که امتحان موفقیت آمیزی پس 

داده اند، اعتماد داشته باشیم.
وی با اشاره به همگرایی، همکاری، همراهی و هم اندیشی گروه »پیشرانان 
پیشرفت ایران« اظهار داشت: تلاش و همکاری این گروه در مدت کوتاه ۱۱۰ 
روزه، توانست موانع پیش رو را کنار گذاشته، مجوزهای لازم را اخذ کند و برای 
حرکت جهادی در ایجاد اشتغال و افزایش صادرات و رونق تولید هم پیمان 

شوند، که اقدامی بسیار فرخنده و مبارک است.
آیت الله رئیسی اضافه کرد: مهم تر از اجرای ۴۸ پروژه بزرگ در ۱۳ استان و 
۲۷ شهرستان، همگرایی و هم افزایی شرکت های بزرگ اقتصادی کشور است 
و امروز به عنوان یک تجربه موفق پیش روی همه فعالان اقتصادی برای انجام 

طرح های بزرگ قرار دارد.
رییس دولت سیزدهم، پویایی، امید، ایستادگی، اعتماد به نفس و اعتماد 
به نیروهای خلاق کارآفرین و تولیدکننده داخلی را مهم ترین پیام حرکت گروه 
پیشرانان پیشرفت ایران دانست و بیان کرد: این پیام باید به همه کسانی که 
دچار یاس و نا امیدی شدند و تصور می کنند که کشورمان به خاطر موانع، 

تهدیدها و تحریم ها دچار وقفه و توقف شده است، مخابره شود.
وی تصریح کرد: یکی از راه های مهم دور زدن و خنثی کردن تحریم ها، چنین 
اقدامات ماندگاری است و بنای دولت هم این است که برای خنثی سازی 

تحریم ها، فعالیت و تلاش روزافزون را در دستور کار خود قرار دهد.
آیت الله رئیسی تاکید کرد: بدون تردید اگر شرکت های بزرگ، بانک ها، بخش 
خصوصی، و کارآفرینان فعال شوند می توان سرمایه  گذاری های قابل توجهی 
در بخش های مختلف انجام داده و مشکل تولید و اشتغال در کشور را برطرف 

کرد.
را نقش دولت در فعالیت های  رییس جمهور، هدایت، حمایت و نظارت 
اقتصادی را برشمرد و گفت: فعالان اقتصادی یقین داشته باشند که دولت در 

این میدان از فعالیت آنها حمایت خواهد کرد.
وی خاطرنشان کرد: اقدام گروه »پیشرانان پیشرفت ایران« پیامی به ایرانیان 
خارج از کشور و سایر سرمایه گذاران بخش خصوصی دارد که با مشاهده 
تضمین سود و افزایش بهره وری و امنیت سرمایه گذاری به فعالیت در این 

حوزه تشویق شوند.
آیت الله رئیسی گفت: ممکن است دولت کمک ها و مساعدت هایی در زمینه 
اقتصادی به مردم داشته باشد اما بی تردید اقتصاد کشور را نمی توان بر مبنای 
این گونه کمک های موقتی بنا کرد بلکه اقتصاد کشور نیازمند  اقدامات بزرگ 
و ماندگار در عرصه کار و تولید است که در مبانی دینی نیز بر آن تاکید شده 

است.
رییس جمهور با تأکید بر تسهیل فضای کسب وکار برای فعالان اقتصادی 
ادامه داد: وزارتخانه ها و دستگاه های اداری لازم است فعالیت اقتصادی را 
برای فعالان این عرصه تسهیل و مجوزهای لازم را به سرعت صادر کنند. دولت 
همچنین از فعالیت کارگاه ها و بنگاه های کوچک و زودبازده به منظور افزایش 

اشتغال حمایت می کند.
توسعه  و  توسعه ملی در رشد  به نقش صندوق  اشاره  با  رئیسی  آیت الله 
اقتصادی کشور، گفت: اساس تشکیل صندوق توسعه ملی برای پیشرفت 

کشور بوده و در این زمینه نقش آفرینی خواهد کرد.
رییس جمهور همچنین بر تدوین نقشه جامع صنعت کشور تأکید کرد و 
گفت: دولت از ابتدا این موضوع را در دستور کار خود داشته است و با تأکیدات 

اخیر رهبر معظم انقلاب، این سند هر چه زودتر نهایی خواهد شد.

رئیس جمهور:

رونق تولید با هم افزایی و همگرایی شرکت های بزرگ اقتصادی 

عضو حقوقدان شورای نگهبان گفت: قانون در رژیم 
گذشته معنا و مفهومی نداشت و کشور تنها با اراده  شاه 
اداره می شد اما در نظام اسلامی توجه به قانون یکی 
از پایه های اصلی اداره کشور است که امام)ره( و مقام 

معظم رهبری به آن تاکید دارند. 
عباسعلی کدخدایی روزیکشنبه در نشست علمی 
بازتاب انقلاب اسلامی ایران بر آثار اندیشمندان جهان 
که در دانشکده حقوق و علوم سیاسی دانشگاه تهران 
برگزار شد، ضمن تبریک و تهنیت ایام دهه فجر انقلاب 
اسلامی و همچنین تقارن این دهه با ماه پر فیض و 
برکت رجب، یاد و خاطره شهدای انقلاب اسلامی و 

امام راحل )ره( را گرامیداشت.
کدخدایی گفت: برای بررسی و ارزیابی نهضت عظیم 
انقلاب اسلامی، باید گذشته را مرور کرده و بدانیم که 
کجا بوده ایم و الان کجا هستیم و چه دستاورد هایی را 

به دست آورده ایم.
وی ادامه داد: در نظام ستم شاهی، مردم از مشارکت 
در امور سیاسی و اداره کشور کنار گذاشته شدند و 
حالت فعالانه خودشان را از دست دادند و در دیکتاتوری 
رضاخان و پسرش هیچ نقشی در اداره کشور نداشتند.
عضو حقوقدان شورای نگهبان افزود: ویژگی دومی 
که در دوره رژیم ستم شاهی پهلوی به خوبی مشاهده 
می شود و اسناد تاریخی نسبت به آن وجود دارد، بحث 
فقدان حاکمیت قانون و قانون گرایی است، در جامعه 
وقت ایران، قانون به هیچ عنوان ارزشی نداشت و لفظ 

قرار  استفاده  مورد  شاه  دستورات  برای  فقط  قانون 
می گرفت.

کدخدایی ادامه داد: انتخابات در دوره پهلوی فقط 
جنبه تشریفاتی داشته و مدارکی از اینکه نمایندگان 
طبق چه قاعده و قانونی انتخاب شده اند در دسترس 
نیست و رضاخان و محمدرضا پهلوی خود را مبرا از 

پاسخگویی به مردم می دانستند.
استاد حقوق بین الملل دانشگاه تهران با بیان اینکه 
نظام ستم شاهی پهلوی به تقلید از جوامع غربی طرح 
جدایی دین از سیاست را کلید زد، گفت: رژیم پهلوی 
و دین  به دنبال حذف دین  الگوی سکولاریزم  طبق 
گرایی از جامعه ایرانی بود و حتی فراتر از جدایی دین 
و سیاست به دین زدایی مشغول شدند که آثار آن نیز 
همانند حمله به مسجد گوهرشاد و حوزه علیمه قم 

مشاهده می کنیم.
اینکه  به  اشاره  با  نگهبان  شورای  حقوقدان  عضو 
انقلاب اسلامی ایران با زیربنای فکری امام خمینی 
)ره( ایجاد شده است، تصریح کرد: در دوره ۱۰ ساله 
عمر پر برکت حضرت امام بعد از پیروزی انقلاب، ایشان 
بارها بر حضور مردم تأکید داشتند و اصرار ایشان جنبه 
تشریفاتی نداشت و بارها در مصاحبه های مختلف، 
ایشان در مورد نحوه اداره کشور گفته بودند که این کار 

با حضور مردم انجام خواهد شد.
وی افزود: از حضرت امام)ره( سوالی پرسیده شد 
مبنی بر اینکه با چه قوانینی می خواهید نظام جدید 

را اداره کنید؟ که ایشان تاکید داشتند اداره کشور با 
احکام اسلامی و حضور مردم محقق می شود و اگر ما 
احکام اسلامی را رعایت نکنیم مردم ما را کنار خواهند 

گذاشت.
عضو حقوقدان شورای نگهبان افزود: مردم ایران با 
اتکا به رهبران سیاسی که همان رهبران دینی مردم 
بودند و با استفاده از مسجد به عنوان پایگاه اعتراضات 
علیه حکومت ظالم پهلوی، ایستادگی و مقاومت کردند 

و انقلاب اسلامی را به وجود آوردند.
مباحثی  از  دیگر  یکی  کرد:  تصریح  کدخدایی 
و  قانون  بحث  داشتند  تأکید  آن  به  امام  که حضرت 
انقلاب گفتند که  پیروزی  ابتدای  و  بود  قانون گرایی 
هر چه سریع تر قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران 
تدوین شود، علی رغم اینکه در تحولات اجتماعی دیگر 
کشورها می بینیم که با ایجاد یک حکومت جدید مدتی 
طول می کشد که قوانین وضع شود و نهاد سیاسی 

شکل بگیرد.
وی با اشاره به اهمیت مردم، اتحاد دین و سیاست و 
حاکمیت قانون و قانون گرایی در نگاه و اندیشه فکری 
امام خمینی)ره( در تاسیس نظام جمهوری اسلامی 
ایران تاکید کرد: قانون در رژیم گذشته، معنا و مفهومی 
نداشت و کشور تنها با اراده  شاه اداره می شد اما در 
نظام اسلامی توجه به قانون یکی از پایه های اصلی 
اداره کشور است که حضرت امام)ره( و مقام معظم 

رهبری به آن تاکید دارند.

عضو حقوقدان شورای نگهبان: 
توجه به قانون یکی از پایه های اصلی اداره کشور است

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی: 

اولویت وزارت فرهنگ حمایت از همه گونه های سینمایی است
 وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، جشنواره فیلم فجر را مهم ترین رکن سینمای ایران، 
در ارتقای فرهنگ عنوان کرد و گفت: همه گونه های سینمایی که به سبک زندگی 

ایرانی اسلامی می پردازند در اولویت حمایت وزارت فرهنگ هستند. 
محمد مهدی اسماعیلی شامگاه یکشنبه - ۱۷ بهمن ۱۴۰۰- به همراه منتقدان 
و خبرنگاران سینمایی حاضر در خانه جشنواره، به تماشای فیلم موقعیت مهدی 
نشست و سپس با عوامل این فیلم به گفت وگو پرداخت. این فیلم، کاری از هادی 

حجازی فر است که به بخش هایی از زندگی برادران شهید باکری می پردازد.
اسماعیلی در ادامه این بازدید، در جمع خبرنگاران حاضر شد و با بیان اینکه 
شخص رییس جمهوری در حل مشکلاتی که پیش روی برگزاری جشنواره های فجر 
وجود داشت، حمایت ها، دستورات و همراهی های اثرگذاری داشته است، ادامه 
داد: امسال برای تولید و حمایت از تولیدات سینمایی، حمایت های لازم را از طریق 
بنیاد سینمایی فارابی و دیگر نهادها داشته ایم اما این حمایت ها برای سال آینده، 

جدی تر و به صورت روشن تر خواهد بود. 
وی در پاسخ به این سوال که از چه گونه های سینمایی حمایت خواهد شد، بیان 
کرد: این حمایت ها مربوط به همه گونه های سینمایی که مربوط به مضامین والای 

اخلاقی و سبک زندگی ایرانی اسلامی باشد، خواهد بود. 
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی درباره تاکیداتی که مدیران بر حمایت از گونه های 
سینمایی مرتبط با دوران دفاع مقدس دارند، گفت: زندگی یک فرمانده شهید، به 
نوعی، آموزش سبک زندگی معیار است. اما مسائل اجتماعی در همه گونه ها، مورد 
حمایت ما خواهد بود و همانطور که شاهد هستید، در جشنواره فیلم فجر نیز گونه ها 

و موضوعات مختلف حضور دارند و در معرض تماشای عموم قرار گرفته اند. 
موضوع دیگری که اسماعیلی در جمع اهالی رسانه بیان کرد، اکران فیلم های 
حاضر در جشنواره فجر بود که در این باره اظهار کرد: با توجه به توصیه ها و تاکیداتی 
که به مسوولان سازمان سینمایی کشور داشته ام، قرار بر این است که فیلم های 
حاضر در جشنواره فجر، برای اکران عمومی نیز مورد حمایت قرار گیرند و در شورای 

نمایش نیز مورد تایید قرار گیرند.
شعار دولت مردمی، عدالت فرهنگی است

اسماعیلی درباره اکران سیار فیلم های جشنواره فجر در استان ها و برخی مناطق 
کشور، بیان کرد: شعار دولت مردمی، عدالت فرهنگی است. من بر این کلید واژه به 
صورت جدی اصرار دارم. البته این عدالت را در همه بخش های فرهنگی و هنری 
کشور خواستار هستیم. بر همین اساس، مستقل از استانداری ها، از محل اعتبارات 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، برای اکران سیار حمایت ها و هزینه های لازم را کرده 
ایم تا عموم مردم در سراسر کشور در این جشنواره که بهار فرهنگی  محسوب می 

شود، حاضر باشند چرا این حضور، حق همه مردم است. 
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، در پایان، درباره تشکیل شورای عالی سینما، گفت: 
تشکیل این شورا، در کمیسیون فرهنگی اجتماعی هیات دولت تصویب شده است و 
به دلیل اینکه چند موضوع و نقطه نظر از مراکز دیگر فعال در حوزه فرهنگ، به رییس 
جمهوری ارجاع شده بود، در حال بررسی و حل کردن آن نقطه نظرات هستیم تا 
پس از آن، تشکیل این شورا، در هیات دولت به تصویب برسد و به صورت مداوم و 

منظم، تشکیل شود.

به دادستان های سراسر   دادستان کل کشور خطاب 
کشور گفت: مقدمات و ساز و کارهای لازم برای استفاده 
از ظرفیت میانجیگری و صلح و سازش را فراهم کنند زیرا 
استفاده از ظرفیت میانجیگری، هم بار دستگاه قضایی و 

هم مدت زمان رسیدگی را کاهش می دهد. 
حجت الاسلام والمسلمین محمد جعفر منتظری روز 
یکشنبه در آیین تحلیف نخستین دوره میانجیگری که 
با حضور حدود هزار میانجیگر از سراسر کشور به صورت 
مجازی برگزار شد، درباره اهمیت صلح و سازش افزود: 
میانجیگری میان مردم چه در دعواهای حقوقی و چه 
کیفری اقدامی پسندیده است و در مبانی دین مقدس 

اسلام و آیات و روایات بسیار مورد تاکید قرار دارد.
وی ادامه داد: برای ایجاد صلح و سازش به میانجیگر 

دروغ  به  حتی  بود  ضروری  و  لازم  اگر  شده  داده  اجازه 
متوسل شود و این امر اهمیت صلح و سازش را نشان 
آثار  و  فواید  به  اشاره  با  کشور  کل  دادستان  می دهد. 
میانجیگری اظهارداشت: اثر نخست حل اختلاف و دعوا 
میان دو مسلمانی است که کدورت داشتند و چه بسا 
این اختلاف مدتی به طول انجامیده و میانجیگر به این 
اختلاف پایان می دهد. منتظری با اشاره به آثار مطلوب 
گسترش فرهنگ صلح در جامعه افزود: انتشار این اقدام 
را  جامعه  در  و سازش  فرهنگ صلح  پسندیده  و  مثبت 
نهادینه می کند و اگر افرادی دچار اختلاف شدند به جای 
گرفتاری در  فرایند طولانی دادگستری و محاکم قضایی 
آنها را با مراجعه به میانجیگر به صلح و سازش رهنمون 
انبوه  حجم  به  اشاره  با  کشور  کل  دادستان  می کند. 

پرونده های موجود در دادگاه ها گفت: استفاده از ظرفیت 
زمان  و هم مدت  بار دستگاه قضایی  میانجیگری، هم 
رسیدگی را کاهش می دهد. وی خطاب به دادستان های 
سراسر کشور گفت: دادستان ها باید سازوکار لازم برای 
بدون  زیرا  کنند  فراهم  میانجیگری  از ظرفیت  استفاده 
داشتن وحدت رویه و روش مشخص شاید دیرتر به نقطه 

مطلوب دست یابیم.
دادستان کل کشور خطاب به میانجیگرانی که در این 
مراسم پروانه فعالیت خود را دریافت کردند، گفت: فعالیت 
میانجیگری را مانند یک شغل که فقط درآمد مشخص دارد 
درنظر نگیرید زیرا همانگونه که نباید به قضاوت به عنوان 
منبع درآمد نگاه کرد فعالیت میانجیگری نیز فراتر از یک 

شغل باید درنظر گرفته شود.

دادستان کل کشور:

دادستان ها از ظرفیت میانجیگری استفاده کنند
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 10 عادت روزانه برای بهبود سلامت جسم و روان ۶ صبحانه مفید 
که مغز را فعال می کند

این ۶ ماده غذایی در صورتی که در وعده صبحانه گنجانده شوند تأثیرات بسیاری 
در عملکرد مغز خواهند گذاشت.

به گزارش مشرق، ۶ غذای مغز در وعده صبحانه می تواند عاملی برای "ارتقای 
وضعیت مغزی" فرد در طول روز باشد.این ۶ ماده غذایی در صورتی که در وعده 

صبحانه گنجانده شوند تأثیرات بسیاری در عملکرد مغز خواهند گذاشت.
غلات

محصولات دارای غلات در وعده صبحانه دارای اهمیت هستند، چرا که بدن ما 
کربوهیدرات را به گلوکز تبدیل می کند. گلوکز نیز سوخت دارای اولویت مغز است. 
غذاهای غنی از غلات و یا دارای غلات کامل دارای ویتامین بی هستند، ویتامینی 
که برای تمرکز و سالم ماندن مغز حائز اهمیت است. توصیه کلی این است که نیمی 
از غلات مصرفی خود را از غلات کامل تأمین کنید. برای رسیدن به انرژی ثابت و 
عملکرد مغزی بهتر، توصیه شده است که غلات خود را با پروتئین مصرف کنید. 
چند ترکیب ساده غلات و پروتئین می تواند قدرت مغز را در طول صبح افزایش دهد.

تخم مرغ
کولین به عنوان شبه ویتامین B که در تخم مرغ وجود دارد نقش مهمی در عملکرد 
مغز و حافظه دارد. این پروتئین با ثابت نگاه داشتن قند خون به فرد کمک می کند 
تمرکز کند و برای مدت طولانی تری احساس سیری داشته باشد. مهم نیست که 
تخم مرغ در وعده صبحانه به صورت املت، همزده و یا پخته مصرف شود، آنچه 
اهمیت دارد این است که تخم مرغ منبع غنی مواد مغذی است که مغز و بدن را در 

تمام طول صبح تأمین می کند.
انگور

تحقیقات نشان می دهد که مصرف انگورهای مختلف نقش مهمی در بهبود "دفاع 
آنتی اکسیدانی" ما دارد و سلامت مغز را ارتقا می دهد.

بادام
بادام منبع عالی از ویتامین E است و ۳۷ درصد میزان توصیه شده جذب روزانه این 

ویتامین با خوردن ۲۳ عدد بادام تأمین می شود.
جو

جو دارای آهن، روی، پتاسیم و ویتامین های بی و همچنین مواد مغذی است که 
به رشد مغز و عملکرد آن با ظرفیت کامل کمک می کند. "فیبر" موجود در جو به 

احساس سیری تا وعده بعدی کمک می کند.
سیب

سیب ها سرشار از کرستین هستند، کرستین یک آنتی اکسیدان است که از 
سلول های مغز محافظت می کند مصرف یک سیب در وعده صبحانه با پوست حائز 

اهمیت است چرا که حجم بالایی از کرستین سیب در پوست آن وجود دارد.

اگر مشکل دیسک کمر دارید، ممکن است تصمیم گرفته باشید طبق توصیه پزشک 
معالجتان تن به عمل جراحی بدهید. به هرحال اطلاعات لازم و درست کمکتان خواهد 
کرد بهتر متوجه شوید چه انتخاب هایی دارید و بتوانید در موردشان با پزشکتان حرف 

بزنید.
برای رفع مشکل دیسک کمرتان چه انتخاب هایی دارید؟

. دیسکتان را عمل کنید.
. فعلًا عمل نکنید و راه هایی مانند تغییر در فعالیت هایتان، مصرف دارو برای کنترل 

درد، ورزش، فیزیوتراپی یا تزریق استروئید را امتحان کنید.
لازم به ذکر است که اگر بیرون زدگی دیسکتان در ناحیهٔ پایین کمر است و علائمتان 
چند هفته ادامه دار شده این مطلب اطلاعاتی به شما ارائه می دهد و شامل بیرون زدگی 

دیسک در قسمت گردن )دیسک گردن( نمی شود.
نکات کلیدی که باید یادتان باشد

. بیرون زدگی یک دیسک در قسمت پایین کمر یکی از علت های شایع کمردرد و 
پادرد است. برای بیشتر افراد، با درمان یا بدون درمان خاصی، علائم به مرورزمان بهتر 

می شوند.
اگر بعد از دست کم ۶ هفته به کار بردن درمان غیر جراحی بهتر شدید، علامت خوبی 
است که نشان می دهد بدنتان بدون جراحی به التیام خودش ادامه خواهد داد. اغلب 
بدن مواد دیسک را جذب می کند که به برطرف شدن درد کمک خواهد کرد، این فرایند 

جذب مجدد )resorption( نام دارد
. خیلی از افراد قادرند از طریق چیزهایی مانند تغییر در نحوهٔ فعالیت ها، مصرف دارو 
برای کنترل درد، ورزش، فیزیوتراپی یا تزریق استروئید، علائم خود را مدیریت کنند. اگر 
یکی از این راه ها جواب نداد می توانید راه دیگری را انتخاب کنید یا ترکیبی از راه های 

دیگر را در پیش بگیرید.
. ممکن است عمل جراحی سریع تر از روش های غیر جراحی دردتان را تسکین دهد. 
زمانی که علائم بیشتر از ۶ هفته ادامه دار شده اند و انجام فعالیت های عادی روزانه را 
دشوار کرده اند و راه های غیر جراحی مفید نبوده اند، احتمالًا عمل جراحی یک انتخاب 

مناسب است.
. در بلندمدت، عمل جراحی و درمان های غیر جراحی کارکرد مشابهی برای کاهش 

درد و دیگر علائم دیسک دارند.
. عمل جراحی کمر ریسک هایی دارد، ازجمله عفونت، آسیب عصب و احتمال اینکه 
با عمل جراحی علائم تسکین نیابند. حتی اگر با عمل جراحی بهتر شوید، این احتمال 

وجود دارد که در آینده علائم جدیدی سراغتان بیاید.
. اگر در حال حاضر عمل جراحی را انتخاب نکنید، ممکن است بعداً اگر علائمتان بهتر 

نشد یا حتی بدتر شد نظرتان تغییر کند.
پاسخ به چند سؤال متداول

هرنی یا بیرون زدگی دیسک چیست؟
استخوان هایی که ستون فقرات را تشکیل می دهند )مهره ها( توسط دیسک های 
کوچک اسفنجی در مقابل ضربه و آسیب محافظت می شوند. وقتی این دیسک ها 
شما  فقرات  ستون  به  و  کرده  عمل  فقرات  ستون  در  ضربه گیر  به عنوان  سالم اند 
انعطاف پذیری می دهند. اما اگر یک دیسک آسیب ببیند ممکن است بیرون بزند یا پاره 

شود که به آن هرنی دیسک یا بیرون زدگی دیسک می گویند.
هرنی دیسک همیشه هم علامت ندارد؛ اما وقتی به ریشهٔ عصب فشار وارد کند می تواند 

درد و بی حسی و ضعف در همین قسمت که عصب قرار دارد ایجاد نماید.
بیرون زدگی یا فتق دیسک در پایین کمر یکی از شایع ترین علت های کمردرد و پادرد 
است که گاهی می تواند در باسن و پایین پا نیز درد و بی حسی ایجاد کند که به آن 
سیاتیک می گویند. در بیشتر افراد علائم به مرورزمان و با درمان یا بدون درمان خاصی 

بهتر می شود.
برای بیرون زدگی دیسک کمر چه نوع عمل های جراحی انجام می شود؟

هدف از عمل های جراحی دیسک کمر این است که فشار از روی ریشهٔ عصب برداشته 
شود و این کار معمولًا با برداشتن مواد دیسک صورت می گیرد. به این عمل دیسکتومی 

)discectomy( می گویند. برای برداشتن مواد دیسک راه های مختلفی وجود دارد:

. دیسکتومی باز که از طریق ایجاد یک برش بزرگ در کمر انجام می شود.
. میکرودیسکتومی که از طریق یک برش کوچک انجام شده و آسیب کمتری به 

بافت های اطراف وارد می شود.
. روش های کمتر تهاجمی که از طریق یک یا چند برش بسیار کوچک در کمر صورت 
وارد کند، مثلًا  این برش ها  از طریق  را  ابزارهای خاصی  می گیرند. پزشک می تواند 
ابزارهای حرارتی، برش یا لیزر. این ابزارها می تواند بخشی از دیسک را بریده یا تخریب 
کنند. در مطالعات انجام شده، تفاوت قابل توجهی در میزان اثربخشی این روش ها 
مشاهده نشد. بنابراین انتخاب با پزشکتان و شماست که با در نظر گرفتن عواملی مانند 
ساختار بدنی، علائمی که دارید، کدام دیسک بیرون زده، خودتان کدام روش را ترجیح 

می دهید و تجربه و تخصص پزشکتان انجام می شود.
در برخی موارد ممکن است بخش کوچکی از استخوان مهرهٔ موردنظر برداشته شود 
که این تکهٔ کوچک لامینا )lamina( نام دارد. لامینا بخش نازکی از مهره است که قوسی 
محافظ روی نخاع را تشکیل می دهد و عملی که برای برداشتن لامینا انجام می شود 
لامینکتومی نامیده می شود. در لامینکتومی، بخش عمدهٔ لامینا یا تمام آن برداشته 
می شود. ضمناً در این عمل ممکن است بافت ضخیم شده ای که کانال نخاعی را باریک 
می کند نیز برداشته شود. این دو کار ممکن است هم زمان یا جداگانه )طی دو عمل 

جراحی( انجام شوند.
بعد از عمل به احتمال زیاد پزشکتان یک برنامهٔ توان بخشی برایتان در نظر می گیرد که 

شامل فیزیوتراپی و تمرینات ورزشی در خانه می شود.
روش های غیر جراحی دیسک کمر چه هستند؟

درمان های غیر جراحی دیسک کمر معمولًا به شما کمک می کنند احساس بهتری 
داشته باشید، فعال تر باشید و کارتان به عمل جراحی نکشد. خیلی از افراد می توانند با 

روش های زیر علائم خود را کنترل کنند:
. تغییر نحوهٔ انجام فعالیت ها. یعنی سعی کنید کارهایتان را جوری انجام دهید که باعث 
درد یا تشدید علائمتان نشود. مثلًا اگر نشستن دردتان را بیشتر می کند، سعی کنید 

کارهایتان را ایستاده انجام دهید، یا مکرراً بین نشستن و ایستادن تغییر وضعیت دهید.
. مصرف دارو برای تسکین درد. استامینوفن و داروهای ضدالتهابی غیراستروئیدی 
مانند ایبوپروفن و ناپروکسن می توانند دردتان را تسکین دهند. همیشه قبل از مصرف 

دارو، دستورالعمل آن را چک کنید.

. ورزش کردن. ورزش ایروبیک می تواند به کنترل علائم دیسک کمر کمک نماید. هر دو 
تا سه ساعت، ۱۰ تا ۲۰ دقیقه روی سطح یکنواخت پیاده روی کنید )از پلکان یا سربالایی 
و سرپایینی استفاده نکنید(. فقط مسیرهایی را برای پیاده روی انتخاب کنید که می توانید 

بدون درد، خصوصاً پادرد، آن ها را طی کنید.
. فیزیوتراپی. فیزیوتراپی به شما کمک می کند حرکات کششی و قدرتی را که برای 
کاهش درد و دیگر علائمتان مفیدند یاد بگیرید. هدف از این نوع درمان این است که 

انجام فعالیت های روزانه برایتان راحت تر شود.
. تزریق استروئید. این نوع درمان به افرادی توصیه می شود که دیگر روش های غیر 
جراحی برایشان کارساز نبوده است. با تزریق استروئید، التهاب در ریشه عصب کاهش 
یافته و پادرد کمتر می شود. این تزریق ها ممکن است برای عده ای از افراد مفید باشند، اما 
برای همه مناسب نیستند، و اگر هم جواب بدهند فقط برای کوتاه مدت علائم را تسکین 

می دهند.
اگر بعد از دست کم ۶ هفته به کار بردن درمان غیر جراحی بهتر شدید، علامت خوبی 
است که نشان می دهد بدنتان بدون جراحی به التیام خودش ادامه خواهد داد. اغلب 
بدن مواد دیسک را جذب می کند که به برطرف شدن درد کمک خواهد کرد، این فرایند 

جذب مجدد )resorption( نام دارد.
عمل جراحی دیسک کمر تا چه حد مؤثر است؟

عمل جراحی دیسک کمر برای خیلی از افراد خوب جواب می دهد اما برای همه 
این طور نیست. در برخی از افراد، عمل جراحی دیسک کمر می تواند همهٔ علائم یا بیشتر 
علامت ها را برطرف نماید. در مطالعه ای روی افرادی که در اثر بیرون زدگی دیسک دچار 
سیاتیک بودند، احتمال برنگشتن علائم بعد از ۳ ماه تا ۲ سال بعد از عمل، کمی بیشتر 
از درمان های غیر جراحی بوده است. اما به طورکلی بیشتر افراد با عمل جراحی یا بدون 

عمل جراحی، احساس بهتری داشتند.
در مطالعه ای روی افرادی که ۶ تا ۱۲ هفته درد شدید سیاتیک مرتبط با بیرون زدگی 
دیسک داشتند، یک گروه تحت عمل جراحی قرار گرفت و گروهی دیگر به مدت ۶ ماه 
تحت روش های غیر جراحی قرار گرفت و قرار بر این بود که گروه غیر جراحی درصورتی که 

هیچ بهبودی نداشت تحت عمل قرار بگیرد.
بعد از دو ماه بعد از عمل یا روش های غیر جراحی از این افراد در مورد میزان بهبودی شان 
سؤال شد؛ کسانی که در گروه جراحی بودند نسبت به افرادی که در گروه غیر جراحی 
بودند احساس بهتری داشتند، اما بعد از یک سال، هر دو گروه، میزان بهبودی خود را 

به یک اندازه بیان کردند.
به طور کل به نظر می رسد اگر عمل جراحی در عرض شش ماه بعد از شروع علائم انجام 

شود، مؤثر خواهد بود.
خطرات جراحی دیسک کمر چیست؟

بیشتر افراد در عمل جراحی دیسک کمر با مشکلی روبرو نمی شوند اما همان طور که در 
بیشتر جراحی ها ریسک هایی وجود دارد در این عمل نیز خطراتی وجود دارد:

. اندکی احتمال آسیب به عصب ها یا ستون فقرات حین عمل وجود دارد.
. برخی از افراد در ناحیهٔ عمل دچار بافت های اسکار زیادی می شوند و این بافت ها 

می توانند به عصب ها فشار وارد کرده و درد ایجاد کنند.
. ریسک عفونت هم وجود دارد که ممکن است سبب آسیب بیشتر شود. این عفونت به 

آنتی بیوتیک و احتمالًا به یک عمل جراحی دیگر نیاز خواهد داشت.
. عوارض جانبی ناشی از بیهوشی چندان شایع نیستند اما می توانند شامل مشکل 

تنفسی، حمله قلبی، سکته مغزی و حتی مرگ شوند.
. این احتمال وجود دارد که با عمل جراحی علائم تسکین داده نشوند و حتی اگر با 

عمل بهتر شوید این احتمال وجود دارد که در آینده دچار علائم جدیدی شوید.
چرا ممکن است پزشکتان توصیه به عمل جراحی دیسک کمر کند؟

در موارد زیر پزشک ممکن است عمل جراحی دیسک کمر را به عنوان یک انتخاب به 
شما توصیه نماید: . علائمتان حداقل شش هفته تداوم داشته اند و انجام فعالیت های 

روزمره را برایتان سخت کرده اند و دیگر درمان ها نیز مؤثر نبوده اند.
. نیاز دارید به خاطر شغلتان یا هر دلیل دیگر هر چه زودتر خوب شوید.

. دچار ضعف در پا هستید که در حال بدتر شدن است.

آیا مشکل دیسک کمر با جراحی برطرف می شود؟

عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی ایران:نکاتی که مبتلایان به دیسک کمر باید بدانند

عوارض رژیم تک بعدی جبران ناپذیر است

عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی ایران با اشاره به اینکه رژیم های تک بُعدی 
برای بدن مخرب هستند می گوید عوارض این نوع تغذیه را برای سلامتی فرد جبران 

ناپذیر است.
اثراتی  ماندگاری  و  بیماری ها  رفع  و  سلامتی  تثبیت  صورت،  و  رخساره  جوانی 
که تحت تأثیر رژیم درمانی به وجود می آید سه اصلی هستند که در رژیم های سالم 
غذایی به آن ها می رسیم. اما چندی است که تبلیغات گسترده ای برای رژیم های غیر 
اصولی تک بعدی با تکیه بر مصرف صرفا پروتئین ها و برخی از انواع محدود سبزیجات 
می شود که این سه اصل طلایی در نتیجه آنها دیده نمی شود. با دکتر مظهری عضو 
هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی ایران در این باره عوارض جبران ناپذیر این رژیم 

های ناسالم غذایی گفتگو کردیم.
*کاهش وزن ناپایدار

»یک باور غلط از طرف تولیدکنندگان مکملهای کمک کننده به چربی سوزی در 
جوامع بشری و نه تنها در ایران، رسوخ داده شده این است که رژیمی خوب است 
که در زمان کوتاهی فرد متقاضی را لاغر کند، در حالی که این نوع لاغری خودش 
نیز ناپایدار و کوتاه مدت خواهد بود.« دکتر مظهری با بیان این مطالب به آثار مخرب 
برخی از این رژیم ها اشاره می کند: » دو سوم بدن ما را آب تشکیل می دهد که ما با 
تمهیداتی می توانیم آب درون بافتی و درون سلولی را تخلیه کنیم، که اگر چه سایز و 
وزن بدن کاهش میابد اما اثرات تخریبی بسیار گسترده ای را ایجاد می کند. مثلا پیری 
برگشت ناپذیر چهره، تحلیل عضلات و تهی شدن استخوان ها از مینرال ها بخشی از 

این نوع تخریب ها هستند.«
*هیچ گروه غذایی به تنهایی کامل نیست

از نظر متخصصان هر رژیمی که سریعا منجر به کاهش وزن شود و تک بعدی باشد، 
برخلاف سه اصل طلایی تغذیه است. دکتر مظهری در این باره می گوید:» تغذیه 
باید متناسب با سن، جنس و وضعیت فیزیولوژیکی آن زمان فرد باشد. حتی باید به 
جزئیاتی مانند تامین ریز مغذی ها و درشت مغذی های تامین کننده انرژی در رژیم 
ها توجه داشت و مصرف روزانه این مواد باید با تعادل همراه باشد.« استاد دانشگاه 
علوم پزشکی ایران تأکید می کند که همه این گروه های غذایی به تنهایی تامین کننده 
نیازهای ضروری بدن نخواهند بود: »هیچ گروه غذایی اعم از گیاهی و حیوانی، به 
تنهایی توانایی ندارد که ۱۳ ویتامین )۴ ویتامین محلول در چربی و ۹ ویتامین محلول 
در آب(،  ۱۶ مینرال های کلیدی بدن که نقش ساختاری و هدایت کننده صدها 
آنزیم و متال آنزیم را برعهده دارد، ۲۰ اسید آمینه ضروری و غیرضروری و هزاران آنتی 
اکسیدان برای خنثی کردن رادیکال های آزاد که در محیط های آلوده و همچنین 
فیبرهای محلول و نامحلول که عملکرد دستگاه گوارشی را تنظیم می کنند، تأمین 
کند. پس بنابراین افرادی که رژیم های تک بعدی را دنبال می کنند بدانند که در حال 

صدمه زدن به سلامتی خود هستند.«
*تخریب جبران ناپذیر با رژیم های تک بعدی!

بدن انسان مانند یک کارخانه بزرگ صنعتی است که میلیاردها سلول در آن کار تولید 
و توزیع را انجام می دهند، بنابراین نیاز به منابعی دارند که ذخایرشان خالی نشود و 
بتوانند در برابر ویروس ها، میکروب ها و آلرژی ها مقاومت کنند. دکتر مظهری با تأکید 
بر اینکه رژیم های تک بعدی تخریب های بسیار اساسی را در بدن ایجاد می کنند، 
ادامه می دهد: » بدن ما در حین اینکه تولیدات مختلفی دارد، دائما در حالت رشد و 
ترمیم است، بنابراین تمام این عوامل را باید با تغذیه درست بدن انجام دهد. در رژیم 
های تک بعدی شاید فرد سریعا لاغر شود، اما چون محیط بدن ما باید تقریبا قلیایی 
باشد، وقتی محیط سیستم بدن تغییر کند، سیستم ایمنی به فعالیت می افتد تا آن 
مواد غذایی که به طور کامل نسوخته اند و محیط را اسیدی کرده اند را خنثی کند و 

همین فرآیند آثارمنفی مشهودی را در ظاهر و حتی خلق و خوی فرد ایجاد می کند.
 *از تخریب پوست و مو تا کاهش امید به زندگی

با دنبال کردن رژیم های تک بعدی بدن تان را در  یک وضعیت قرمز قرار می دهید: 
»پس از شروع این نوع رژیم ها تا مدتی کاهش وزن ادامه می یابد اما خیلی زود وزن 
متوقف شده و فعالیت های زیستی و حیات بخش ما به کار می افتند و ما را دچار ولع 
خوردن می کنند. این عمل بارها و بارها تکرار می شود و دائما وزن بالا و پایین می آید. 
در هر بالا و پایین رفتن تمام تعادل و تناسب عملکردهای بدنی ما زیر سوال می رود.«

استاد دانشگاه علوم پزشکی ایران می گوید: »رژیم های تک بعدی منجر به کاهش 
لیبیدو و تعداد اسپرم شده و همچنین بر طروات پوست، پرپشتی مو، ترمیم زخم ها و 
تروما، روند رشد، امید به زندگی و سایر اعضای داخلی بدن اثر منفی و تخریبی می 
گذارند. بنابراین داشتن زندگی سالم در گرو تغذیه متعادل، متناسب و متنوع و یک 
سبک زندگی همراه با ورزش و تحرک لازم و همچنین مصرف به اندازه دسته های 

مختلف مواد غذایی است.«
 

اُمیکرون تا دو سه هفته آینده به قله خواهد رسید ؛

اهمیت خودمراقبتی در مواجهه با اُمیکرون 
موج ششم کرونا با جولان اُمیکرون تا دو سه هفته آینده به قله خواهد رسید؛ اتفاقی 

که آمار های ابتلا به کرونا را فراتر از تصور خواهد کرد.
ابراهیم قادری رئیس اداره مراقبت مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت 
در این باره گفت: تعداد بیماران واقعی، خیلی بیشتر از آمار اعلام شده، است و 
احتمال دارد در هفته های آینده تا ۱۰۰ هزار بیمار مبتلا به اُمیکرون در روز نیز داشته 

باشیم.
همچنین آمار تعداد بستری های جدید در آغاز این هفته ۱۵۲۹ نفر بود؛ این آمار 
شنبه دو هفته گذشته ۴۲۶ نفر بیمار جدید بود، مقایسه این آمار نشان می دهد تعداد 

بستری های جدید حدود ۳.۵ برابر شده است.
محمدمهدی گویا رئیس مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت گفت: 
موارد بستری نسبت به هفته گذشته افزایش چشمگیری دارد که امکان دارد تا دو 

هفته آینده آمار مرگ ناشی از این بیماری بیشتر شود.
اُمیکرون که سرعت انتقال آن درمقایسه با دلتا ۳ تا چهار برابر است، علاقه خاصی 
نیز به کودکان و نوجوانان دارد. مسعود مردانی عضو کمیته کشوری مقابله با کرونا نیز 
ضمن اشاره به اینکه ۲۰ درصد مراجعه کنندگان به بیمارستان ها، کودکان هستند، 

گفت: در حال حاضر بیشتر بخش های اطفال اشغال شده است.
برغم این موارد، ابتلای بسیاری از مردم به ویژه جوانان به این سویه نگران کننده 

نیست.
عضو کمیته کشوری مقابله با کرونا گفت: کرونا برای بسیاری از بیماران که نقص 

ایمنی ندارند بیماری بدی نیست و عارضه ای ندارد.
افراد مبتلا به سویه اُمیکرون نیازی به سی تی اسکن ندارند و می توانند یکسری 

درمان های ساده را در هفته نخست این بیماری به کار گیرند.
مردانی در این باره گفت: درمان اُمیکرون در هفته اول، علامتی است یعنی زمانی 
که تب می کنیم استامینوفن استفاده کنیم، اگر سرفه داریم شربت سرفه یا آویشن 
مصرف کنیم بنابراین مایعات بیشتر، سبزی تازه، میوه تازه، استراحت و نداشتن 

استرس از درمان های هفته اول اُمیکرون است.
وی با بیان اینکه افرادی که بیماری زمینه ای ندارند حتی آزمایش PCR نیز ندهند، 
افزود: زمانی که اُمیکرون تشخیص داده می شود، حتماً دو تا سه روز از بیماری گذشته 
است؛ بنابراین بیشترین میزان آلودگی در اُمیکرون دو تا سه روز قبل از تشخیص و دو 
تا سه روز بعد از تشخیص است و زمانی که فرد در این مدت خود را قرنطینه می کند 

حداقل موجب انتقال بیماری نمی شود.
با توجه به سرعت انتقال و شیوع گسترده سویه اُمیکرون، مردم می توانند با رعایت 
شیوه نامه های بهداشتی، تزریق واکسن و رعایت یکسری دستورالعمل های ساده در 

زمان ابتلا، بر این ویروس غلبه کنند.
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جامعه مدرسین حوزه علمیه قم: 

ملت ایران در خیزش مومنانه به سوی 
ظهور حرکت می کند

 جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با صدور بیانیه ای به مناسبت چهل وسومین سالگرد 
پیروزی انقلاب آورده است: در یوم الله ۲۲ بهمن و ایام دهه فجر انقلاب اسلامی، ملت 

ایران در خیزش مومنانه خود گامی به سوی ظهور برداشته است. 
در این بیانیه آمده است: انقلاب پرشکوه اسلامی ما یک ودیعه الهی و خیر کثیر بود، 
این بزرگ ترین و مردمی ترین انقلاب عصر جدید در پی مجاهدت های ملت فهیم ایران 
و مبارزه با طاغوت و ایمان به الله در جهان آلوده به جهالت ها و مادیات به ملت ایران 

عطا شد و کرامت و عزت را نصیب اُمت اسلامی کرد.
بیانیه ادامه یافته است: در یوم الله ۲۲ بهمن و ایام دهه فجر انقلاب اسلامی، ملت ما 

در خیزش مومنانه خود گامی به سوی ظهور برداشته است.
در این بیانیه آمده است: جامعه مدرسین حوزه علمیه قم ضمن گرامیداشت فجر 

انقلاب اسلامی و تجدید بیعت با امامین انقلاب نکته هایی را متذکر می شود.
بیانیه حاکیست: انقلاب اسلامی با اتکال به کمک الهی و اعتماد به صدق وعده  
خداوند، به رهبری امام خمینی به پیروزی رسید و امروز نیز با سکان داری رهبر 
معظم انقلاب حضرت آیت الله العظمی خامنه ای جمهوریت و اسلامیت نظام در تمام 

عرصه ها بدون هیچ انحراف و توقفی، صیانت و پاسداری شده است. 
جامعه مدرسین می افزاید: التزام عملی به رهنمودهای روشنگر و راهگشای مقام 
رفیع ولایت، وظیفه ای دینی و عقلانی است، باید با تامل و تدبر در واقعیّت ها، آرمان ها 
و راهبردهای حکومتی ذکرشده در بیانیه گام دوم به دنبال نتیجه نهایی یعنی تحقق 

تمدن نوین اسلامی باشیم.
بیانیه می افزاید: ایران در بحرانی ترین منطقه جهان، کانون آرامش و ثبات است، در 
عرصه تولید علم و دستیابی به فناوری های نوین، صاحب رتبه و جایگاه بالا است، 
در نصاب مشارکت های سیاسی و اجتماعی نسبت به کشورهای منطقه و حتی 

کشورهای مدعی دموکراسی، پویاترین و فعال ترین نوع مردم سالاری را دارد.
در این بیانیه آمده است: در پزشکی، صنایع نظامی و دانش های تخصصی نوین 
اعم از علوم فضایی، نانو و هسته ای در فضای نژادپرستی علمی و تحریم توانسته 
است به یک اقتدار علمی خیره کننده و بومی برسد، همه این ها در کنار دین داری، 
ولایتمداری و اتحاد و همبستگی ملی، ایران را به قدرت اول منطقه و تاثیرگذار در 
عرصه بین الملل تبدیل کرده است، ازاین رو جریان رسانه ای و تبلیغاتی استکبار تلاش 
دارد با تصویرسازی غلط و وارونه نمایی، این حقایق را در اذهان عمومی مخدوش کند.
بیانیه حاکیست: لازم است مجاهدان بصیر انقلاب اسلامی، پُربارتر و معنوی تر، معنا 
و مضمون شجره طیبه انقلاب اسلامی را تشریح کنند و با اقدامات فرهنگی و فکری، 

مجاهدت در میدان »جهاد تبیین« را دنبال کنند.
در بخشی از این بیانیه خاطرنشان شده است: برخی جریان های حاشیه ساز در این 
۴۳ سال سعی کردند رسالت های دین در نظام سازی، تمدن سازی، جامعه سازی و 
انسان سازی را نفی کنند و خنجر جدایی دین از سیاست را در سینه نظام اسلامی 
فروبرند که خوشبختانه ملت فهیم ایران همواره با حضور گسترده خود در میدان های 
عمل انقلابی، غیرت دینی خود در حمایت از اسلام سیاسی و حقیقت اسلام ناب 

محمدی را نشان داده است.
جامعه مدرسین یادآور شده است: راهپیمایی های یوم الله ۲۲ بهمن در همه این 
سال ها یک همه پرسی عینی و غیرقابل انکار در تایید نظام اسلامی بوده است و شکوه 

آن چشم جهانیان را خیره کرده است.
بیانیه می افزاید: مبارزه  ما با آمریکا یک مبارزه هویتی و دینی است، این مبارزه در 
مسیر مجاهدت های ملت ایران منطقی ترین و عقلانی ترین جهاد است و تا پایان ظلم 
و فساد استکبار ادامه خواهد داشت، ملت ما هیچ گاه از جهاد کبیر مبارزه با استکبار 
و حمایت از مجاهدان جبهه جهانی مقاومت کوتاه نخواهد آمد و مبارزه با آمریکا را در 

مسیر رسیدن به آرمان ها و تحقق پیشرفت و تعالی یک ضرورت می داند.
در بیانیه جامعه مدرسین آمده است: عدالت در منظومه ارزش های اسلامی و 
آرمان های انقلابی ما رفیع ترین جایگاه را دارد، نظام اسلامی با همه توان برای تحقق 
این فریضه گام برداشته ولی هنوز به نقطه مطلوب نرسیده است اکنون که دولت 
سیزدهم با همه توان در میدان مجاهدت انقلابی حضور دارد، حمایت و همراهی 

مردمی می تواند بسترهای تحقق عدالت را فراهم و امید را در جامعه احیا کند.
 ادامه بیانیه حاکی است: استحکام و قدرت ملی امروز ما ثمره دین داری و پشتوانه 
مردمی نظام اسلامی است، کارگزاران و مدیران باید قدردان این ملت صبور و مومن 
باشند و لحظه ای در مسیر خدمت به مردم سستی و کوتاهی نکنند. توجه به مشکلات 

معیشتی و اقتصادی مردم باید در اولویت برنامه های مسئولین باشد.
بیانیه یادآور شده است: گرچه رفع موانع اقتدار اقتصادی و خنثی سازی تحریم ها 
اولویت اول در به حرکت درآمدن موتور پیشران اقتصاد کشور است، اما اقتضائات ملی، 
منطقه ای و بین المللی حکم می کند با پیگیری سیاست، عزت، حکمت و مصلحت، 
مذاکره، تعامل و گفتگوهای دیپلماتیک تا رفع کامل تحریم ها و احقاق حقوق ملت 
ادامه پیدا کند، ما معتقد به تعادل و هم افزایی بین میدان و دیپلماسی هستیم و 

هیچ گاه از آرمان های بزرگ انقلابی و اسلامی مان کوتاه نخواهیم آمد.
  

اکران فیلم های جشنواره فجر از روز جمعه در قم آغاز شده است ؛

استقبال قمی ها از فیلم های جشنواره فجر
شهروندان و هنرمندان قمی از برنامه های جشنواره فیلم فجر در دومین روز نمایش 

آن در سطح استان استقبال کردند. 
به گزارش روز یکشنبه روابط عمومی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم، 
فیلم ملاقات خصوصی از جمله فیلم های جشنواره فیلم فجر در سینما تربیت قم 

اکران شد و مورد استقبال نسبی حاضرین در جشنواره فیلم فجر قرار گرفت.
در این فیلم، زوج شکیبا و ایزدیار یکی از کنجکاو برانگیزترین انتخاب های بازیگری 
بود که هر ۲ بازیگر توانستند به خوبی نقش های خود را در این فیلم به کارگردانی امید 
شمس که یک کارگردان فیلم اولی است ایفا کنند. برخی تماشاگران معتقد بودند 
ملاقات  خصوصی فیلم کاملی نیست و در لحظات زیادی از فیلمنامه و اجرا، ناپختگی 
و خام دستی فیلمساز به خوبی به چشم می آید اما فیلم لحظات تاثیرگذاری دارد 
که می تواند برای مخاطب همراه  کننده باشد. ایده حمل مواد به زندان و مشکلات 
زندانیان در ایران نیز با وجود اینکه ایده تازه و بکری نبود اما در طول داستان به خوبی 

به آن اشاره شد و وجهه اجتماعی فیلم را تا حد زیادی تقویت کرده است.
بر اساس اعلام دفتر سینمایی، سمعی بصری اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
استان قم، فیلم های »مرد بازنده« به کارگردانی محمدحسین مهدویان، »خائن 
امید  کارگردانی  به  خصوصی«  »ملاقات  کیمیایی،  مسعود  کارگردانی  به  کشی« 
شمس، »بدونِ قرار قبلی« به کارگردانی بهروز شعیبی، »دسته دختران« به کارگردانی 
منیر قیدی، »ضد« به کارگردانی امیر عباس ربیعی و »موقعیت مهدی« به کارگردانی 

هادی حجازی فر از جمله فیلم هایی است که در قم اکران خواهد شد.
همچنین »شب طلایی« به کارگردانی یوسف حاتمی کیا، »شادروان« به کارگردانی 
حسین نمازی، »هناس« به کارگردانی حسین دارابی، »بیرو« به کارگردانی مرتضی 
علی عباس میرزایی، »شهرک« به کارگردانی علی حضرتی، »برف آخر« به کارگردانی 
امیر حسین عسگری و »بی رؤیا« به کارگردانی آرین وزیر دفتری، »لایه های دروغ« به 
کارگردانی رامین سهراب و »ماهان« به کارگردانی حمید شاه حاتمی از جمله شانزده 

فیلم حاضر در جشنواره فیلم فجر هستند که در قم به روی پرده می رود.
اکران فیلم های جشنواره فجر از روز جمعه در قم آغاز شد و در این روز ۵ فیلم در سه 

سینمای ونوس، تربیت و شهرآفتاب اکران شد.

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم :

واکسن کووپارس به قم رسید
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: واکسن کووپارس، محصول 
مؤسسه تحقیقات واکسن و سرم سازی رازی به سیستم واکسیناسیون همگانی در 

این استان افزوده شد. 
سیامک محبی، درگفت و گویی اظهار کرد: کار توزیع واکسن رازی کووپارس توسط 
وزارت بهداشت بین دانشگاه های علوم پزشکی از روز گذشته اجرایی شده و این 
واکسن از فردا در استان قم موجود می باشد. وی اظهار داشت: متقاضیان تزریق این 
واکسن می توانند با مراجعه به مراکز تجمیعی و همچنین مراکز خدمات جامع سلامتی 

که در دو شیفت صبح و عصر فعالیت می کنند مراجعه نمایند.

سرپرست جهاد کشاورزی استان قم:

نظارت دقیق بر بازار با الگوی مشارکت 
مردمی محقق می شود

رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: برای نظارت و رصد هرچه 
دقیق تر بازار کالاهای اساسی مرتبط با بخش کشاورزی در استان، از الگوی کارآمد 

بسیج مردمی و مشارکت همگانی استفاده می کنیم.
محمد رضا حاجی رضا اظهارداشت: انتظار جمعی برای نظارت موثر بر بازار 
کالاهای اساسی در استان قم به خصوص در بخش محصولات کشاورزی که با 
تامین غذای مردم ارتباط دارد، مطالبه به حقی است و در همین راستا گروه های 
تعیین شده رصد بازار در قم به نحوی سازمان یافتند که علاوه بر حضور بازرسان، 
شاهد استفاده از نیروهای مردمی علاقه مند به فعالیت در این عرصه نیز باشیم و از 

این طریق سطح نظارت ها را گسترش دهیم.
وی افزود:در این روش بسیار از محدودیت های ناشی از کمبود نیروی انسانی 
برای کنترل بازار در همه مناطق استان، برطرف می شود و شبکه ای منسجم از 
بازرسان و نیروهای مردمی سازمان یافته، به صورت شبانه روزی بر نحو عرضه 

کالاهای اساسی مورد نیاز اقشار مختلف در قم نظارت می کنند.
وی ادامه داد: نظارت بر بازار و تامین و عرضه کالاهای اساسی مورد نیاز مردم، 
نیازمند انجام فعالیت گسترده و هدفمند است و در همین رابطه سازمان جهاد 
کشاورزی قم با همکاری سایر نهادهای متولی ضمن تشکیل جلسه های مستمر 
کاری،  تصمیم های گرفته شده را به سرعت اجرایی می کند که نمونه ای از آن در 
توزیع حجم قابل توجهی از اقلام غذایی همچون برنج و شکر در بازار قم قابل 

مشاهده است.
گران  هرگونه  می خواهیم  همشهریان  از  رابطه  همین  در  گفت:  حاجی رضا 
فروشی، کم فروشی و تخلف در زمینه توزیع کالاهای اساسی مرتبط با بخش 
کشاورزی را به سامانه ۱۲۴ اطلاع دهند تا با هدف تنظیم بازار، برخورد قانونی لازم 

با متخلفان صورت گیرد.
وی با تاکید بر این که موضوع نظارت و تنظیم بازار کالاهای اساسی استان از 
جمله ماموریت های اصلی سازمان جهاد کشاورزی قم است،  افزود: به همین 
منظور از همه ظرفیت ها برای تامین و توزیع اقلام مورد نیاز اقشار مختلف و تامین 

امنیت غذایی مردم استفاده می کنیم. 
 طی روزهای اخیر به منظور تامین بازار ایام پایانی سال توزیع مقدار یکهزار و ۵۰۰ 
تن برنج از نوع تایلندی، هندی و پاکستانی در استان قم آغاز شده است، همچنین 
مقدار ۶۰۰ تن شکر برای مصارف صنف و صنعت و همچنین ۳۰۰ تن شکر نیز 
به منظور تامین نیاز خانوار در استان قم توزیع می شود؛ قیمت مصوب هرکیلوگرم 
برنج هندی برای مصرف کننده ۲۴ هزار تومان، قیمت هرکیلوگرم برنج پاکستانی 
۲۵ هزار تومان و قیمت هرکیلوگرم برنج تایلندی ۱۲هزار و ۵۰۰ تومان تعیین 
شده است، همچنین قیمت هرکیلوگرم شکر نیز ۱۱هزار و ۵۰۰ تومان می باشد که 

۹ درصد ارزش افزوده نیز به آن اضافه می شود.
درحال حاضر شهروندان استان می توانند با مراجعه به سایت بازرگام قم سه 
محصول برنج تنظیم بازار )هندی، پاکستانی و تایلندی(را بدون واسطه با قیمت 

مصوب کشوری خریداری نمایند.
و  اینترنت  توسعه  با  که  است  روش هایی  از  یکی  هوشمند  توزیع  سیستم 
استارتاپ ها در جهان شکل گرفته است و در کشورها از آن به عنوان راهکار مقابله با 

واسطه گری و دلالی استفاده می شود.

مدیر هنری چهاردهمین جشنواره هنرهای تجسمی فجر استان قم  خبرداد:

آغاز به کار نمایشگاه تجسم هنر در گالری 
فرهنگ قم 

قم  استان  فجر  تجسمی  هنرهای  جشنواره  چهاردهمین  هنری  مدیر 
گفت:چهاردهمین جشنواره هنرهای تجسمی فجر در استان قم همزمان با 
سراسر کشور نمایشگاه »تجسم هنر« را جهت بالابردن فرهنگ بصری جامعه و 

تبادل دانش و تجربیات حرفه ای هنرمندان آغاز بکار کرد.
علی سلطانی روز یکشنبه در حاشیه افتتاح این نمایشگاه  در گفت و گو با خبر 
نگار ایمان اظهارداشت :این نمایشگاه که همزمان در ۳۰ استان کشور برگزار 
آثار هنرمندان در بخش های خوشنویسی، نقاشی،  می گردد، در استان قم 
تصویرسازی، گرافیک، نگارگری، کاریکاتور و عکاسی به نمایش در آمده است. در 
این نمایشگاه ۴۰ اثر از ۱۵ هنرمند؛ علی ایرانی و حامد فقیهی در خوشنویسی، 
امیر مهدی گل  نقاشی،  علی فلاح کردی و سیده فاطمه هاشمی در بخش 
محمدی، حسین باوی و حسین رجب غلامحسینی در بخش تصویرسازی، وحید 
یعقوبلو و علیرضا گیوه چی در بخش گرافیک، مریم بازوکار، طاهره عسگری و الهه 
فتاحی در بخش نگارگری، احسان چراغی ایرانشاهی در بخش کاریکاتور و حسین 
یاراحمدی و امیر مسعود عربشاهی در بخش عکاسی آثارشان به به معرض دید 

گذاشته شده است.
 وی افزود: آثار نفرات شاخص معرفی شده از سوی انجمن های عکاسان و 
خوشنویسان و نفرات برتر آخرین دوسالانه های انجمن هنرهای تجسمی برای 
داوری به ستاد چهاردهمین جشنواره هنرهای تجسمی فجر ارسال گردید که 

نفرات و آثار فوق مورد تایید قرار گرفت. 
شانزده  ساعت  بهمن  شانزدهم  روز  از  نمایشگاه  کرد:این  اضافه  سلطانی 
در نگارخانه فرهنگ با حضور اساتید، هنرمندان و مسئولین افتتاح گردید و 
علاقمندان می توانند جهت بازدید همه روزه صبح ها از ساعت ۹ تا ۱۲ و عصر ها 

۱۶ تا ۱۹ به نگارخانه فرهنگ مراجعه نمایند.
 وی در پایان گفت :همچنین همزمان با برگزاری این نمایشگاه، نشست ها و 
ورکشاپ های تخصصی در تمامی رشته های هنرهای تجسمی در گالری فرهنگ 
از طریق  از برنامه ها  برگزار می گردد که علاقمندان می توانند جهت اطلاع 

فضاهای مجازی پیگیر شوند.

طرح حمایت از حقوق کاربران فضای 
مجازی در قم بررسی شد

جلسه شورای تخصصی حوزوی شورای عالی انقلاب فرهنگی با موضوع بررسی 
طرح حمایت از حقوق کاربران و خدمات پایه کاربردی فضای مجازی و بررسی 

بودجه نهادهای حوزوی در قم برگزار شد. 
به گزارش روز یکشنبه مرکز خبر حوزه، جلسه ۱۳۲ شورای تخصصی حوزوی 
شورای عالی انقلاب فرهنگی با موضوع بررسی طرح حمایت از حقوق کاربران 
و خدمات پایه کاربردی فضای مجازی و ارائه گزارش از آخرین وضعیت بودجه 
نهادهای حوزوی در سال ۱۴۰۱ با حضور نمایندگانی از مجلس شورای اسلامی، 
شورای عالی انقلاب فرهنگی، شورای عالی حوزه های علمیه، رئیس دفتر تبلیغات 
اسلامی حوزه علمیه قم، مسئول مرکز مطالعات راهبردی حوزه و روحانیت، مدیر 
حوزه علمیه خواهران، مدیران حوزه های علمیه تهران و اصفهان، معاون پژوهش 
حوزه علمیه خراسان و جمعی از استادان و متخصصان حوزوی و دانشگاهی در 

سالن همایش های بین المللی غدیر قم ترتیب یافت.
جلسه های این شورا، هر دو هفته یک بار، به منظور تحقق دو مأموریت تزریق 
نگرش حوزوی در مصوبات شورای عالی انقلاب فرهنگی و تدوین سیاست ها و 
قوانینی که حوزه های علمیه در فرایند سیاست گذاری علم و فرهنگ کشور به آنها 
نیاز دارد برگزار می شود؛ و این شورا تنها واسط رسمی میان شورای عالی انقلاب 

فرهنگی و شورای عالی حوزه های علمیه است. 
در ابتدای این جلسه رضا تقی پور، نماینده مجلس و رئیس کمیسیون مشترک 
حمایت از حقوق کاربران و خدمات پایه کاربردی فضای مجازی به نظام حکمرانی 
تبیین نظام های حکمرانی فضای  فضای مجازی مطلوب اشاره کرد و ضمن 
مجازی در کشورها به تبیین اصول و شاخصه های نظام حکمرانی فضای مجازی 
ایران پرداخت و در ادامه سند طرح حمایت  مناسب برای جمهوری اسلامی 
از کاربران فضای مجازی و خدمات پایه کاربردی در فضای مجازی را که در ۶ 
فصل تدوین شده بود به اجمال توضیح داده و در مورد روند کار تهیه و تصویب آن 

توضیحاتی را ارائه کرد.

 زندگی همیشه سرشار از فراز و نشیب هاست. به گفته یک روانشناس ما زندگی 
نمی کنیم که یک تجربه داشته باشیم، بلکه زندگی می کنیم که باهم آینده مان 
را بسازیم. اغلب زوج هایی که تازه زندگی مشترک شان را آغاز کرده اند، با بالا 
گرفتن اختلافات ممکن است از ادامه زندگی نگران شوند و برای زندگی خود 
دنبال راه حل! این گونه مواقع، استفاده از تجربیات افراد باسابقه به عنوان یک 
آزمایش با نتیجه موفق می تواند راهنمای خوبی باشد. مخصوصاً افرادی که از 
سن ازدواج شان مدت قابل توجهی گذشته باشد و تکرار این تجربه ها نتیجه را 

مؤثرتر خواهد کرد.
گفت و گو، گذشت و تغافل

من و شوهرم ۳۶ ساله هستیم و ۱۲ سال است که ازدواج کردیم و دو فرزند ۶ و 
۳.۵ ساله دارم. بعد از این مدت سعی می کنیم در اختلافات تغافل داشته باشیم 
و وقت مان را بابت بحث و جدل صرف نکنیم ولی بعضی اوقات که اختلافات مان 
بیشتر است وارد گفت و گو می شویم. در برخی موضوعات هم، سالیان سال 
است که گفت و گو جواب نمی دهد و کماکان به نتیجه مطلوب نرسیده ایم. در 
مسائل اقتصادی من چارچوب دار هستم و همه چیز را با این نگاه در نظر دارم. 
همسرم ساختاری نگاه نمی کند و در خرج و مخارج، این گونه رفتار نمی کند. 
مبلغی را ماهیانه پرداخت می کند که بخشی متعلق به خرج زندگی و بخشی 
برای خودم می باشد. من همیشه درخواست داشتم که این دو را از هم تفکیک 
کند و آن ها را جدا دریافت کنم که چون عموماً در مسائل اقتصادی فضای 
شفافی نداریم، سال هاست که دغدغه شفاف شدن بین ما وجود دارد و هیچ 
موقع حل نشده است. البته قابل ذکر است که مشکل حادی هم ایجاد نکرده 

است.
در تربیت فرزندان هم اختلاف موردی هست. بعضاً هم این اختلاف موجب 
شده است که از دست هم دل خوری هم داشته ایم. در این گونه اختلافات من 
یا همسرم با رجوع به منابع علمی و یا محل بازنشر آن ها مثل صفحه های خوب 

اینستاگرام و ارسال مطالب به همدیگر مشکل مان را حل کرده ایم.
در ارتباط با خانواده ها و اقوام، اختلاف زیادی هست، هر دو می دانیم که این 
موضوع طبیعی است و ما نمی توانیم اصلاحش کنیم. ما قادر به تغییر نگرش و 
نوع نگاه دیگران نیستیم. بعد از ده دوازده سال چیزی که برای ما پررنگ است 
این است که این تفاوت خیلی برای مان مسئله ساز نیست پس اغلب بی خیالش 
می شویم. روش حل اختلاف ما، نسبت به ۱۲ سال پیش خیلی متفاوت شده 
است. شناخت ما از همدیگر باعث راحتی حل مسئله شده است. ما سال های 
اول زندگی خیلی چالش داشتیم و در خیلی از موضوعات اختلاف نظر داشتیم. 
مخصوصاً روزهای اول زندگی خیلی پرچالش بود. الان »گذشت« و »تغافل 

عمدی« و »گفتگوی سازنده« در زندگی مان خیلی پررنگ تر شده است.
تنها گفت وگو

۳۴ ساله هستیم و بعد از ۱۱ سال زندگی دو فرزند داریم.  اختلاف نظرمان 
در تربیت فرزند با گفت و گو موضوع را حل می کنیم. پیش آمد که در این مورد 
اختلاف داشتیم که برای حل آن به مرجع مورد اعتمادمان مراجعه کردیم و از 
ایشان راهنمایی خواستیم و ما را راهنمایی کردند که چون هر دو قبول شان 
داشتیم. اصولًا در خیلی از موارد هماهنگیم و اختلاف مشهودی نداریم.  به 
همین دلیل خیلی در برخورد با مسائل دچار مشکل نمی شویم که بخواهم به 
راه حل خاصی فکر کنم. تنها گفت وگو بوده که عامل حل اختلاف بوده است. او 
می گوید و من نقد می کنم و او جواب نقدها را با من در میان می گذارد. من نظرم 
را می گویم و مسئله را تحلیل می کنم و او در رد و یا قبول نظرم صحبت می کند 

و به نتیجه می رسیم.
گذشت زمان

من ۳۳ ساله و همسرم ۴۰ ساله و ۱۰ سال است ازدواج کردیم. بچه ای نداریم 
اما در زندگی مسائلی که موجب اختلاف ما بوده را داشته ایم. همه مسائل در 
روند صحبت ها رو به حل شدن می روند. من و همسرم در نوع برگزاری مهمانی 
و یا ارتباط با خانواده های مان اختلافاتی داشته ایم اما با اعلام نظرها و صحبت 
پیرامون این مسئله اغلب حل شده است. ابتدای ازدواج خیلی اوضاع متفاوت 
بود. هر چند خانواده های مان خیلی همراه بودند اما از هر دو طرف خودمان و 
خانواده ها اختلاف نظرهایی داشتیم که طبیعتاً با گذشت زمان موضوع حل 
شده است.  اما تصمیم گیری در اوایل ازدواج سخت است چون زن و شوهر 
همدیگر را خیلی نمی شناسند و پیش بینی و حدس رفتار و عکس العمل طرف 

مقابل مان خیلی سخت تر از الان بود.
پیشگیری از ایجاد اختلاف

خودم ۳۴ سال و همسرم ۳۸ سال سن داریم و از این ازدواج یک فرزند خدا 
به ما داده است. هر دو شاغل هستیم و حقوق داریم و یک جا خرج می کنیم. 
در مواقع خرید سنگین هم حتماً نظر هردو را می پرسیم. طبیعی است که در 
موضوعات خانوادگی اوایل ازدواج اختلاف وجود دارد.  اما سعی ما بیشتر از حل 
اختلافات به پیشگیری از ایجاد اختلاف بوده است به این طریق که همسرم 

من را می شناسد و می داند یک سری از مطالب من را ناراحت می کند. پس از 
اجرای آن و یا اتفاق افتادن آن جلوگیری می کند و من هم همچنین.  اما به طور 
کلی چون خانواده من و همسرم خیلی اهل دخالت در امور ما نیستند، مشکل 
حادی پیش نیامده است و موردی اگر بوده خیلی راحت سعی مان بر فراموشی 
و بی اهمیت انگاشتن آن بوده است. چون از نظر ما مواردی که تکرار نمی شود 

ارزش زمان گذاشتن و پرداختن به آن را ندارد.
بعد از گذشت مدتی از زندگی، اختلافات ابتدای خیلی زندگی کم می شود. 
فقط مهم است بدانیم که باید صبور باشیم و به طرف مقابل فرصت دهیم تا ما 
را بشناسد. در خیلی از اختلافات، من دیگر می دانستم پاسخ همسرم برای این 
سوالم چیست. پس نیازی به مطرح کردن حرف نبود. نتیجه معلوم بود. بعد از 
این مدت زندگی دو نفره خیلی این شناخت روی حل موضوعات و اختلافات 

کمک کرده است.
اگر بپذیرم حل نشدنی است، راحت تر کنار می آیم

هر دو ۴۰ ساله هستیم. ۱۵ ساله ازدواج کردیم. دو فرزند داریم و بیشترین 
اختلاف مان برای این مورد است. اختلافات ما خیلی کمتر از اوایل شده است و 
البته که بچه ها متوجه نمی شوند. الان چون با نظر همدیگر آشنا هستیم تقریباً 
می دانیم باید چه کنیم و قدم ها را در زندگی چگونه برداریم اما در مواقعی که باید 
بحث را عمیق تر پیش ببریم با گفت و گو موضوع برطرف شده است چون در 
همین گفت و گو هم می دانیم با چه روشی با همدیگر صحبت کنیم. بعضی از 
مشکلات بین ما اصلًا حل نشدنی است و سعی کردیم کنار بیاییم. به نظر خودم 
این موضوعات هیچ موقع حل نخواهد شد و این را قبول کردم. مثلًا می دانم که 
کار همسر من خیلی زیاد است و من هر چقدر که تلاش کردم فایده ای ندارد. 
هر موقع که چنین اختلاف غیرقابل حل شدنی را پذیرفتم خیلی راحت تر پیش 

رفتم و با آن موضوع کنار آمدم.
من از او و او از من خسته شده بودیم

۱۸ سال است که ازدواج کردیم. خودم ۳۸ و همسرم ۴۵ سال سن داریم و 
حاصل این زندگی دو فرزند است. در مسائل اقتصادی الان مشکلی نداریم. 
البته از زمانی که وضع مالی همسرم خوب شد و به سطح قابل قبولی از تمکن 
رسیدیم. اوایل ازدواج از نوع خرج کردنش اصلًا راضی نبودم. هم خیلی کم خرج 
می کرد و هم خیلی سخت. من در انتخاب سخت گیر هستم اما این رفتار من در 
برابر همسرم واقعاً قابل مقایسه نیست. اوایل خجالت می کشیدم با او مخالفت 
کنم و سعی می کردم این رفتارش را به زور بپذیرم اما بعد از گذشت سال ها و 
تجربه های خرید، متوجه شدم می توانم حرفم را بزنم. با شروع ارائه نظراتم 
اختلافات مان زیاد شد. چون ایشان توقع همراهی مرا داشت و من نمی توانستم 

راحت این شرایط را بپذیرم. من با روش دیگری در خانه پدرم بزرگ شده بودم.
اوایل با گفت و گوهای منجر به جدل خسته می شدیم. از یک جا به بعد 
انتخاب نمی کردیم ممکن  را  راه  این  اگر  توافق.  و  نظر  تبادل  روش مان شد 
بود الان زندگی مان سرجایش نمی بود. من از او و او از من خسته شده بودیم 
و نمی خواستیم با حرف های بیهوده خستگی را مضاعف کنیم. الان سعی 
می کنیم که در خرید روش های مختلف را پیاده کنیم. اغلب من با او مطرح 
می کنم و می گویم این مقدار پول می خواهم. اگر با نوع خرید من به طور کلی 
موافق بود با کمی چانه زدن مبلغ را به حسابم واریز می کند و من می روم خرید. 
اگر مخالف باشد دیگر من می فهمم باید کنار بکشم و اصرار فایده ندارد. فقط 
در زمان ثبت نام کلاس زبان دخترم بود که سر حرفم در این مرحله پافشاری 
کردم و یک دنده ایستادم. چون همسرم مخالف بودند و من محکم می دانستم 
که دخترم باید این کلاس را برود. این تنها جایی بود که او کوتاه آمد ولی هنوز 
به من حرفش را می زند. در برخی از اوقات در موضوع تربیت بچه ها همینطور 
است البته که در این موارد اغلب حرف من در غیاب همسرم اجرا می شود و او در 

مقابل عمل انجام شده قرار می گیرد.
سخت ولی شیرین

همسرم ۴۳ و من ۳۹ ساله هستم و بعد از ۲۰ سال زندگی ۴ فرزند داریم. 
بزرگ ترین منبع اختلاف ما روابط و رسومات خانواده هاست. من ایرانی ام و 
همسرم ایرانی الاصل متولد هلند. بین خانواده من و ایشان اختلافات در آداب 
و رسوم و روابط زیاد هست. سلیقه های متفاوت. قطعاً از ابتدای ازدواج با علم به 
این موضوع گام برداشته ایم ولی یک جاهایی کار به اذیت شدن که می کشید 
دیگر نمی توانستم راحت موضوع را تحمل کنم یا بگذرم. البته الان برایم خیلی 
از مسائل توجیه دارد. خیلی از مطالبات من از همسرم و خانواده همسرم کمتر 
شده است.  اما هنوز اختلافات حل نشده زیادی داریم و تنها گذر زمان بوده 
که توانسته مرا آرام کند. از گفت و گو حرف نمی زنم، چون بوده و تأثیر مهمی 
نداشته. پذیرش مهم ترین بخش زندگی ماست که گذشت هم چاشنی آن است. 
من با پذیرش شرایط خانواده خودم و همسرم با پذیرش رسوم خانواده من این 
۲۰ سال را سر کردیم. سخت ولی شیرین. چون نتیجه اش زندگی رضایت بخشی 

بوده است.

باتجربه ها چگونه اختلافات شان را حل می کنند؟

همه ما از لحظات به وجود آمده در فیلمِ رویارویی 
فرزند شهید رنجبر با قاتل پدرش متاثر هستیم و 
برای مظلومیت پلیس سوگواریم؛ ولی پسربچه ای 
که تازه داغ دیده و هنوز با آن کنار نیامده، چرا باید با 

کسی که پدرش را از او گرفته، روبه رو شود؟
شهادت »علی اکبر رنجبر« به دست یکی از اشرار، 
از خبرهای تلخی بود که چند شب پیش در رسانه ها 
منتشر شد. به دنبال این اتفاق، رسانه ها برای انتقال 
این مظلومیت و اصلاح قوانین، فیلم ها و تصاویری 
از این واقعه منتشر کردند. فیلم نحوۀ به شهادت 
رسیدن این مامور و لحظه مواجهۀ فرزند او با فردِ 
متهم به قتل، از پربازدیدترین فیلم های این چند 
روز فضای مجازی بوده است. اما نوع مواجه رسانه و 
بزرگترها با فرزندان این شهید تا چه اندازه مسئولانه 

بوده است؟
۱. اولین خطا، انتشار گسترده فیلم و عکس های 
دلخراش از شهادت شهید رنجبر است. ما از طرفی 
یک  اثر  بر  را  پدرش  تازه  که  مواجهیم  کودکی  با 
شاهد  طرفی  از  و  داده  دست  از  ناگهانی  حادثه 
فیلم های دلخراش از نحوۀ شهادت پدر و تصاویر 
آغشته به خون او در فضای مجازی هستیم. حال 

باید سوال پرسید که آیا ما مجازیم که فیلم و عکس 
شهادت پدر را به پسر کم سن وسالش نشان بدهیم؟ 
یا از آن طرف آیا کودکان باید نسبت به شهادت و از 

دست دادن والدین در بی اطلاعی قرار بگیرند؟
پسربچه ای که دارد بحرانی ترین روزهای زندگی 
خود را می گذارند، باید از فیلم ها و تصاویر نحوه 
شهادت پدرش دور باشد نه اینکه در اوج مصیبت، 
خودش سوژه فیلمبرداران شود و به زور میکروفون 
به دست بگیرد و حتی با متهم دست به یقه هم 

بشود!
از نظر روانشناسان، کودک در این زمان نیاز دارد 
در آرامش و به دور از هیاهوهای رسانه  ای با پیکر 
پدرش خداحافظی کند؛ خدافظی با پیکر والدین و 
اطلاع از رفتنِ بدون بازگشت والدین، برای کودکان 
داغدار ضروری است؛ اما باید این حضور مدیریت 
شود و در لحظات پرالتهاب کودکان را در محیطی 
دورتر نگه داریم تا با کمترین آسیب بتوانند با داغ 

شهادت پدر و از دست دادن والدین روبه رو شوند.
۲. مشکل دوم روبه رو کردن فرزند شهید با متهمِ 
قتل پدر است؛ چیزی که به لحاظ روانی می تواند 
از  ما  کند. همه  وارد  به کودک  آسیب های جدی 

لحظات به وجود آمده در فیلمِ رویارویی فرزند شهید 
رنجبر با قاتل پدرش متاثر هستیم و برای مظلومیت 
پلیس سوگواریم؛ ولی پسربچه ای که تازه داغ دیده 
و هنوز با آن کنار نیامده، چرا باید با کسی که پدرش 

را از او گرفته، روبه رو شود؟
از دست دادن عزیزان و به ویژه پدر و مادر در سنین 
پایین به اندازه کافی برای بچه ها ضربه سنگینی 
است و کودک را تا هفته ها دچار رنج و افسردگی 
می کند. حتی اگر در این دوران به این کودکان توجه 
ویژه نشود، می تواند زمینه ساز اختلالات روانی در 

بزرگسالی شود. 
کودکی که حالا باید در فضایی آرام با مرگ یکی 
از عزیزترین های خود کنار بیاید، چرا باید با قاتل 
پدرش چهره به چهره شود؟ اثرات این اتفاق که برای 
ما یک ویدئوی چند ثانیه ای است، برای این کودک 
چه خواهد بود؟ پسربچه ای که دارد بحرانی ترین 
روزهای زندگی خود را می گذارند، باید از فیلم ها و 
تصاویر نحوه شهادت پدرش دور باشد نه اینکه در 
اوج مصیبت، خودش سوژه فیلمبرداران شود و به 
زور میکروفون به دست بگیرد و حتی با متهم دست 

به یقه هم بشود!

 با کودکان داغدار مسئولانه رفتار کنیم!
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رییس سازمان بورس و اوراق بهادار خبر داد:

تغییر دامنه نوسان بورس تا پایان سال

رییس سازمان بورس و اوراق بهادار گفت: درخصوص معامله رمز ارزها در بورس 
ایران پیشنهاداتی ارائه شده است، مبنی بر اینکه رمزارزهایی که در داخل کشور 

تولید شدند در قالب صندوق سرمایه گذاری معامله شوند.
»مجید عشقی« در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا سازمان بورس برنامه ای 
برای مبادله رمز ارزها در بورس ایران دارد یا خیر، افزود: تاکنون تصمیم گیری 

نهایی در خصوص معامله رمز ارزها در بازار سرمایه ایران اتخاذ نشده است.
وی ادامه داد: در این زمینه پیشنهاداتی ارائه شده مبنی بر اینکه رمز ارزهایی که 

در داخل کشور تولید شدند در قالب صندوق سرمایه گذاری معامله شوند.
عشقی اظهار داشت: این صحبت فقط در حد پیشنهاد بوده و تاکنون تصمیمی 

برای اجرای آن گرفته نشده است.
تغییر دامنه نوسان بورس

رییس سازمان بورس و اوراق بهادار در ادامه و در پاسخ به سوالی دیگر در خصوص 
آخرین تصمیمات اتخاذ شده برای دامنه نوسان بورس گفت: این موضوع اکنون 
و در وضعیت فعلی بازار سرمایه مورد بحث اکثر فعالان این بازار است، بنابراین در 
تلاش هستیم که تا قبل از پایان سال برنامه ریزی های لازم را در زمینه دامنه نوسان 

انجام دهیم.
وی خاطرنشان کرد: به دنبال آن هستیم تا برنامه ای میان مدت برای دامنه نوسان 
ارائه شود و به مرور اقدامات لازم برای اصلاح دامنه نوسان را در دستور کار قرار 

دهیم.
لازم به ذکراست ،بعد از ایجاد نوسانات مختلف در روند معاملات بازار سرمایه، 
تصمیمات زیادی برای تغییر دامنه نوسان اتخاذ شد و در این میان عده ای معتقد 
بودند که بهتر است به منظور جلوگیری از و طولانی شدن نوسان بازار و نیز کاهش 

ضرر و زیان سهامداران اقدامات لازم به منظور تغییر دامنه نوسان اعمال شود.
از سال گذشته تاکنون و بعد از شتاب در روند اصلاحی بازار سرمایه اظهارنظرات 
متفاوتی از سوی فعالان حاضر در بازار سرمایه در راستای تغییر دامنه نوسان تا 
حذف دامنه نوسان مطرح شد که به دنبال چنین صحبت هایی، در بهمن سال 
۱۳۹۹، شورای عالی بورس دامنه نوسان را از منفی پنج تا مثبت پنج درصد به 

منفی ۲ تا مثبت ۶ درصد تغییر داد. 
در ادامه تلاش های انجام شده و نیز پیشنهادات فعالان حاضر در بازار سرمایه 
برای تغییر دامنه نوسان، رییس سازمان بورس و اوراق بهادار در آذر ماه و نیز در 
نخستین نشست خبری خود با اصحاب رسانه اعلام کرد: حذف دامنه نوسان به 
یک باره و در همه شرکت های بورسی امکان پذیر نیست و آسیب های زیادی به 

بازارسرمایه وارد می کند.
عشقی تاکید کرد: راه های مختلفی برای برداشتن دامنه نوسان وجود دارد و 

ممکن است این کار را ابتدا برای شرکت های بزرگتر در دستور کار قرار دهیم.

مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر ایران:

سهام عدالت وثیقه تسهیلات خرد 
متقاضیان می شود

مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهرایران گفت: در پرداخت تسهیلات خرد بدون 
ضامن در نظر داریم سامانه ضمان به شرکت سپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار و 
تسویه وجوه متصل شود تا سهام عدالت افراد به عنوان وثیقه تسهیلات در نظر 

گرفته شود.
سید سعید شمسی نژاد در نشست خبری در خصوص پرداخت تسهیلات خرد 
بدون ضامن اظهار داشت: پیش از این سامانه ضمان را طراحی کرده بودیم که بر 

اساس اعتبارسنجی و بدون وثیقه به افراد وام اعطا می شد.
وی افزود: پس از ابلاغ این مصوبه به شعبات در سراسر کشور اعلام کردیم که 
اسناد ضمانتی را کم کنند و مقرر شد که سامانه ضمان به پایگاه های دیگر همچون 
شرکت سپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار و تسویه وجوه نیز متصل شود تا سهام 
عدالت افراد به عنوان وثیقه تسهیلات در نظر گرفته شود. یا اینکه با تعامل با 

سازمان ثبت احوال، اطلاعات اسناد و مالکیت افراد را نیز داشته باشیم.
مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر ایران گفت: خدمت جدید دیگری را هم در 
دستور کار داریم که اگر در فرآیند پرداخت تسهیلات نیاز به اسناد ضمانتی بود به 

سمت فرآیند چک و سفته الکترونیکی برویم.
وی با بیان اینکه بانکداری قرض الحسنه با ایجاد بانک مهر ایران و رسالت فضای 
جدیدی در بانکداری ایجاد کرد، افزود: بررسی عملکرد این دو بانک حاکی از این 
است که حجم فعالیت و خدمات رسانی مطلوبی دارند و نزدیک به ۲۰ میلیون نفر 

در این بخش افتتاح حساب دارند یعنی ۲۵ درصد جمعیت کشور.
وام  فقره  میلیون  چهار  تا   ۳.۵ تاکنون  سال  ابتدای  از  گفت:  نژاد  شمسی 
قرض الحسنه توسط مهر ایران و رسالت پرداخت شده است که میزان معوقات 
آن ها ۱ تا ۱.۵ درصد است. وی با اشاره به اینکه دولت سیزدهم توجه ویژه ای به 
بانکداری قرض الحسنه دارد، گفت: با حمایت وزارت اقتصاد و بانک مرکزی در 
حال تدوین بسته تحول در بانک های قرض الحسنه هستیم تا علاوه بر افزایش 
سقف تسهیلات، منابع در حوزه قرض الحسنه را توسعه دهیم و قوانین دست و 
پاگیر را برطرف کنیم. شمسی نژاد گفت: رویکرد بانک قرض الحسنه مهر ایران 
تحول دیجیتال است تا تمام افراد جامعه را با قرض الحسنه آشنا کنیم. وی افزود: 
شعار ما این که با انتشار کارت مهر و زندگی آحاد جامه تمام خدمات خود را به 
صورت قرض الحسنه دریافت کنند و نمونه آن اقدامی بود که در صدور بیمه نامه 

شخص ثالث به صورت اقساطی برای ۲ میلیون نفر انجام شد.

مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران خبرداد:

افزایش سقف تسهیلات نوسازی 
در بافت فرسوده

مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران از افزایش تسهیلات نوسازی بافت 
فرسوده تا ۴۵۰ میلیون تومان خبر داد.

محمد آیینی در حاشیه مراسم آغاز عملیات اجرایی بیش از ۲۰۰ هزار واحد 
طرح نهضت ملی مسکن که به صورت وبینار برگزار شد با بیان اینکه خط اعتباری 
جدیدی برای نوسازی بافت فرسوده ایجاد شده است گفت: ۱۲۰۰ میلیارد تومان 
منابع از طریق اعتبارات تبصره ۱۸ به بانک مسکن تعلق گرفت و اکنون با احتساب 
منابع گذشته، مشکلی برای تامین ۲۴۰۰ میلیارد تومان اعتبار برای پرداخت 
تسهیلات به بافت فرسوده نداریم و منابع در اختیار بانک مسکن قرار گرفته است.

وی ادامه داد: در گذشته تسهیلات نوسازی بافت فرسوده در شهر ها ۱۰۰ 
میلیون تومان بود که نیمی از آن با نرخ صفر درصد و مابقی با نرخ ۱۸ درصد بود 
که اکنون این تسهیلات، در شهر تهران ۴۵۰ میلیون تومان، مراکزاستان ها و کلان 

شهر ها ۴۰۰ میلیون تومان و سایر شهر ها ۳۵۰ میلیون تومان است.
آیینی گفت: در تسهیلات جدید ۱۵۰ میلیون تومان با نرخ یک درصد و مابقی 

با نرخ ۱۸ درصد است.
وی افزود: متقاضیان دریافت تسهیلات یا افرادی که اقدام به دریافت پروانه و 
ساخت پروژه ای کرده اند می توانند درخواست خود را در سامانه تسهیلات بهسازی 

و نوسازی بافت های فرسوده و ناکارآمد شهری ثبت کنند.

وزیر جهاد کشاورزی گفت: در پی سفر رئیس جمهوری ایران به کشور روسیه 
تبادلات تجاری و صادرات محصولات کشاورزی ایران در بخش غلات و سبزی 

و صیفی تسهیل خواهد شد.
»سید جواد ساداتی نژاد« روز یکشنبه در نشست خبری خود به مناسبت 
این  عملکرد  تشریح  با  اسلامی  انقلاب  پیروزی  سالگرد  سومین  و  چهل 
وزارتخانه در دولت سیزدهم در پاسخ به خبرنگار اقتصادی ایرنا در خصوص 
نتیجه سفر رئیس جمهوری به روسیه در بخش کشاورزی و ارز مورد نیاز این 
بخش برای واردات نهاده های دامی افزود: در بحث روسیه در حوزه غلات 
اتفاقات و مذاکرات خوبی صورت گرفت و در بحث تبادلات تجاری حوزه 
کشاورزی موضوعاتی که مطرح شده مورد استقبال طرفین قرار گرفت که برای 
ما ارزشمند بود بنابراین پیگیر این موضوع هستیم تا به نتیجه مطلوبی دست 

پیدا کنیم. وزیر جهاد کشاورزی اظهار داشت: بعد از سفر رئیس جمهوری به 
روسیه هیاتی از این کشور طی روزهای گذشته در ایران حضور داشتند که از 
صنایع لبنی ایران بازدید کردند. وی تصریح کرد: در پی این مذاکرات هفته 
آینده نیز هیاتی از کشور روسیه برای بازدید گلخانه ها وارد ایران می شوند و 
با پروتکلی که بین ما و کشور روسیه در تبادلات کشاورزی صورت می گیرد 
امیدواریم بتوانیم رویه مناسب و روان سازی در خصوص تجارت محصولات 

کشاورزی بین دو کشور در بخش سبزیجات و غلات داشته باشیم.
رقم ارز موردنیاز برای واردات نهاده های دامی

ساداتی نژاد در خصوص ارز مورد نیاز بخش کشاورزی جهت واردات نهاده ها 
گفت: به طور طبیعی بر اساس قانون، تصمیم و سیاست گذاری دولت برای 
ارز ۴۲۰۰ تومانی حرکت می کنیم و بر اساس آن برنامه ریزی لازم را برای تأمین 

نهاده های بخش کشاورزی انجام می دهیم.
وی با بیان اینکه ماهانه یک میلیارد دلار نهاده های دامی و روغن را وارد 
می کنیم اظهار داشت: تلاش داریم در سال ۱۴۰۱ از تمامی ظرفیت های 

داخلی برای تأمین ارز مورد نیاز بخش کشاورزی بهره ببریم.
آغاز توزیع برنج ایرانی در سامانه هوشمند

از روز  ایرانی در شبکه هوشمند  از آغاز توزیع برنج  وزیر جهاد کشاورزی 
گذشته خبر داد و گفت: اکنون در کشور ۲.۲ میلیون تن برنج تولید و نزدیک 
یک میلیون تن واردات انجام می شود اما به دلیل خشکسالی سال گذشته 
میزان تولید برنج ۲۰ تا ۳۰ درصد کاهش یافت که این موضوع در بازار اثر 

داشته است.
وی با اشاره به اینکه خشکسالی و کاهش تولید موضوع جدید و تنها مربوط 
به امسال نیست افزود: تلاش داریم با واردات برنج خارجی کسری ها را جبران 
کنیم که این مهم با کمک بخش خصوصی انجام می شود زیرا این بخش سابقه 

خوبی درتامین برنج دارد.
ساداتی نژاد با بیان اینکه وضعیت مطلوبی در ذخایر راهبردی برنج داریم 
اظهار داشت: به محض کسری در بازار کالای مورد نیاز را از ذخایر و واردات 
تأمین خواهیم کرد بنابراین با توزیع برنج خارجی تنظیم بازار به طور قطع 

صورت می گیرد و اکنون محدودیتی در توزیع برنج نداریم. ت
توزیع بیش از ۵0 درصد میوه شب عید در سامانه هوشمند

وزیر جهاد کشاورزی با بیان اینکه با نزدیک شدن به ایام نوروز و ماه رمضان 
بازار رونق پیدا می کند گفت: از اواخر آبان ماه امسال برنامه ریزی های لازم برای 
تأمین اقلام مورد نیاز شب عید و ماه مبارک رمضان انجام شده و هیچ مشکلی 

و کمبودی در تأمین اقلام مورد نیاز مردم نداریم.
وی اظهار داشت: امسال تلاش داریم برای تنظیم بازار شب عید و ایام نوروز 
بیش از ۵۰ درصد میوه از طریق سامانه های هوشمند در سراسر کشور توزیع 

شود و با برنامه ریزی بتوانیم این بازار را مدیریت کنیم.
۵0 هزار تن سیب زمینی در سیل اخیر از بین رفت

ساداتی نژاد با اشاره به اینکه بخش کشاورزی در حوزه حوادث غیرمترقبه 
قرار دارد گفت: بخش کشاورزی ارتباط مستقیمی با اقلیم و شرایط آب و 
هوایی دارد به طوری که در سیل اخیر حدود ۵۰ هزار تن سیب زمینی از بین 
رفت. وی اظهار داشت: البته با سازوکاری که اتخاذ شد نیاز بازار را تأمین کردیم 
و این اطمینان را به مردم می دهیم که آرامش به زودی به بازار این محصول 

بازگردد.

وزیر جهاد کشاورزی مطرح کرد:

سفر هیات های تجاری و سرمایه گذاران روسیه به ایران

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.

۱- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۹۱۷۴مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۰۱۶مربوط به تقاضای 
ششدانگ  مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ازششدانگ  مشاع  دانگ  در ۱/۵  قنبرعلی  فرزند  زاده  آقاجان  نورعلی  آقای 
به شماره  اداره یک قم سند قطعی  ثبت ملک  واقع در قم بخش یک حوزه  ۱۶۲مترمربع پلاک شماره۱۰۹۷۱ اصلی 

۳۱۱۹۲مورخ ۱۴۰۰/۰۳/۳۱ دفترخانه۸۷ قم )م الف ۱۲۷۹۱(
۲- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۹۱۷۵مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۰۱۷مربوط به تقاضای 
خانم طاهره نوروززاده فرزند سلطانعلی در ۱/۵دانگ مشاع ازششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۶۲مترمربع 
به شماره ۳۱۱۹۲مورخ  اداره یک قم سند قطعی  ثبت ملک  واقع در قم بخش یک حوزه  پلاک شماره۱۰۹۷۱ اصلی 

۱۴۰۰/۰۳/۳۱ دفترخانه۸۷ قم )م الف ۱۲۷۹۲(
۳- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۹۱۷۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۰۱۸مربوط به تقاضای 
خانم شمسی زمانی فرد فرزند حسن در ۱/۵ دانگ مشاع ازششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۶۲مترمربع 
به شماره ۳۱۱۹۲مورخ  اداره یک قم سند قطعی  ثبت ملک  واقع در قم بخش یک حوزه  پلاک شماره۱۰۹۷۱ اصلی 

۱۴۰۰/۰۳/۳۱ دفترخانه۸۷ قم )م الف ۱۲۷۹۳(
۴- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۹۱۷۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۰۱۹مربوط به تقاضای 
آقای علی حسنی خواه فرزند اژدر در ۱/۵ دانگ مشاع ازششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۶۲مترمربع 
به شماره ۱۴۸۵۷مورخ  اداره یک قم سند قطعی  ثبت ملک  واقع در قم بخش یک حوزه  پلاک شماره۱۰۹۷۱ اصلی 

۱۳۹۶/۰۴/۱۸ دفترخانه۸۷ قم )م الف ۱۲۷۹۴(
۵- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۰۲۱۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۸۷۴مربوط به تقاضای 
باقیمانده  به مساحت ۵۹/۳۶ مترمربع پلاک  باب ساختمان  فرزند محمدعلی در ششدانگ یک  یافتی  خانم خدیجه 
۵۸۹۲اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از ابراهیم عم محمدی 

صادره در دفتر۱۸صفحه۳۱۰)م الف ۱۲۷۹۵(
۶- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۰۰۰۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۳۸۲مربوط به تقاضای 
آقای عقیل حامدی فرزند قاسم درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۰۱/۵۰مترمربع پلاک شماره باقیمانده ۱۱۲۴۰ 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه ازسید احمد رضوی به موجب سند 

مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۱۷۲صفحه ۳۱۹)م الف ۱۲۷۹۶(
۷- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۰۵۰۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۲۱۶مربوط به تقاضای 
آقای محمدحنیفه صیادی وحدت فرزند محمدکاظم درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت۶۰مترمربع پلاک شماره 
۱۱۱۳۵/۱/۲۱۷اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

سیدابراهیم سادات میره ای صادره در دفتر۲۰۹ صفحه۴۳۳ )م الف ۱۲۷۹۷(
۸- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۹۳۹۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۴۷۶مربوط به تقاضای 
آقای محمدرضا میوه چیان فرزند محمدعلی درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۵۷۴/۴۰مترمربع پلاک شماره 
۱۱۲۰۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم اسناد مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۸۵۹صفحه ۴۲ 

ودفتر الکترونیکی ۱۳۹۹۲۰۳۳۰۰۰۱۰۱۵۰۹ )م الف ۱۲۷۹۸(
۹- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۶۸۶۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۷۳۵مربوط به تقاضای خانم 
فاطمه کریمی فرزند قربانعلی درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۲۷۴/۷۰مترمربع پلاک شماره ۱۰۹۲۱اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره دردفتر الکترونیکی ۱۴۰۰۲۰۳۳۰۰۰۱۰۰۶۷۳۱ 

)م الف ۱۲۷۹۹(
۱۰- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۶۸۶۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۷۴۹مربوط به تقاضای 
خانم محبوبه گل آبادی فرزند قربانعلی درسه دانگ مشاع ازششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ۱۵۵/۹۰مترمربع 
پلاک شماره ۱۰۹۸۰اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی۲۱۷۳۷ مورخ ۹۸/۰۲/۱۹ 

دفتر۸۷قم )م الف ۱۲۸۰۰(
۱۱- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۶۸۶۳ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۷۵۰مربوط به تقاضای 
آقای مجید گل آبادی فرزند قربانعلی درسه دانگ مشاع ازششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ۱۵۵/۹۰مترمربع 
پلاک شماره ۱۰۹۸۰اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی۲۱۷۳۷ مورخ ۹۸/۰۲/۱۹ 

دفتر۸۷قم)م الف ۱۲۸۰۱(
به  ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۱۷۸مربوط  کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۰۲۵۶ شماره  رای   -۱۲
پلاک  مترمربع  مساحت۱۴۰/۴۰  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  در  رحیم  فرزند  گلخنی  محمدجواد  آقای  تقاضای 
شماره۱۰۲۷۳اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره ۱۳۱۵۳۵ مورخ ۱۳۹۸/۰۴/۲۰ 

دفتر خانه۵قم )م الف ۱۲۸۰۲(

۱۳- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۰۲۷۳ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۰۹۴مربوط به تقاضای 
آقای محمد جلاس فرزند حسین در ۲/۳۰ دانگ مشاع ازششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۲۸/۰۳مترمربع 
پلاک شماره ۶۶۸/۳۳۷۴ فرعی از۱ اصلی واقع در قم بخش چهار حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره 

در دفتر۱۱۴صفحه۱۲۰ ودفترالکترونیکی ۱۴۰۰۲۰۳۳۰۰۰۱۰۱۷۴۹۸ )م الف ۱۲۸۰۳(
۱۴- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۰۲۷۴ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۰۹۵مربوط به تقاضای 
به مساحت ششدانگ  باب ساختمان  ازششدانگ یک  دانگ مشاع  قنبرعلی در ۳/۷۰  فرزند  اکبرجمکرانی  آمنه  خانم 
۱۲۸/۰۳مترمربع پلاک شماره ۶۶۸/۳۳۷۴ فرعی از۱ اصلی واقع در قم بخش چهار حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند 

مالکیت مشاعی صادره در دفتر۱۱۴صفحه۱۲۳)م الف ۱۲۸۰۴(
۱۵- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۰۰۴۴ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۶۳۴مربوط به تقاضای 
آقای سیدرضا هاشمی کاشانی فرزند سیدمجتبی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۱۴/۵۰ مترمربع پلاک 
شماره۱۱ فرعی از ۱۰۵۲۹ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از سید 

مجتبی هاشمی کاشانی سندمالکیت مشاعی صادره در دفتر۱۸۵ صفحه۱۲۲)م الف ۱۲۸۰۵(
۱۶- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۰۲۵۸ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۰۶۹مربوط به تقاضای 
آقای غلامعلی ده پرور فرزند نجف در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۶۴/۹۵مترمربع پلاک شماره۱۰۴۲۵اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از غلامعلی عباسی احد از ورثه مصطفی 

عباسی)م الف ۱۲۸۰۶(
۱۷- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۹۶۹۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۸۸۳مربوط به تقاضای 
آقای احمد رجائی فر فرزند ولی محمد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۵۳/۹۰ مترمربع پلاک شماره ۱۰۹۶۵ 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره۱۶۵۷۲۴ مورخ ۱۳۸۹/۱۰/۱۶ دفترخانه۳ قم 

)م الف ۱۲۸۴۶(
۱۸- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۰۲۸۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۱۲۱مربوط به تقاضای 
به مساحت ششدانگ ۸۰/۷۰  باب ساختمان  ازششدانگ یک  فرزند علیرضا در سه دانگ مشاع  خانم محبوبه نصراله 
مترمربع پلاک شماره ۹۵۲۷ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره ۲۶۶۱۰ مورخ 

۱۳۹۹/۰۴/۱۷ دفتر خانه ۸۴ قم )م الف ۱۲۸۴۷(
۱۹- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۰۲۸۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۱۲۲مربوط به تقاضای 
خانم معصومه نصراله فرزند علیرضا در سه دانگ مشاع ازششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۸۰/۷۰ 
مترمربع پلاک شماره ۹۵۲۷ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره ۲۶۶۱۰ مورخ 

۱۳۹۹/۰۴/۱۷ دفتر خانه ۸۴ قم )م الف ۱۲۸۴۸(
۲۰- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۰۳۰۸ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۶۸۶مربوط به تقاضای 
آقای یداله ملانی فردوئی فرزند حسن در چهار دانگ مشاع ازششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۶۳/۹۱ 
مترمربع پلاک شماره ۱۰۸۲۱ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از 

ابوالفضل خواهان به موجب سندمالکیت مشاعی صادره در دفتر۲۰ صفحه ۳۳۷)م الف ۱۲۸۴۹(
۲۱- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۰۳۰۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۶۸۷مربوط به تقاضای 
خانم زهرا غلامیان فرزند حسن در دو دانگ مشاع ازششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۶۳/۹۱ مترمربع 
پلاک شماره ۱۰۸۲۱ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از ابوالفضل 

خواهان به موجب سندمالکیت مشاعی صادره در دفتر۲۰ صفحه ۳۳۷)م الف ۱۲۸۵۰(
۲۲- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۵۳۷۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲۰۷۴مربوط به تقاضای 
آقای ابوالفضل بهرامیان فرزند داود در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۶۱/۱۲ مترمربع پلاک شماره ۱۰۳۳۵اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از علی وکیلی صادره در دفتر۱۲۴ 

صفحه ۲۶۲)م الف ۱۲۸۵۱(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را 
اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی 
آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 

نخواهد بود.
)ایمان و مواجهه اقتصادی(
نوبت اول: 1400/11/1۸
نوبت دوم: 1400/12/04
رضا حسین خانی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده 

اند:
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۵۸۹۸مربوط  شماره  ۱-رأی 
۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۱۱۱ مربوط به تقاضای خانم معصومه عظیمی فرزند 
نوراله در قسمتی از سه دانگ مشاع ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت ۹۰مترمربع پلاک شماره فرعی از۱۷۵۳اصلی واقع درقم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه ازسهراب 
 ۱۳۹۲/۲/۱۱ مورخ   ۱۵۴۶۰۶ شماره  قطعی  سند  طی  بیک  شاملوجانی 

دفترخانه ۴قم)م الف۱۲۷۶۱(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۵۸۹۶مربوط  شماره  رأی   -۲

محمودیان  حمید  آقای  تقاضای  به  مربوط   ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۱۱۰
اژیر فرزند قربان در قسمتی از سه دانگ مشاع ازششدانگ قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده به مساحت ۹۰مترمربع پلاک شماره فرعی از۱۷۵۳ اصلی 
واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 
الواسطه از سهراب شاملوجانی بیک طی سند قطعی شماره ۱۵۴۶۰۶ مورخ 

۱۳۹۲/۲/۱۱ دفترخانه ۴قم)م الف۱۲۷۶۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۶۱۵۰ شماره  ۳-رأی 
حیدری  زبیده  خانم  تقاضای  به  مربوط   ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۷۴۶
فرزند حسن درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت۲۸مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۹۲۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره ۱۵۰۴۳۰ مورخ 

۱۳۸۲/۶/۲دفترخانه ۱۸قم)م الف۱۲۸۵۲(

مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به 
مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است 
که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و مواجهه اقتصادی(
نوبت اول: 1400/11/1۸
نوبت دوم: 1400/12/04
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
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یحیی گل محمدی: 

انگیزه بازیکنان پرسپولیس برای کسب 
سوپرجام فوق العاده است

سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس گفت:  دیدار سوپرجام چکیده ای از لیگ و جام 
حذفی است و انگیزه بازیکنان پرسپولیس برای کسب سوپرجام فوق العاده است.

»یحیی گل محمدی« روز یکشنبه در نشست خبری پیش از دیدار تیمش برابر 
فولاد در سوپرجام فوتبال ایران که در سیرجان برگزار شد، اظهار داشت: خوشحالیم 
که در این شهر قشنگ هستیم و از همه هواداران پرسپولیسی این شهر تشکر 

می کنیم که به ما لطف داشتند.
وی افزود: سوپرجام شاید در ظاهر تنها یک دیدار باشد اما چکیده ای از جام 
حذفی و لیگ است و زحمات یک سال قهرمان لیگ و یک سال قهرمان جام حذفی 
است. زحمات زیادی برای اینکه به این مرحله برسیم کشیده شده و خون دل های 
زیادی خورده شده تا تیم ها به این مرحله برسند. این یکی از جام های فوتبال ما 

است و امیدواریم مقابل تیم خوب فولاد بازی خوبی انجام دهیم.
گل محمدی تصریح کرد: فولاد همیشه یکی از تیم های قابل احترام فوتبال ما 
است و امسال هم با حضور »جواد نکونام« وضعیت این تیم بهتر شده است. به 
سبک مربیگری نکونام علاقه زیادی دارم و مطمئنم او می تواند در آینده در مربیگری 
حرف های زیادی برای گفتن داشته باشد. سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس اضافه 
کرد: فولاد تشکیلات و سازماندهی خیلی خوبی دارد و توانستند تیمشان را با جذب 
پنج بازیکن خیلی خوب تقویت کنند. وی تاکید کرد: با توجه به اتفاقاتی که برای 
ما افتاد و مشکلاتی که داشتیم کار را شروع کردیم و یک بازی تدارکاتی برابر پیکان 
انجام دادیم. البته برای دیدار فردا چند بازیکن مصدوم هم داریم. همه بازیکنان ما 
انگیزه فوق العاده ای دارند تا بازی فردا را ببرند و سرپرجام را بگیریم. امیدوارم بازی 
خوبی را شاهد باشیم. سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس گفت: باید از هوادارانمان 
تشکر کنم که من را مورد حمایت و لطفشان قرار دادند و شرمنده ام کردند. این امر 
به طور قطع وظیفه من را سنگین تر می کند. باید بیشتر از قبل کار کنم و امیدوارم از 

شرمندگی هوادار در بیایم و روزهای خوبی را برای هواداران رقم بزنیم.
وی در مورد استفاده از ملی پوشان تصریح کرد:  »میلاد سرلک« مصدوم از اردوی 
تیم ملی بازگشت. »وحید امیری« را در این چند روز با ریکاوری آماده کنیم و »فرشاد 
فرجی« و »مهدی ترابی« هم بازی نکردند و از شرایط دور بودند اما بازی تدارکاتی 
مقابل پیکان کمک کرد تا به شرایط مسابقه بازگردند. در مجموع هر رفت و آمدی 
باعث بی نظمی و کار برای تمرینات گروهی سخت تر می شود. خیلی روزها را بدون 
ملی پوشان پشت سر گذاشتیم. در هر صورت امیدوارم با آمادگی کامل وارد مسابقه 
شویم. بازیکنان جایگزین انگیزه بالایی دارند. گل محمدی در مورد میزبانی سیرجان 
در این دیدار گفت: با توجه به زیر ساخت خوب و ورزشگاه زیبا، فضا و آرامش خوب 
شهر ، بهترین شهری که می شد انتخاب کرد، همین سیرجان بود. وی اضافه کرد: 
از تیم داوری هم که آخرین بازی   خود را قضاوت می کنند آرزوی سلامتی دارم. آنها 

زحمات زیادی برای فوتبال ما کشیدند و از تک تک نفرات تشکر می کنم.
 از شروطم فقط قرارداد زمین بسته شده است

به  توجه  با  تیم  مشکلات  آیا  اینکه  مورد  در  پرسپولیس  فوتبال  تیم  سرمربی   
استعفایش قابل حل است،  گفت:  فقط زمین تمرین قراردادش بسته شده اما هنوز 
تحویل نگرفتیم. سایر مشکلات هنوز حل نشده است. مخصوصا در بحث جذب 
بازیکن من فهرست ۱۲ تا ۱۳ نفره به باشگاه دادم و اگر ۲ بازیکن هم جذب می شد 
من راضی بودم اما حتی ۱۰ درصد این فهرست عملی نشده است. بازیکنان مد نظر 
هم با این شرایط نمی توان جذب کرد و مجبورم از روی فیلم بازیکن را ارزیابی و سپس 
جذب کنم و این کار سخت است و تضمینی وجود ندارد که بازیکن خوب از کار در 
بیاید. یادم نمی آید که از روی فیلم بازیکن گرفته باشم اما متاسفانه با شرایط موجود، 
ممکن است این اتفاق رخ دهد. هر چند در نظر داشته باشید که فرصت آنچنانی 
هم نداریم. وی تاکید کرد: مشکلاتی که وجود دارد بابت نبود نقدینگی در باشگاه 
است و امیدوارم سرانجام از جایی این مطالبات تامین شود. احتیاج به تقویت داریم 
و نیاز داریم حداقل جای نفراتی که مصدوم شدند، مانند »عیسی آل کثیر« بازیکن 
بگیریم. متاسفانه با شرایط فعلی باید دنبال بازیکن خارجی بگردیم که مانند هندوانه 
در بسته هستند و نمی دانیم کیفیت آنها چگونه است. فقط باید از روی فیلم قضاوت 
کنیم و کار سختی است. با این شرایط مجبوریم ادامه دهیم و باید سعی کنیم بهتر 
و قوی تر از قبل تمرین و تمرکز کنیم.  گل محمدی در مورد اینکه گفته می شود رباط 
پای آل کثیر پاره نشده است، گفت:  اجازه دهید اول با خود بازیکن صحبت کنم تا 
از شرایطش اطلاعات بیشتری کسب کنیم. وی همچنین در مورد شانس قهرمانی 
تیمش در لیگ گفت: در پرسپولیس باید همیشه برای قهرمانی بجنگید و فارق 
از همه مشکلاتی که وجود دارد برای قهرمان شدن با تمام وجود می جنگیم. تیم 
فوتبال پرسپولیس عصرروز دوشنبه ساعت ۱۷:۱۵ در سوپرجام باشگاه های ایران 
در ورزشگاه امام علی )ع( شهر سیرجان به مصاف فولاد خوزستان خواهد رفت. 
با اعلام کمیته داوران محمدرضا اکبریان به عنوان داور و حسن ظهیری به همراه 
سعید علی نژادیان، جلیل شعرانی به همراه سیدرضا مهدوی )کمک داور( در این 

بازی قضاوت خواهند کرد.

در مسابقات یادواره شهدای شمال غرب رقم خورد؛

قهرمانی فرنگی کاران نونهال و نوجوان 
قمی دراردبیل

تیم منتخب کشتی فرنگی نونهالان و نوجوانان استان قم در مسابقات یادواره 
شهدای ورزشکار شمال غرب کشور با کسب ۱۸ مدال بر سکوی نخست ایستاد. 

تیم منتخب کشتی فرنگی نونهالان و نوجوانان استان قم در اولین دوره مسابقات 
یادواره شهدای ورزشکار شمال غرب کشور با کسب ۱۸ مدال رنگارنگ توانست مقام 
قهرمانی را در این مسابقات بدست آورد. این مسابقات با دعوت هیئت کشتی استان 
اردبیل و باشگاه ورزشی یورد، از تیم های ۸ استان در مجموعه ورزشی جهان پهلوان 
حسین رضا زاده برگزار شد. وزن کشی اعضای تیم های حاضر در این جام جمعه ۱۵ 
بهمن انجام شد و مسابقات نیز همان روز آغاز شد و تا شنبه ادامه داشت. دستاورد تیم 
منتخب فرنگی کاران نونهال و نوجوان قمی در این مسابقات، ۷ مدال طلا، ۵ نقره و ۶ 
برنز بود. تیم های استان قم، آذربایجان غربی، آذربایجان شرقی، البرز، قزوین، گیلان 

و کردستان از سوی هیئت کشتی اردبیل به این مسابقه دعوت شده بودند.
 

دردو بخش تیمی و انفرادی ؛
قهرمانان لیگ شطرنج استان قم مشخص شدند

مسابقات شطرنج لیگ باشگاه های استان قم با مشخص شدن قهرمانان تیمی و 
انفرادی به کار خود پایان داد. به گزارش هیات شطرنج قم، مسابقات شطرنج لیگ 
باشگاه های استان قم که از ۱۹ آذرماه آغاز شده روز شنبه ۱۶ بهمن ماه جاری به 
ایستگاه آخر رسید. این مسابقات با حضور ۱۰ تیم و به صورت دوره ای طی ۹ دور 
و ۹ هفته پیاپی در روزهای جمعه پیگیری شد و با انجام دور آخر، قهرمانان تیمی 
و انفرادی خود را شناخت. در این مسابقات ۵۰ نفر از قهرمانان، پیشکسوتان و 
نوجوانان برتر استان حضور داشتند علاوه بر آن، یک تیم کامل از کاشان و بازیکنانی 
از اراک و ساوه نیز در مسابقات به رقابت پرداختند. با پایان مسابقات، تیم پروشه با 
کسب ۱۶ امتیاز تیمی اول و تیم بزرگمهر نیز با ۱۶ امتیاز تیمی و امتیاز انفرادی کمتر 

در جایگاه دوم قرار گرفت و دانشگاه علوم پزشکی با ۱۳ امتیاز سوم شد.

 

ایمان / گزارش / رضا ملکی
اجتماع دیدنی سپیدپوشان کاراته سراسر ایران درسالن فتح دانشگاه 
آزاد اسلامی تهران خبر از رویدادی بزرگ درسطح کاراته ایران می داد.

وبازیهای  بازیهای کشورهای اسلامی  انگیزه مسابقات قهرمانی آسیا 
آسیائی هانگژو ۲۰۲۲ رقابتها را بسیار دیدنی وجذاب نشان می داد.

غیور مردان کاراته قم چونان گذشته دراین مسابقات از اعتبار کاراته قم 

دفاع کردند دربخش کومیته منهای ۶۰ کیلوگرم علی اکبر بختیاری جوان 
خوش اخلاق کاراته باشگاه انقلاب که زیر نظر شیهان غلامرضا دباغیان 
آبدیده وپا به این مسابقات گذارده بود درخشان ظاهر شد وبا شکست 
رقبای قدر خود برسکوی اول ایستاد و نشان طلا را از آن خود کرد دراین 

وزن اقدسی از البرز وجیلیان از کرمانشاه دوم و سوم شدند.
درکومیته وزن منهای ۶۷ کیلو گرم جوان اول کاراته قم مرتضی نعمتی 
نیز با ارائه مبارزات دیدنی ودر خور تحسین به مدال برنز رسید تا برق 
شادی درنگاه مربی خوب و ارزنده کاراته باشگاه انقلاب شیهان سید علی 
خلیلی موج بزند، فرجی از مازندران دوم شد وکیانی از آذربایجان غربی 

نیز به مقام سوم رسید.
دربخش کومیته مثبت ۸۴ کیلوگرم محمود نعمتی دیگر شاگرد برومند 
شیهان خلیلی که درکاراته ایران سرآمد بوده وهمواره حرف اول را دراین 
آرام  خوبش  مربی  درآغوش  وزن  این  طلای  مدال  کسب  با  زده  وزن 
گرفت تاخبر از تولد قهرمانی برومند برای قم وکاراته کشور بدهد.مجید 

نیکوهمت از مرکزی وحیدری از کرمانشاه دوم و سوم شدند.
درپایان این رقابتها قم با ۲ طلا و ۱برنز با درخشش بی نظیر کاراته 
کاهای غیور خود برسکوی اول این بازیها ایستاد البرز با ۱ طلا و۲ نقره 

دوم شد.وکرمان نیز با ۱ مدال طلا و۱ نقره برسکوی سوم ایستاد.
داوران اعزامی این مسابقات از قم ابوالقاسم پایدار ومرتضی علامه روشن 

بودند که جزء بهترین داوران این مسابقات معرفی شدند.
شایان ذکر است که کسب این مقام ارزنده درحالی برای قم بدست آمد 
که کاراته کاهای قمی به جز مردان پرصلابت وبزرگش در رده های جهانی 
وآسیائی والمپیک بعد از ۱۷ سال توانستند برسکوی اول این رقابتها قرار 

گیرند.
برنامه ریزی درست هیئت کاراته با مدیریت شایسته مهدی بیرانوند 
وتعامل خوب با باشگاههای استان باعث گردید که این افتخار بزرگ برای 

کاراته قم بدست آید.
مسلما درآینده ای نزدیک برق مدالهای رنگارنگ جهانی وآسیایی را 

توسط دلاوران کاراته قمی خواهیم دید.

قمی ها پس از1۷سال قهرمان مسابقات بزرگسالان کشورشدند؛

درخشش بی نظیر کاراته کاهای قمی درمسابقات قهرمانی کشور

اینکه  برای  تیم فوتبال فولاد خوزستان گفت:   سرمربی 
فردا در پایان بازی مقابل پرسپولیس خوشحال باشیم باید 

تمرکزمان را در طول مسابقه حفظ کنیم.
»جواد نکونام« روز یکشنبه در نشست خبری پیش از دیدار 
تیمش برابر پرسپولیس در سوپر جام که در شهر سیرجان 
برگزار شد، اظهار داشت: ابتدا از هیات فوتبال و مسوولان 
سیرجان تشکر می کنم و امیدوارم که فردا بازی خوبی از کار 
در بیاید. خوشحالیم که اینجا هستیم و باعث افتخار است که 
در سوپرجام به میدان می رویم. تنها تیم ایرانی هستیم که در 
چهار جام حضور داشتیم. جام حذفی، لیگ، سوچرجام و 
لیگ قهرمانان آسیا. برای موفقیت با تلاش بیشتر کارمان را 

ادامه خواهیم داد.
وی افزود:  فردا دیدار سخت و سنگینی پیش رو است چرا 
که یک بازی است و یک جام. ۲ تیم شناخت کافی از یکدیگر 
دارند. بازیکنانم باید از کمترین فرصت ها و از اشتباهات 
حریف استفاده کنند. با تمرکز بالا باید به میدان برود و آن 

پایان بازی حفظ کنیم. مقابل تیمی حرفه ای مانند  تا  را 
پرسپولیس باید با تمرکز بازی کنیم و شرایط بازی را به نحوی 

رقم بزنیم که خوشحال باشیم.
آنطور  کرد:   تاکید  فولاد خوزستان  فوتبال  تیم  سرمربی 
فردا  و کمک هایش  اکبریان«  که من شنیدم »محمدرضا 
قضاوت آخرشان را در فوتبال انجام خواهند داد و از آنها بابت 
سال ها قضاوت خوب تشکر می کنم. توقع داریم فردا مانند 
سایر دیدارها عادلانه قضاوت کنند. کمی نگاه ها نسبت به 
تیم های بزرگ متفاوت است و فردا منتظر قضاوت عادلانه 
برای هر ۲ تیم هستیم تا هر تیمی لیاقتش را دارد به جام 

برسد.
حتما  کرد:  تاکید  سوپرجام  برگزاری  زمان  مورد  در  وی 
زمان و فاصله ای نبوده که برگزار شود. معمولان این دیدار 
قبل از آغاز فصل و یا بین فصل برگزار می شود که با توجه به 
برنامه های تیم ملی تصمیم گرفته شد ۱۸ بهمن ماه برگزار 

شود.

از  باید  بازیکنان جدید گفت:  با جذب  رابطه  نکونام در 
مدیریت و اعضای هیات باشگاه مدیره تشکر کنیم که پس از 
۲ سال که نتوانستیم بازیکن بگیریم، بازیکنان خوبی جذب 
کردیم. نفراتی هم که گرفتیم به ما کمک خواهند کرد و برای 

دیدار با پرسپولیس هم از این نفرات استفاده می کنیم.
فولاد  باشیم.  داشسته  نظر  در  باید  نکته  دو  گفت:  وی 
خوزستان در ۲ پنجره بازیکن نگرفت و کمترین حق ما این 
بود که بازیکن بگیریم. تیم های دیگر بازیکنان تاپ را گرفتند. 
از طرفی نیم فصل شرایط به نحوی نیست که بتوانیم تصمیم 
چندانی بگیریم. در حال حاضر بهترین نفراتی که می شد 
در نیم فصل جذب کنیم را در اختیار گرفتیم. برخی بعد 
از آمدن به فولاد احیا و به بزرگ ترین بازیکنان فوتبال ایران 
تبدیل شدند. این نفرات هم خودشان بزرگ هستند و با آنها 
به موفقیت خواهیم رسید. هنوز نیاز به جذب بازیکن داریم 
تا به توافق  و بعد از سوپرجام مذاکرات را ادامه می دهیم 

برسیم.

سرمربی تیم فوتبال فولاد خوزستان: 

 برای برتری مقابل پرسپولیس باید تمرکزمان را حفظ کنیم

آگهی مزایده دو سهم مشاع از نه سهم ششدانگ به استثنای بهای ثمنیه اعیان 
وعرصه پلاک ۳۸۰/باقیمانده ۱۱۵۱۲-اصلی واقع در بخش یک قم مربوط به 

پرونده کلاسه ۱۴۰۰۰۴۰۰۷۱۴۱۰۰۱۰۶۷ 
شماره  )با   ۱۴۰۰۰۴۰۰۷۱۴۱۰۰۱۰۶۷ کلاسه  اجرائی  پرونده  بموجب 
بایگانی۱۴۰۰۰۲۰۶۳(،متعهد:مجید نیک نیا،متعهد له:مرضیه محمدزاده،سند 
سند:۱۳۹۲/۰۲/۱۱،دفترخانه  سند:۱۸۹۲۳،تاریخ  ازدواج:شماره 
صادرکننده:دفترخانه ازدواج شماره ۱۰ وطلاق شماره ۳۱ شهر بجنورد استان 
خراسان شمالی،دو سهم مشاع از نه سهم ششدانگ به استثنای بهای ثمنیه 
اعیان وعرصه پلاک ۳۸۰/باقیمانده ۱۱۵۱۲-اصلی )پلاک سیصدو هشتاد 
فرعی از باقیمانده پلاک یازده هزار و پانصد ودوازده اصلی(واقع دربخش یک قم 
به مساحت ششدانگ ۱۶۰ مترمربع به آدرس: قم-خیابان طالقانی)آذر(خیابان 
شهید محلاتی- بلوار بهاءالدینی-کوچه۴-پلاک۳۱، متعلق به مرحوم علی اصغر 
نیک نیا)سهم الارث آقای مجید نیک نیا(که درقبال طلب خانم مرضیه محمدزاده 

بازداشت شده است واز طریق مزایده به فروش میرسد:
مشخصات مورد مزایده دو سهم مشاع از نه سهم ششدانگ به استثنای بهای 
ثمنیه اعیان وعرصه پلاک ۳۸۰/باقیمانده ۱۱۵۱۲-اصلی واقع در بخش یک 

قم:)حدود مربوطه به ششدانگ پلاک مذکور میباشد(:
شمالا: بطول ۸ متر دیوار به خیابان ۱۰ متری

شرقا: بطول۲۰متر دیوار به دیوار پلاک ۳۸۱ فرعی 
جنوبا : بطول۸متر دیوار به دیوار پلاک ۳۴۸ فرعی
غربا: بطول۲۰متر دیوار به دیوار پلاک ۳۷۹ فرعی 

مشخصات مورد مزایده:
نوع سند:دفترچه ای-صفحه:۲۲۹-دفتر:۲۶۸-شماره ثبت۴۲۱۱۰-اوقافی 
نمی باشد-درطرح شهرداری قرار ندارد-درتصرف ورثه میباشد-عرصه دارای 

اصلاحی نمی باشد-پایان کار ندارد.
سفید- نما:سیمان  ضربی-مصالح  طاق  سقف  باربر-نوع  دیوار  سازه  نوع 
مصالح کف:موزائیک-تعداد طبقات:۳-مساحت کل مفید زیر بنا:۱۵۷ متر 

با  اعیان  سال-ارزش  بنا:۴۰  معماری:ضعیف-قدمت  طراحی  مربع-کیفیت 
لحاظ اعیان با لحاظ انشعابات وحیاط سازی میباشد-دارای آب وبرق و گاز-
اشغال  سطح  ودرصد  معبر:۱۰  برعرصه:۸متر-عمق:۲۰متر-عرض  میزان 
بنا:۶۷ وموقعیت عرصه:متوسط-سمت قرارگیری ملک:شمالی-پایانکار ندارد-

مسکونی-
ملک در تصرف ورثه می باشد.

ارزش عرصه :۱۲/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ریال 
ارزش اعیانی :۳/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ریال 

مجموع ارزش ششدانگ به مبلغ ۱۵/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ریال ارزیابی گردیده 
است.

توضیحات ضروری:
ساختمان دارای عدم خلاف وپایانکار نبوده و ارزش ملک موصوف با عنایت به 
شرایط موجود-وضعیت کنونی بازار-موقعیت محلی-شارع دسترسی-مساحت 
ونوع سند وسایر موثر ارزیابی وبدون درنظر گرفتن دیون وتعهدات ارزیابی شده 
ادارات واشخاص حقیقی  بانکها وشهرداری وسایر  به  اینکه بدهی  براساس  و 

وحقوقی نیز ندارد.
ارزیابی گردیده  به مبلغ ۱۵/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ریال  ششدانگ پلاک مذکور 
است و دو سهم مشاع از نه سهم ششدانگ به استثنای بهای ثمنیه اعیان وعرصه 
پلاک ثبتی مذکور جهت مزایده به مبلغ ۲/۹۱۶/۶۶۶/۷۰۰ریال )دومیلیارد 
و نهصدو شانزده میلیون و ششصدو شصت و شش هزارو هفتصد ریال معادل 
دویست و نود و یک میلیون وششصدوشصت و شش هزار وششصدوهفتاد تومان( 

ارزیابی گردیده است.
مزایده دو سهم مشاع از نه سهم ششدانگ به استثنای بهای ثمنیه اعیان وعرصه 
پلاک ثبتی مذکور از ساعت ۹ صبح الی ۱۲ ظهر روزشنبه ۱۴۰۰/۱۲/۰۷ در 
اداره اجرای اسناد رسمی قم واقع در خیابان ساحلی )لواسانی( نبش کوچه 
۷-طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم – اداره اجرای اسناد 

رسمی قم انجام می شود.

مزایده دو سهم مشاع از نه سهم ششدانگ به استثنای بهای ثمنیه اعیان 
نهصدو  و  )دومیلیارد  مبلغ ۲/۹۱۶/۶۶۶/۷۰۰ریال  از  مذکور  پلاک  وعرصه 
شانزده میلیون و ششصدو شصت و شش هزارو هفتصد ریال معادل دویست 
تومان(  وششصدوهفتاد  هزار  شش  و  وششصدوشصت  میلیون  یک  و  نود  و 
شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده 
به  ثبت  سپرده  حساب  به  کارشناسی  مبلغ  از  درصد  ده  پرداخت  به  منوط 
واریز  شناسه  ۹۸۰۱۰۰۰۰۴۰۷۶۰۱۳۲۰۷۸۹۵۶۹۳IRبا  شبا  شماره 
و حضور خریدار  باشد  ۹۶۵۱۰۸۵۷۶۱۰۰۰۰۰۰۰۲۱۷۱۳۲۳۵۱۲۰۰۶ می 
یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است 
مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب 
صندوق ثبت به شماره شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت 
مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد 
نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد و در این صورت عملیات فروش از 
درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد. در ضمن بدهی های ملک اعم از 
مالیات و عوارض شهرداری وغیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم 
شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود.در صورت وجود مبلغ مازاد بر 
طلب بستانکار،وفق ماده ۱۲۵ آئین نامه اجرای مفاد اسناد رسمی قابل پرداخت 
به خریدار خواهد بود و همچنین چنانچه بستانکار برنده مزایده باشد وفق ماده 
۱۲۵ آئین نامه اجرا اقدام میگردد در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار 
و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد.حقوق دولتی 
و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد..ضمنا تنظیم سند انتقال اجرائی 
منوط به مفاصا حساب دارائی و شهرداری و عنداللزوم مراجع ذیصلاح دیگر می 
باشد. در ضمن فیش واریزی می بایست بنام شرکت کننده در مزایده باشد.) م 

الف ۱۴۹۵۶(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روز خوش
تاریخ انتشار آگهی: 1400/11/1۸

آگهی فقدان سند مالکیت
آقای مرتضی علمی نژاد با ارائه یک برگ استشهاد شهودی اعلام داشته که ششدانگ پلاک ۲۷۱/۳۱۶۹ اصلی بخش 
۵ قم که در دفتر الکترونیک شماره ۱۳۹۶۲۰۳۳۰۰۰۱۰۱۴۴۵۱ طی سند انتقال قطعی شماره ۹۶/۶/۳۰-۱۲۸۸۲۹ 
دفتر۹ قم با رهنی شماره ۲۴۴۹۲-۹۶/۸/۲۱ دفتر ۳۰ قم ثبت و سند مالکیت به شماره ۹۵ب۲۳۴۱۷۲ به نام نامبرده صادر 
وتسلیم شده است وبعلت سهل انگاری،سند مالکیت مزبورمفقود گردیده وتقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده 
است.لذا به استناد تبصره ۱ اصلاحی ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در۱نوبت به تاریخ ذیل آگهی تا چنانچه کسی مدعی 
وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت ۱۰ روز 
کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت 

به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد./)م الف ۱۴۹۵۰(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
مهدی زارع شحنه-رییس ثبت منطقه یک قم
تاریخ انتشار:1400/11/1۸

-----------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

نامه شماره ۱۳۹۶۱۴-۱۴۰۰/۰۸/۲۳ دفتر۵قم بموجب درخواست شماره  برابر وکالت  اینکه طاهره وفائی  به  نظر 
۱۴۰۰/۳۵۵۴-۱۴۰۰/۰۹/۱۴۰ با ارائه دوبرگ استشهادیه اعلام داشته است که شش دانگ پلاک ثبتی۳ از ۵۶۲۳- 
اصلی واقع در بخش ثبت یک قم که در صفحات ۱۳ و۱۶در دفتر املاک ۲۸۰ ذیل ثبت ۴۲۶۹۰ و ۴۲۶۸۹ بشماره مسلسل 
۱۵۷۶۲۳ و ۱۵۷۶۲۲ بنام صدیقه جهانبخش وزهرا جهانبخش فرزندان علی)هریک سه دانگ(ثبت واسناد صادر شده 
است سپس برابر سند قطعی شماره ۶۷۷۱-۱۳۹۱/۰۳/۰۴ دفتر ۷۷ قم به محمد حسین جهانبخش منتقل شده است 

که به علت سهل انگاری جابجایی گردیده است لذا به استناد تبصره ۱ اصلاحی ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در۱نوبت 
به تاریخ ذیل آگهی تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک 

خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت ۱۰ روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. 
بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.)م الف ۱۴۹۵۱(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
رضا حسینخانی-رییس ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم
تاریخ انتشار:1400/11/1۸

-----------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

آقای محمد شریفی با ارائه دو برگ استشهادیه شهود مصدق در دفتر خانه ۱۰۷ قم اعلام داشته که سند مالکیت مربوط 
به ششدانگ پلاک ۱۸۷۳/۵/۳۵۴ اصلی واقع در بخش دو ثبت قم در دفتر الکترونیک ۱۳۹۶۲۰۳۳۰۰۰۲۰۰۷۰۳۱ به 
نام وی ثبت و سند صادره مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده اند.لذا مراتب باستناد تبصره یک 
اصلاحی ماده ۱۲۰ آیین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند 
مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت ۱۰ روز کتبا به این 
اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد.بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور 

سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد./ )م الف ۱۴۹۵۲(
رونوشت:ستاد اجرائی فرمان حضرت امام)ره(
عباس پور حسنی حجت آبادی–رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم
تاریخ انتشار:1400/11/1۸

  آگهی مزایده اموال غیر منقول )اسناد ذمه(
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جواد منصوری سفیر پیشین ایران در چین:

دولت در مذاکرات شعاری و عجولانه 
عمل نمی کند

رفع  برای  مذاکرات  در  سیزدهم  دولت  گفت:  کشورمان،  پیشین  دیپلمات 
تحریم ها تلاش می کند واقع گرایانه و براساس منافع ملی به نتیجه برسد و در پی 

اقدامات شعاری و عجولانه نیست. 
جواد منصوری در گفت وگو با ایرنا درباره مذاکرات برای رفع تحریم ها، گفت: 
دولت آیت الله رییسی، واقع بین و به طور مشخص در مذاکرات وین به مقدار بسیار 
زیادی با متانت و آرامش مسائل را پیگیری می کند و شعاری و عجولانه اقدام 

نمی کند.
سفیر پیشین ایران در چین ادامه داد: دولت سیزدهم تلاش می کند که مذاکرات 
در راستای منافع ملی و با توجه به واقعیت ها به نتیجه برسد و یکی از دلایل طولانی 

شدن مذاکرات نیز همین موضوع است.
منصوری تصریح کرد: دولت در مذاکرات نه می خواهد تمام نظرات دیگران را 
بپذیرد که طبیعتا منطقی نیست و نه می خواهد تمام نظرات خود را به طرف های 
مقابل تحمیل کند. بلکه می خواهد مذاکرات بر اساس منطق، قانون و حقانیت 

انجام شود.
وی افزود: جالب اینجاست که نتیجه مذاکرات به گونه ای شده که طرف های 
مقابل ما قبول کرده اند که حرف طرف ایرانی درست است ولی حاضر به اعتراف 

علنی نمی شوند.
این فعال سیاسی، روند مذاکرات برای رفع تحریم ها را تاکنون واقع بینانه ارزیابی 
کرد و افزود: احتمالا مذاکرات به یک نتیجه مرضی الطرفین و قابل قبول برای همه 

طرفها برسد و البته این موضوع مقداری زمان می برد و سریع الحصول نیست.
حواشی پیرامون سند ۲۵ ساله واقعی نیست

منصوری درباره سند همکاری های ۲۵ ساله ایران و چین گفت: تهران و پکن 
در غرب و شرق آسیا پیشینه و روابط تاریخی دارند و در طول تاریخ در منطقه خود 
تأثیرگذار بوده اند. در حال حاضر هم این دو کشور می توانند به شکل مشترک کار 

کنند و روابط را توسعه دهند و از امکانات منطقه ای استفاده کنند.
از فراز  ایران پس  ایران در چین ادامه داد: جمهوری اسلامی  سفیر پیشین 
و نشیب هایی که داشته امروز به وضعیت روشن و قابل اعتماد و اتکا برای سایر 
کشورها درآمده است. دولت چین هم از ابتدای انقلاب به تدریج روابط خود را با 
ایران توسعه داد و در حال حاضر هم با توجه به وضعیت موجود تمایل دارد بیش از 

گذشته روابط خود را با تهران گسترش دهد.
منصوری افزود: تضاد با آمریکا در منطقه شرق آسیا و اقیانوس آرام، طبعا چین را 
قانع می کند که با دولت هایی چون ایران بیشتر کار کند و همچنین عضویت ایران 
در پیمان شانگهای و همکاری مشترک ایران در این منطقه زمینه همکاری های 

زیادی را فراهم کرده است.
وی تصریح کرد: چین نیازمند انرژی است و ایران هم می تواند از  بازار چین 
استفاده کند. بنابراین تهران و پکن زمینه های همکاری زیادی دارند که می توانند 

با درک منافع مشترک و متقابل با یکدیگر کار کنند.
منصوری درباره ظرفیت های چین برای ایران، افزود: از هر جنبه که به قضیه 
بنگریم دو کشور می توانند برای هم منافعی داشته باشند و مانعی بر سر توسعه 
روابط ما و چین وجود ندارد. بنابراین سند همکاری های ۲۵ ساله تهران و پکن 
چارچوب فعالیت ها را مشخص کرده است. البته این قراردادها باید مراحل تصویب 

و اجرایی خود را بگذراند.
این دیپلمات سابق یادآور شد: همکاری ایران و چین همچنین می تواند به نفع 
آسیای میانه و جنوب و شرق آسیا باشد و حتی برای تقویت دو کشور در مجامع 
بین المللی یقینا موثر خواهد بود. اگر دولت آیت الله رییسی رابطه با چین را به 

شکل مناسب، جدی و همه جانبه پیش ببرد قطعا به نفع ما خواهد بود.
وی با اشاره به ارزیابی های متفاوت از سند همکاری های ۲۵ ساله و حواشی 
پیش آمده، این سند را مثبت ارزیابی کرد و افزود: برخی حرف ها درباره این 

موضوع واقعی و صحیح نیست.
ریشه مشکلات کشور فرهنگی و علمی است 

منصوری درباره عملکرد پنج ماه دولت سید ابراهیم رئیسی، گفت: رییس جمهور 
صادقانه می خواهد به مردم و نظام خدمت کند و بسیار با انگیزه و انرژی وارد کار 
شده است. اما نیاز است دولت فقط بر موضوع اقتصاد تمرکز نکند و به مسائل 
بنیادی و اساسی بیشتر اهمیت دهد. بسیاری از مشکلات کشور ریشه فرهنگی 
و بخش عمده ای از مسائل اقتصادی ما ریشه علمی و فناورانه دارد و باید این 

موضوعات حل شود.
این فعال سیاسی یکی از آسیب های بزرگ کشور را فردگرایی و ترجیح منافع 
فردی بر جمعی عنوان کرد و افزود: رسانه ها و نهاد آموزش باید از پایین ترین سطح، 
کودکان را جمع گرا، جامعه پذیر، مسئول و قانونمند تربیت کنند. در غیر این صورت 
کودک رشد می کند و وارد جامعه می شود و در پی منافع شخصی می رود و جلوی 

رشد و پیشرفت جامعه و کشور را می گیرد.
 

اسماعیل گرامی مقدم: 

جلسات اصلاح طلبان و میانه روها برای 
چوب لای چرخ دولت گذاشتن نیست

قائم مقام حزب اعتماد ملی گفت: اگر امروز جلساتی برگزار می شود، ملاقاتی 
صورت می گیرد و شخصیت های برجسته اصلاح طلب و میانه  رو دور هم جمع 

می شوند، برای چوب لای چرخ دولت گذاشتن نیست. 
اسماعیل گرامی مقدم در گفت وگو با ایلنا، درباره این که پس دیدارهای اخیر 
خاتمی، ناطق نوری، سید حسن خمینی و روحانی و دیدارهای جداگانه روحانی و 
جهانگیری با خاتمی، ناطق، لاریجانی و باهنر جریانی در کشور مطرح می کند این 
جلسات را بانیان وضع موجود به راه انداخته اند تا با تشکیل اتاق های فکر، عملیات 
روانی علیه دولت سیزدهم به پا کنند تا به صحنه سیاسی بازگردند؛ در صورتی که 
حتی روحانی زمانی هم که رئیس.جمهور بود آنچنان از قدرت و اختیار برخوردار 
نبود چه برسد حالا که از قدرت کنار رفته است، گفت:  اگر جریانات سیاسی 
مخالف جریان حاکم بر دولت جلساتی را می گذارند و یا تشکیلاتی را راه اندازی 
می کنند در جهت زمین زدن دولت جدید نیست آنها قصد دارند چوب لای چرخ 

کابینه سیزدهم بگذارند چراکه اصلا چنین چیزی قابل پذیرش نیست. 
ما  یعنی  دولت،  مقابل  جریان  کرد:  تاکید  ملی  اعتماد  حزب  مقام  قائم 
اصلاح طلبان در هر جایی که دولت نیاز به حمایت داشته باشد قطعا در آن مسیر 
حرکت می کنیم و حتما هم حمایت می کنیم اما قطعا در جاهایی که با دیدگاه 
جبهه اصلاحات مغایرت داشته و نقدی باشد آن را منصفانه و به دور از غرض ورزی 

عرضه می کنیم. 
وی ادامه داد: این را به هیچ عنوان قبول ندارم اگر امروز جلساتی برگزار می شود، 
ملاقاتی صورت می گیرد و شخصیت های برجسته اصلاح طلب و میانه رو دور هم 
جمع می شوند همان های هستند که بانیان وضع موجود اند؛ در صورتی که مگر 
خود آقای رئیسی، نمایندگان و وزرا خارج از این تعریفی که داریم، هستند؟ همه 
این اشخاص در کشور یا استاندار بوده اند، یا نماینده مجلس و یا فعال سیاسی، 
مگر آقای رئیسی رئیس قوه قضائیه نبودند؟ بنابراین بانیان وضع فعلی همه 

هستند و این را نمی   شود بهانه ای برای تخریب افراد قرار داد. 
گرامی مقدم با بیان این که اگر عده ای امروز یک حرکت سیاسی یا یک جلسه و 
بیانیه را علیه دولت قلمداد می کنند تعریف درستی از شرایط ندارند، عنوان کرد: 
این اقدامات به نفع دولت نیست، بارها گفته ام یکی از وجوه تمایز های دولت 
سیزدهم و شخص رئیسی این است که کمتر به گذشته پرداخته و حاشیه پردازی 
نکرده است و بیشتر تمایل دارد که کار خودش را انجام دهد و با همین فرمان جلو 

برود، اما بیان کردن این مسائل دولت را از هدفش دور می کند. 
وی خاطرنشان کرد: اینکه بگوییم باعث و بانی وضعیت فعلی چه کسانی هستند 
و می خواهند چوب لای چرخ دولت بگذارند، بیشتر یک توهم و فرافکنی است و به 

دوستان توصیه می کنم در این وادی وارد نشوند. 
این فعال سیاسی اصلاح طلب یادآور شد: نظام ما نظام جمهوری اسلامی ایران 
است. مردم رأی می دهند و انتخاب می کنند؛ یک دوره یک طیفی سر کار می آیند 

اگر مردم از آنها ناراضی باشند، طیف دیگری را بر سرکار می آوردند. 

؛ رئیس مجلس شورای اسلامی در مراسم تجدید عهد نمایندگان با آرمان های 
امام خمینی )ره( با بیان این که باور ما بر این است که ما امروز برای تجدید بیعت 
و عهد با امام خود اینجا گردهم آمدیم تاکید کرد: این بیعت از یک حقیقت مهم 
حکایت می کند و آن این است که ما به مسیر انقلابمان باور و ایمان داریم و 
همچنین باور داریم که برای پیروزی و غلبه بر مشکلاتمان باید به مرام امام تکیه 

کنیم و در مسیر ایشان گام برداریم.
محمدباقر قالیباف صبح روز )یکشنبه ۱۷ بهمن( به همراه جمعی از نمایندگان 
مجلس در حرم مطهر حضرت امام خمینی )ره( حضور یافت و با آرمان های 

بنیانگذار کبیر جمهوری اسلامی و شهدا تجدید پیمان کرد.
رئیس مجلس شورای اسلامی در این مراسم گفت: این توفیق نصیب همه ما 
شد که در دهه فجر مجدداً در کنار مرقد حضرت امام )ره( و شهدای بزرگوار جمع 
شویم و یادی کنیم از شهدا، این مردانِ مردی که در هیچ زمان و مکانی از سختی 
هایی که با آنها روبرو شدند، عقب نشینی نکردند و به امامشان و راهشان باور 
داشتند، و به مردم و کشورشان ارادت داشتند و به اسلامشان و انقلابشان افتخار 

می کردند.
وی ادامه داد: درود می فرستیم به روح پرفتوح امام شهدا، این مردی که در زمانه 
ای که دین در غربت بود و نامی از معنویت و اسلام نبود و مسلمین در دنیا برجسته 
نبودند و در مظلومیت بودند، این مرد الهی که جز برای خدا کلام نگفت و جز در راه 

خدا گام برنداشت، باعث این تحول عظیم در این مقطع از تاریخ شد.
رئیس قوه مقننه کشورمان اضافه کرد: امروز ما همانند هر سال در این زمان و 
مکان حضور پیدا کردیم، اما این آمدن ما نمادین و نمایشی نیست، باور ما بر این 
است که ما امروز برای تجدید بیعت و عهد با امام خود اینجا گردهم آمدیم و این 
بیعت از یک حقیقت مهم حکایت می کند و آن این است که ما باور و ایمان داریم 
به مسیر انقلابمان و همچنین باور داریم که برای پیروزی و غلبه بر مشکلاتمان باید 

به مرام امام تکیه کنیم و در مسیر امام گام برداریم.
قالیباف افزود: ما بر این باوریم که انقلاب ما و امام ما، یک برگ از تاریخ نبود بلکه 
امام یک حقیقت همیشه زنده و انقلاب ما یک حرکت همیشه بالنده است و دلیل 
روشن آن این است که این انقلاب منطبق با سنت های الهی بوده و این انقلاب 
یک انقلاب مردم مدار است و این سخن من شعار نیست، بلکه یک واقعیت است.
وی با بیان این که اگر نگاهی به ۴۰ سال گذشته بکنیم خواهیم دید که هر کجا 

موفقیت داشتیم، حقیقت زنده بودن امام را هم می بینیم تصریح کرد: هر کجا به 
مبانی امام خود عمل کردیم در آنجا موفق بودیم و هر کجا تلخی، ناکامی و چالش 
می بینیم، زمانی است که از مسیر انقلاب و باورهای امام راحل فاصله گرفتیم؛ 
این یعنی زنده بودن حقیقت امام و بالنده بودن انقلاب اسلامی؛ این حقیقت امام 
است که هم الگوی عمل به ما می دهد و هم شاخص حرکت و هر وقت از الگوی 

عمل و شاخص حرکت فاصله گرفتیم، دچار مشکل شدیم.
وی ادامه داد: اگر امروز در جامعه افرادی را مشاهده می کنیم که ناامید هستند، 
افرادی که یک روز همراه انقلاب بودند و امروز از گذشته خود پشیمانند، باید 
بدانند که از راه و مسیر امام فاصله گرفته اند، لذا لازم است به این مهم دقت کنیم؛ 
به ویژه بنده و همه آن هایی که امروز مسئولیت داریم  و این مسئولیت بر دوش ما 
وظیفه گذاشته است، باید همیشه به حرکت هایی که کشور و انقلاب به آن نیازمند 
است، التزام داشته باشیم و در این مسیر باید بر اساس اصول و مبانی که از امام 

آموختیم، حرکت کنیم.
رئیس مجلس شورای اسلامی با تاکید بر این که در آرمان ها، شعارها و حرکت 
های امام )ره( مهمترین موضوع مردم بوده و هستند و آن هم مردم محروم و 
پابرهنگان، اضافه کرد: همانطور که امام فرمودند آنهایی تا آخر پای انقلاب 
هستند که طعم فقر را چشیده اند، این انقلاب مستضعفین است. در همه صحنه 
های انقلاب و در این ۴۰ سال پس از آن، مشاهده کردیم که این افراد همیشه به 
انقلاب و نظام وفادارند، لذا باید نسبت به آنها به عنوان نمایندگان مردم در مجلس 
شورای اسلامی التزام داشته باشیم و در آن مسیر حرکت کنیم و لحظه ای مردم 

خود را فراموش نکنیم.
قالیباف گفت: ما اگر می خواهیم در کشور در مسیر انقلاب حرکت کنیم، باید 
در زمینه های مختلف در مسیر امام باشیم و به صورت متوازن حرکت کنیم؛ به 
این معنی که حق همه چیز را به درستی و در همه ابعاد به جا بیاوریم، ما باید حق 
جمهوریت، اسلامیت، استقلال، آزادی، عقلانیت و معنویت را به جا بیاوریم و در 
حکمرانی نیز حق عدالت را به جا بیاوریم و دقت کنیم که همه اینها در یک منظومه 

و با هم معنی دارند و این مکتب و راه و مسیر امام )ره( است.
رئیس مجلس با بیان این که حضور در مرقد امام خمینی )ره( یک حضور شعاری 
نیست گفت: این حضور از این جهت است که ما خودمان را در عمل، در حرکت، 

در کلام و در تصمیم خودمان را مقید به اصول و مسیر ایشان می دانیم.

قالیباف اضافه کرد: باید بدانیم که همه ما یک تعهد انقلابی داریم به ویژه با 
رهنمودهای رهبر معظم انقلاب اسلامی در نامه گام دوم انقلاب که سند مسیری 
است که باید در آن حرکت کنیم؛ باید بدانید که اگر ما در این مسیر و در این راه گام 
برنداریم، خدا عهد اخوت با کسی ندارد و حتما گروه ، افراد و قبیله دیگری دین 

خدا را جاری خواهند کرد.
رئیس مجلس در همین زمینه تصریح کرد: جوانان و نیروهای انقلابی ما و آنهایی 
که به سنت های الهی و مردم باور دارند و به دنبال یک تحول جدید و یک حکمرانی 
نو بوده و می خواهند فرزند زمانه خویش باشند، باید مسیر انقلاب بالنده مان و 
حقیقت زنده امام راحل را در مسیری که منطبق با رهنمودهای رهبر معظم انقلاب 

اسلامی است به پیش ببرند و امروز مردم از مجلس انقلابی چنین توقعی دارند.
وی اضافه کرد: در کنارمزار شهدا و امام شهدا از خداوند بزرگ می خواهیم که به 
ما توفیق بندگی و اطاعت و توفیق خدمت به مردم را بدهد تا به گونه ای عمل کنیم 
که روز قیامت مدیون شهدا و امام شهدا و مردم خود نباشیم و ان شاء الله بتوانیم 
جزو افرادی محسوب شویم که خدمتگزاران صادقی برای مردم و سربازان خوبی 
برای رهبر مظعم انقلاب باشیم و همچنین توفیق بندگی برای خداوند تبارک و 

تعالی داشته باشیم.
رئیس قوه مقننه به همراه جمعی از نمایندگان مجلس شورای اسلامی پس از 
تجدید میثاق با آرمان های بنیانگذار کبیر انقلاب اسلامی بر سر مزار شهدای ٧٢ 
تن و شهیدان رجایی، بهشتی و باهنر، شهدای دولت و هفتم تیر و گلزار شهدای 
بهشت زهرا)س( حضور یافتند و با قرائت فاتحه و اهدای گل به مقام شامخ این 

شهدای والا مقام ادای احترام کردند.
خط امام تحریف شدنی نیست

رییس مجلس شورای اسلامی همچنین  در ابتدای جلسه علنی روز یکشنبه 
مجلس شورای اسلامی و نطق پیش از دستور خود با گرامیداشت سالگرد بازگشت 
شکوهمند حضرت امام رضوان الله تعالی علیه به ایران عزیز و دهه مبارک فجر 
گفت: برای جراحی برخی مسائل عمده باید آمادگی داشته باشیم و هزینه آن را 
نیز بپردازیم و در همین راستا ما نمایندگان مردم و کارگزاران کشور باید در پذیرش 

فشار و هزینه دادن برای اسلام پیش قدم باشیم. 
»محمدباقر قالیباف« گفت:  تجدید بیعت ما با امام خمینی »رضوان الله تعالی 
علیه« تجدید عهد با انقلاب اسلامی و مکتب امام و شخصیت و سیره ایشان 
است. خط امام هرگز تحریف شدنی نیست و رمز کارآمدی ما این است که در فهم، 
تصمیم و اقدام خودمان روی مبانی فکری و عملی بنیانگذار انقلاب کارکنیم. امام 
مظهر خداباوری خودباوری و مردم باوری بود. راه امام روشن است و بازگشت پذیر 

نیست.
رییس مجلس شورای اسلامی افزود: انشالله تا پایان دوران خدمت و پایان 
عمر در سر این عهد بمانیم و از برکات آن بهره مند شویم. هر چه از مکتب امام 
دور شویم ناکارآمدی هم بیشتر خواهد شد. البته انقلاب اسلامی ایران علیرغم 
همه ضعف های داخلی و همه هجمه های خارجی، تا امروز سربلند و پایدار 
مانده است. اما بدانید که در بلند مدت ماندگاری انقلاب هم مشروط به کارآمدی 

ساختار نظام جمهوری اسلامی است.
باید برای جراحی های بزرگ آمادگی داشته باشیم

وی تاکید کرد: زمان و فرصت های زیادی از دست رفته است و ما حق نداریم 
یک روز و حتی یک ساعت را در جهاد برای کارآمدتر شدن نظام حکمرانی کشور 
از دست بدهیم. ما مسئول هستیم و مسئولیت در نظام اسلامی یک امتیاز نیست 
که آن را متعلق به خودمان بدانیم. بلکه مسوولیت یک وظیفه است که باید به انجام 
برسانیم . برای جراحی برخی مسائل عمده باید آمادگی داشته باشیم و هزینه را آن 
را نیز بپردازیم و در همین راستا ما نمایندگان مردم و کارگزاران کشور باید در پذیرش 

فشار و هزینه دادن برای اسلام پیش قدم باشیم.
رییس قوه مقننه تاکید کرد: البته وقتی نگاه کلان و منصفانه به راه طی شده 
انقلاب داشته باشیم، این واقعیت واضح می شود که ما در بسیاری از عرصه ها از 
وضعیت زیر صفری که  ناشی از غفلت و خیانت زمام داران خود کامه و وابسته بوده 
است، با وجود فشارهای همیشگی دشمن به نقاطی روشن و امیدبخش رسیدیم.

قالیباف در مراسم تجدید میثاق نمایندگان با آرمان های امام خمینی )س(؛ 

برای غلبه بر مشکلات باید در مسیر امام گام برداریم 

یادگار امام با تأکید بر اینکه امروز شجاعت در تصمیم گیری 
امری ضروری است، گفت: دشمنی ها همیشه بوده و از روزی 
که انقلاب شده به خاطر اینکه پرچم مخالفت با تفکر سنتی 
چپ و راست یا شرق و غرب را بلند کرده همیشه آماج کینه ها 
بوده و البته سردمدار مبارزه با اندیشه دینی صحیح، رؤسای 
جمهور و دولت های آمریکا بوده اند، امروز هم هستند و فردا هم 

احتمالا خواهند بود. 
تجدید  در  یکشنبه  روز  خمینی   حسن  سید  الله  آیت 
میثاق نمایندگان مجلس شورای اسلامی با آرمان های امام 
خمینی)س( گفت: یکی از بزرگان جهان اسلام مرحوم کاشف 
الغطاء، جمله بسیار لطیفی دارد که بعدها همین را به بیانی در 
وصیتنامه امام هم مشاهده می کنیم. می فرماید که اسلام بر دو 
چیز بنا شده، یکی کلمه لا اله الا الله است که البته به دنبال آن 
نام مبارک پیامبر و تعبیر رسای محمد)ص( رسول الله هم وجود 

دارد و دوم هم توحید کلمه و وحدت است. 
یادگار امام افزود: بعدها شاید بدون توجه به اینکه این سخن از 
کاشف الغطاء است، می بینیم در وصیتنامه الهی امام این تعبیر 
به این صورت در وصیتنامه امام به کار برده شده که رمز پیروزی 
ما رمز ادامه حیات انقلاب هم هست؛ و آن هم یکی »انگیزه 

الهی« و دوم »اجماع مردم« است. 
 امام دائما بر »توحید کلمه« تأکید دارند و اینکه همه با 

هم باشیم
 وی افزود: امام دائما بر »توحید کلمه« تأکید دارند و اینکه همه 
با هم باشیم، همه یک ملت هستیم و یک آرمان داریم؛ و دوم 
اینکه دائما به خودمان تذکر بدهیم که »لا مؤثر فی الوجود الا 
الله« و تنبه بدهیم »اِن تَنصُرُوا اللهَ یَنصُرکُم«. شرط بزرگ وحدت، 
امامت امت است و اینکه در مواقع حساس جامعه محتاج به امام 
واحد و همدلی و همراهی با او است. اتفاقی که در انقلاب افتاد 

این بود که همه منتهای حرکت خودشان را در سیمای امام 
متجلی دیدند و با هم و همراه شدند. 

آیت الله سید حسن خمینی اظهار داشت: بعد از امام هم 
الحمدلله رهبری معظم انقلاب تا امروز پرچمدار این انقلاب 
بوده اند و این وحدت با ارکانش باز هم در جامعه ما باید توأمان و 
مورد تأکید باشد. اما یک سؤالی مطرح است که اگر این مقدار ما 
به وحدت تأکید می کنیم، پس چرا بزرگی مثل امام که خودشان 
این مقدار تأکید دارند، می گویند که نقد و بلکه تخطئه از الطاف 

خفیه الهی است؟ اگر باید همه با هم یکی و همدل باشیم و 
پشت سر رهبر حرکت کنیم، که باید این گونه باشد، پس تضارب 

اندیشه ها، افکار، آراء چیست؟ 
یکی  به  زد  نقبی  توان  می  که  است  اینجا  داد:  ادامه  وی 
از مباحث مهمی که در اندیشه دینی وجود دارد و آن بحث 
»وحدت در عین کثرت« و »کثرت در عین وحدت« است.  ما 
متعدد هستیم و متفاوت فکر می کنیم اما در یک نقاطی باید 
همراه باشیم. بعد از اینکه سخن هم را گفتیم و شنیدیم، در 

موقع عمل طبیعی است که باید به حرف نهایی گوش کنیم. اما 
به این معنا نیست که ما تکثر در فکر و عقیده نداریم. 

 استفاده از همه اندیشه ها و با هم بودن امری ضروری است.
یادگار امام مجلس شورای اسلامی را نماد وحدت در عین 
کثرت دانست و تصریح کرد: شورا چنین خاصیتی دارد که 
گروهی با هم بحث می کنند و چکیده و بهترین سخن یا بهترین 
نتیجه را از سخنانی که موجود است بر می دارند. بعد از اینکه 
تصمیم به نهایت رسید، موقع عمل است و باید به یک وحدت 
رسید.  وی یادآور شد: امروز جامعه ما دستخوش مشکلات 
بسیار زیادی است و پررنگ ترین آنها بحث معیشت است. فکرها 
متفاوت است و بیشترین نقش را هم بعد از دولت، نمایندگان 
مجلس دارند. اندیشه، فکر و کار کارشناسی شما باید به یک 
جمع بندی برسد که عصاره تفکر، خرَد و بهترین نتیجه ممکن را 

بشود از این فضا گرفت. 
سید حسن خمینی تأکید کرد: دشمنی ها همیشه بوده و 
از روزی که انقلاب شده به خاطر اینکه پرچم مخالفت با تفکر 
سنتی چپ و راست یا شرق و غرب را بلند کرده همیشه آماج 
کینه ها بوده و البته سردمدار مبارزه با اندیشه دینی صحیح، 
رؤسای جمهور و دولت های آمریکا بوده اند، امروز هم هستند 
و  به »قدرت داخلی«  توجه  بود.  فردا هم احتمالا خواهند  و 
»توانایی ملی« در فرمایش امام همواره بوده و بعد مورد تأکید 

رهبر انقلاب اسلامی هم هست؛ که اعم از خرَد و عمل است.  
وی اظهار داشت: امروز شجاعت در تصمیم گیری، ندیدن 
کسی جز خدا، استفاده از همه اندیشه ها و با هم بودن امری 
ضروری است. وقتی امام فرمودند، »ملت ایران که جانم فدای 
تک تک آنها باد«، شوخی نکردند. هرچه هست متعلق به مردم 
است و »همه« باید دخیل باشند. انقلاب را مردم به وجود آورده 

اند و همه باید باشند.

آیت الله سید حسن خمینی در دیدار نمایندگان مجلس:

 امروز شجاعت در تصمیم گیری امری ضروری است

از معافیت های تحریم های  بازگرداندن برخی  به  با اشاره  بین الملل  کارشناس مسائل 
هسته ای ایران توسط آمریکا، گفت: این اقدام طرف آمریکایی اصولا با مصوبه مجلس ما در 
تضاد است و هیچ تاثیری بر وضعیت اقتصادی کشور ندارد و سعی می کند مباحث هسته ای 

را در اولویت قرار دهد. 
سید مصطفی خوش چشم در گفت وگو با ایرنا، با اشاره به بازگرداندن برخی از معافیت های 
تحریم های هسته ای ایران توسط آمریکا، گفت: این رفتار یک رفتار نمایشی است؛ برای اینکه 
آمریکا از زیر بار فشارهایی که به این کشور وارد می شود تا گام های عملی بردارد و تصمیمات 
برداشتن  هسته ای،  زمینه  در  ایران  با  تقابل  دادن  پایان  منظور  به  را  نیاز  مورد  سیاسی 

تحریم های ایران و بازگشت به توافق هسته ای بگیرد.
وی با تاکید بر اینکه آمریکا در یک کار از پیش تعیین شده نیز سعی دارد ایران را مقصرنمایی 
کند تا بار فشار را بر روی ایران متوجه کند، اضافه کرد: مهم تر اینکه مدتهاست آمریکایی سعی 

می کنند با ستفاده از ابزار تبلیغاتی، جامعه ما را شرطی کنند.
مسائل  با  ارتباطی  هیچ گونه  معافیت ها  این  افزود:  بین الملل  مسائل  کارشناس  این 
اقتصادی ندارد و بیشتر چند معافیت نمایشی است که در دوران ترامپ هم باقی مانده بود و 
ذیل برجام قرار دارد. آمریکایی ها سعی کردند با ایجاد گمراهی و حرکت نمایشی رسانه ای این 

پیام را به جامعه بدهند و جامعه ما را شرطی کنند و سپس با اخبار منفی، جامعه را دچار تب 
و تاب و سرد و گرم شدن کنند تا در جامعه ایجاد شوک کند و ما مجبور به قبول خواسته های 

طرف آمریکایی شویم.
رفع  ژست  که  است  این  برای  حقیقت  در  آمریکا  اقدام  این  کرد:  تاکید  خوش چشم 
محدویت ها از فعالیت های صلح آمیز هسته ای ایران را بگیرد و در عین حال در کلماتی که 
بیان کردند این شبهه را ایجاد می کنند که گویی قعالیت های هسته ای ایران دارای بخش 
نظامی هم هست که در حقیقت این یک جسارت، دروغ و توهین مسلم به ایران است؛ 
چراکه تمام گزارش های آژانس بین المللی انرژی اتمی نشان می دهد که فعالیت های ایران 

صلح آمیز است.
وی تصریح کرد: ضمن اینکه آمریکا سعی زیادی می کند با این اقدام را که دادن معافیت 
هسته ای است، مباحث هسته ای را جلو بیاورد و در اولویت قرار دهد تا مباحث مربوط به 
رفع تحریم های اقتصادی به الویت دوم تبدیل شود و نهایتاً سعی می کند که با این کار، زمان 
بیشتری به مسائل هسته ای داده شود تا بعد با ادعای وجود ضرب الاجل، مسائل مرتبط 
با رفع تحریم های اقتصادی، راستی آزمایی و تضامین، به درستی مورد بررسی قرار نگیرد و 

ادعای کمبود زمان برای مذاکره اعلام شود.

این کارشناس مسائل بین الملل با تاکید بر اینکه این اقدام طرف آمریکایی اصولا با مصوبه 
مجلس ما در تضاد است و هیچ تاثیری بر وضعیت اقتصادی کشور ندارد، گفت: یعنی 
اگر آمریکایی ها واقعاً می خواهند تصمیم سیاسی بگیرند و حسن نیت نشان بدهند، باید 
تحریم های اقتصادی را بردارند، نه اینکه با یک اقدام نمایشی، دست به دادن معافیت های 

همکاری های هسته ای بزنند تا به اهداف خودشان نزدیک شوند.
خوش چشم با تاکید بر اینکه این یک اقدام نمایشی است که هیچ تاثیری بر فضای 
اقتصادی ایران ندارد، بیان داشت: در عمل به هیچ نتیجه مثبتی نخواهد انجامید و بیشتر 
در راستای اهداف آمریکا برای اولویت بخشی به تکالیف هسته ای ایران است. بنابراین اقدام 
طرف آمریکایی برای فریب افکار عمومی داخل ایران و تغییر جهت و مسیر مذاکرات به 

بحث های هسته ای به جای بحث ها مرتبط با تحریم های اقتصادی است.
وی در پایان خاطرنشان کرد: جمهوری اسلامی ایران می بایستی با ادامه دیپلماسی 
مقاومت و ادامه اقتدار طرف آمریکایی را مجبور کند تا تصمیمات سیاسی لازم را بگیرد. چراکه 
اینگونه اقدامات آمریکایی ها هیچ گونه تغییر وضعیتی در ما ایجاد نمی کند و این هیاهوی 
رسانه ای ایجاد شده توسط آمریکایی ها، بیشتر جنبه تبلیغاتی دارد. لذا ایران با ادامه سیاست 

مقاومت و اقتدار، می بایستی طرف مقابل را مجبور به عقب نشینی کند.

کارشناس مسائل بین الملل: 

معافیت های تحریمی آمریکا تاثیری بر اقتصاد ایران ندارد
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... سوگند به خداوند، اگر برای سازش در دین خداوند، 
راهی می جُستم، بدان عمل می کردم و هزینه اش بر 
من آسان تر بود؛ ولی خداوند نمی پسندد که پیروان 
قرآن، سازش و سکوت کنند، در حالی که خداوند، 

معصیت می شود« .
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آخرین وضعیت کرونا در استان قم
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت:  متاسفانه طی بیست و چهار ساعت گذشته هفت نفر بر اثر کرونا در 
این استان جان باختند. به گزارش عصر یکشنبه دانشگاه علوم پزشکی قم، مهدی مصری بیان داشت: دراین 
مدت  ۱۲۹ بیمار با علایم ابتلا به کرونا در مراکز درمانی قم پذیرش و ۱۰۸ نفر ایشان بستری شدند.وی با اشاره 
به این که طی این مدت ۷۶ بیمار نیز پس از بهبودی از مراکز درمانی استان مرخص شدند، افزود: هم اکنون نیز 
۴۶۱ بیمار مبتلا به کرونا در بیمارستان های قم بستری هستند که حال ۴۰ نفر آنان وخیم است. رییس دانشگاه 
علوم پزشکی قم گفت: از ۷۱۹ آزمایش کرونای انجام شده طی بیست و چهار ساعت گذشته نتیجه ۴۸۰ مورد 
مثبت شد.وی بیان کرد: از ابتدای اجرای واکسیناسیون همگانی کرونا در قم یک میلیون و ۶۸۹ هزار و ۲۸۰ دُز 

واکسن به جامعه هدف تزریق شده است. از هشتم بهمن ماه جاری در وضعیت قرمز کرونایی قرار دارد.

حادثه ناگوار در تفرش؛ امام جمعه عزل شد
عزل  تفرش  شهرستان  جمعه  امام  گفت:  مرکزی  استان  جمعه  ائمه  سیاستگذاری  شورای  مسئول 
شد.حجت الاسلام هادی میرزایی در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: به دلیل اتفاق ناگواری که در شهرستان 
تفرش به وقوع پیوست، حجت الاسلام حسین حاجیلری امام جمعه تفرش عزل و ظرف دو روز آینده امام جمعه 
جدید این شهرستان منصوب خواهد شد. وی بیان کرد: نماز جمعه این هفته شهرستان تفرش به امامت امام 
جمعه جدید و پس از معرفی در شورای اداری شهرستان اقامه خواهد شد.گفتنی است پنجشنبه هفته گذشته 
پسر ۱۱ ساله امام جمعه تفرش در جریان رانندگی در محور دستجرد به تفرش و در اثر تصادف با خودروی پرشیا، 
موجب مرگ سه نفر از سرنشینان پرشیا و مصدوم شدن چهار نفر دیگر شده بود. عباس عبدی در واکنش به عزل 

امام جمعه تفرش در توئیتی گفت، اقدام بموقعی بود و اکنون باید منتظر محاکمه او بود.

یارانه نقدی در سال 1401 افزایش نمی یابد
سخنگوی کمیسیون تلفیق بودجه گفت: مبلغ یارانه ها  همانند امسال، ثابت باقی خواهد ماند زیرا منابعی 
برای افزایش نقدی میزان یارانه ها نداریم چون مبلغ مورد نظر دولت برای این موضوع به یارانه های خرید گندم 
و حوزه های تجاری و کالاها دیگری اختصاص یافت. »رحیم زارع « درمورد مصوبات کمیسیون تلفیق بودجه 
۱۴۰۱ کل کشور گفت:به موجب ماده ۲۹ قانون برنامه ششم توسعه کلیه دستگاه ها بانک مرکزی، سازمان امور 
مالیاتی کشور، سازمان بورس اوراق بهادار ،نیروی انتظامی فخزانه داری کل کشور، بیمه مرکزی ،سازمان ثبت 
اسناد و املاک کشور مکلف شدند که اطلاعات مورد نیاز  وزارت تعاون را  به صورت آنلاین و رایگان در راستای 
تکمیل پایگاه رفاه ایرانیان در اختیار وزارت مذکور قرار دهند  و وزرات تعاون هم مکلف شد که مباحث امنیتی 

در این حوزه را در نظر بگیرد.

بیرانوند پنجره نقل وانتقالات پرسپولیس را بست! 
مصطفی سلیمانی درباره آخرین وضعیت دریافت مطالبات علیرضا بیرانوند از باشگاه پرسپولیس اظهار 
داشت: باشگاه پرسپولیس طبق حکم قطعی کمیته استیناف که حدود پنج ماه قبل صادر شد، باید مطالبات 
حدود ۵/۲ میلیاردی بیرانوند را پرداخت کند و به همین دلیل نمی تواند در فصل نقل و انتقالات زمستانی، 
قرارداد بازیکن جدیدی را ثبت کند.وی ادامه داد: البته در پنجره قبلی نقل و انتقالات هم این باشگاه به دلیل 
بدهی به بیرانوند نمی توانست فعالیت کند اما وی به دلیل علاقه اش به این تیم در آن زمان اجازه نداد پنجره 
پرسپولیس بسته شود. وکیل علیرضا بیرانوند اضافه کرد: ما هم اکنون نمی خواهیم پنجره پرسپولیس بسته 

باشد اما باشگاه به هرحال باید این بدهی را پرداخت کند.

ممنوعیت نشر تصاویر قتل زن جوان توسط همسرش 
سازمان تنظیم مقررات رسانه های صوت و تصویر فراگیر )ساترا( نظر به آنچه »وقوع زنجیره ای از اقدامات 
خشونت آمیز در کشور و بازتاب گسترده رسانه ای این فجایع« عنوان کرده است، نسبت به نشر محتواهای 
خشونت بار توسط پلتفرم های کاربرمحور هشدار داد.ساترا پیرو انتشار تصاویر خشن مربوط به قتل زن جوان 
توسط همسرش و بازنشر پرتعداد آن در فضای مجازی و در برخی از خبرگزاری ها، خطاب به پلتفرم ها نشر 

هرگونه محتوا از تصاویر و صحنه مذکور، اعم از عکس و ویدئو را ممنوع اعلام کرد.

هر ایرانی امسال، میانگین ۵4 هزار ریال صدقه داده است
معاون توسعه مشارکت های مردمی کمیته امداد امام خمینی)ره( گفت: بر اساس آمار و اطلاعات موجود از 
ابتدای سال جاری تاکنون به طور میانگین هر ایرانی مبلغ ۵۴ هزار ریال صدقه پرداخت کرده است. حبیب 
الله آسوده اظهار داشت: بر همین اساس از ابتدای سال تاکنون، مردم مبلغ چهار هزار و ۳۴۸ میلیارد ریال 
صدقه پرداخت کرده اند.وی با بیان اینکه مبلغ یادشده در قالب سه هزار و ۵۴۹ میلیارد ریال به صورت نقدی به 
صندوق های صدقات واریز و مابقی به مراکز نیکوکاری پرداخت شده است، افزود: صدقات پرداختی مردم در 

مقایسه با مدت مشابه سال گذشته، ۲۸ درصد افزایش است.

ایرج حصیبی درگذشت 
ایرج حصیبی گزارشگر و از مسئولان سابق فدراسیون دو و میدانی به علت کهولت سن در رامسر درگذشت.
حصیبی در گذشته مسئول انجمن دوومیدانی مدارس کشور بود. او سال ها به عنوان مسئول کمیته مسابقات 
دوومیدانی فعالیت کرد و در مسابقات برون مرزی سرپرست تیم ملی بود. او همچنین کارشناس و گزارشگر 

این رشته بود.

باحضور مسئولان شهری و استانی :

۱۲پروژه شهری درقم افتتاح شد
عملیات اجرایی و بهره برداری از ۱۰۰ پروژه شهرداری همزمان با ایام الله 
دهه فجر آغاز شد که در نخستین گام ۱۲ پروژه در حوزه های حمل ونقل و 

ترافیک، فرهنگی و ورزشی به بهره برداری رسید.
به گزارش شهرنیوز، آیین افتتاح، بهره برداری و آغاز عملیات عمرانی 
و اجرایی ۱۰۰ پروژه شهری قم با اعتباری بالغ بر ۱۰ هزار میلیارد ریال 
صبح روزیکشنبه با حضور سیدمحمد تقی شاهچراغی استاندار قم، دکتر 
سقائیان نژاد شهردار قم، سردار موحد فرمانده سپاه علی بن ابیطالب)ع( 
استان قم، مقیمی معاون امور زائرین استاندار، حیدری فرماندار، اعضای 
و  راهنمایی  پلیس  رئیس  صدفی  سرهنگ  قم،  شهر  اسلامی  شورای 
رانندگی استان، جمعی از مدیران استانی و شهری و خانواده شهیدان 
جودی در سالن جلسات شهرداری قم برگزار شد. در این مراسم ۱۲ پروژه 
در حوزه های حمل ونقل و ترافیک، فرهنگی ورزشی به بهره برداری رسید 
که می توان به ورود ۵۲ دستگاه اتوبوس شهری، مجتمع فرهنگی ورزشی 
شهیدان جودی، ساماندهی هوشمند تردد در میدان شهدای ۷۲ تن، 
آب های  جمع آوری  معابر،  خط کشی  در  نانو  ترافیکی  رنگ  از  استفاده 
سطحی پارکسوار شمالی، سامانه هوشمند ثبت تخلف ساکن، نرم افزار 
تحلیل گر هوشمند تصاویر دوربین های نظارتی، سامانه نظارتی سیار در 
معابر، مطالعات ممیزی ایمنی ترافیک برخی محورهای شهری، مطالعات 
مطالعات  درنهایت  و  منطقه ۸  علی)ع(  امام  محور  آرام سازی  و  ممیزی 
پیاده روهای پیوسته در برخی نقاط شهر با اعتباری بالغ بر سه هزار و ۶۳۰ 
میلیارد ریال اشاره کرد. در این مراسم از خانواده شهیدان جودی تقدیر به 
عمل آمد.گفتنی است تا پایان سال قرار است هر هفته ۱۲ پروژه شهرداری 
قم در حوزه های عمرانی، ترافیکی، فضای سبز، خدمات شهری، فرهنگی 

و… به بهره برداری رسیده یا کلنگ زنی شود.
 

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم  خبرداد:

افتتاح ۱۰ هزار میلیارد ریال پروژه 
به مناسبت دهه فجر

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم گفت: تا پایان سال و در قالب ۶ هفته 
۱۰۰ پروژه در بخش های ترافیکی، فرهنگی، خدماتی، تفریحی و غیره با 

اعتباری بالغ بر ۱۰ هزار میلیارد ریال به بهره برداری خواهد رسید.
عباس حلوایی زاده روزیکشنبه در آیین افتتاح، بهره برداری و آغاز عملیات 
عمرانی ۱۰۰ پروژه شهری با اعتباری بالغ بر ۱۰ هزار میلیارد ریال که در 
سالن رضوان شهرداری قم برگزار شد، اظهار داشت: پیاده راه آیت الله 
مرعشی نجفی)ره( با هدف آرام سازی هسته مرکزی شهر به طول ۳۳۰ 
پروژه  این  عمرانی  عملیات  تمام  و  می رسد  بهره برداری  به  به زودی  متر 

تکمیل شده است.
وی ادامه داد: فاز سه بلوار شهید روحانی با عنوان بلوار شهید صادقی 
به عنوان یکی از رینگ های مهم ترافیکی قم با اعتبار ۳۰۰ میلیارد تومانی تا 

پایان سال جاری در اختیار شهروندان قرار خواهد گرفت.
معاون فنی و عمرانی شهرداری قم بلوار شهیدان برقعی را موردتوجه قرار 
داد و گفت: بازگشایی خیابان شهیدان برقعی به طول ۷۳۰ مترمربع با 
اعتباری بالغ بر ۲۰۰ میلیارد تومان نیز تا پایان سال به بهره برداری خواهد 

رسید.
وی با اشاره به تکمیل فازهای مختلف بوستان ۱۰۰۰ هکتاری قم، یادآور 
شد: فاز نخست بوستان زائر به مساحت بیش از ۲۰ هکتار در مراحل 
پایانی خود قرار داشته و با اعتباری بالغ بر ۲۵ میلیارد تومان تا پایان سال 
به بهره برداری می رسد. حلوایی زاده خاطرنشان کرد: ساختمان مناطق دو 
و سه شهرداری قم نیز با کاربری های مختلف با اعتباری بالغ بر ۸۰ میلیارد 

تومان تا پایان سال جاری به بهره برداری کامل خواهد رسید.
وی یادآور شد: با بهره برداری از مجموعه فرهنگی ورزشی شهیدان جودی 
در منطقه محروم شهرک قائم با اعتباری بالغ بر ۲۹ میلیارد تومان و در ۲۵۰۰ 
مترمربع، پنجمین مجموعه فرهنگی ورزشی شهرداری قم از ۸ مجموعه در 

نظر گرفته شده، به بهره برداری خواهد رسید.

مجتمع فرهنگی ورزشی شهیدان جودی در قم افتتاح شد؛

توجه ویژه مدیریت شهری
 به مناطق کم برخوردار

مجتمع فرهنگی ورزشی شهیدان جودی همزمان با ایام الله دهه فجر 
انقلاب اسلامی و با حضور استاندار، شهردار قم، اعضای شورای اسلامی 
شهر قم و جمعی از مسئولان استانی و مدیریت شهری در منطقه پنج 

شهرداری قم به بهره برداری رسید.
به گزارش شهرنیوز، احداث مجتمع فرهنگی ورزشی شهیدان جودی 
از سال ۹۸ در شهرک قائم)عج( و در مناطق کم برخوردار و به ویژه نزدیک 
به محله محروم اسماعیل آباد با زیربنای دو هزار و ۵۰۰  مترمربع آغازشده 
که این پروژه شاخص امروز به صورت رسمی مورد بهره برداری قرار گرفت. با 
بهره برداری از این سالن فرهنگی ورزشی، بخش زیادی از مشکلات ورزشی 
شهروندان ساکن در منطقه پنج برطرف می شود. مجتمع فرهنگی ورزشی 
زیرساخت های  با  و  استاندارد  مجموعه،  یک  به عنوان  جودی  شهیدان 
مطلوب فرهنگی ورزشی با دارا بودن زمین های چندمنظوره بازی، سکوی 
تماشاگر و بخش اداری، می تواند علاوه بر تأمین محل بازی نوجوانان 
و نشاط اجتماعی شهروندان در میزبانی از رخدادهای ملی نیز به کمک 
استان بیاید. یکی دیگر از ویژگی های مجتمع فرهنگی ورزشی شهیدان 
جودی احداث بوستان زیبای آفتاب، مقابل درب ورودی آن است که علاوه 
بر افزایش سرانه های سبز منطقه، تأثیر بسزایی در سیما و منظر و افزایش 
روح نشاط شهری دارد. گفتنی است برای احداث مجتمع فرهنگی ورزشی 

شهیدان جودی اعتباری بالغ بر ۲۹۰ میلیارد ریال هزینه شده است.
 

با حضور مسئولان استانی و شهری ؛

موتورسیکلت ثبت تخلفات ساکن
 در قم راه اندازی شد

موتورسیکلت ثبت تخلفات ثابت برای نخستین بار در کشور همزمان 
با دهه فجر انقلاب اسلامی، با حضور مسئولان استانی و شهری مورد 

بهره برداری قرار گرفت.
در ادامه افتتاح پروژه های شهرداری قم در بخش حمل ونقل و ترافیک، 
امروز موتورسیکلت ثبت تخلفات ساکن در قم مورد بهره برداری قرار گرفت.

در  خصوص  همین  در  قم  شهرداری  ترافیک  و  حمل ونقل  معاون 
گفت وگویی ، تصریح کرد: این موتورسیکلت مجهز به دو دوربین است 
که می تواند تخلفات حاشیه ای معابر شهری را ثبت کند. مسعود طبیبی 
ادامه داد: این موتورسیکلت های ثبت تخلف به جای خودروهای پژو ۲۰۶ 
که از سال های قبل در شهر تهران مشغول فعالیت بودند، راه اندازی شده 
است. وی با بیان اینکه، این موتورسیکلت هوشمند مجهز به سامانه کامل 
کامپیوتری و پهباد برای پایش ترافیک شهری است، گفت: برای طراحی و 

راه اندازی این پلتفرم حدود ۳۵۰ میلیون تومان هزینه شده است.
معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم در پایان عنوان کرد: به محض 
ثبت تخلف خودروها توسط دوربین های این موتورسیکلت، اعمال جریمه 

خودروها از طریق سامانه های الکترونیکی انجام خواهد شد.

جانشین فرمانده انتظامی استان خبرداد:

کشف بیش از ۲3 تن چوب قاچاق 
جانشین فرمانده انتظامی استان از توقیف ۳ دستگاه کامیون و کشف بیش از ۲۳ تن چوب قاچاق 

در این استان خبر داد 
 سردار بهادر اسماعیلی اظهار داشت: مأموران یگان تکاوری این فرماندهی در اجراي طرح مبارزه با 
قاچاق کالا، ۲ دستگاه کامیون بنز و یک دستگاه خاور، حامل چوب قاچاق را در محورهای جاده قدیم" 

قم-تهران" و " قم-گرمسار" متوقف کردند.
وی افزود: در بازرسی از داخل کامیون ها در مجموع ۲۳ تن و ۵۰۰کیلو چوب قاچاق و فاقد هرگونه 

مجوز، کشف و ۳ نفر در این رابطه دستگیر شدند.
جانشین فرمانده انتظامی استان قم گفت:برابر اعلام کارشناسان،ارزش کالای مکشوفه بیش از ۷۰۰ 

میلیون ریال برآورد شده است.
وی تصریح کرد: متهمان به همراه خودروهای توقیفی و کالای قاچاق جهت سیر مراحل رسیدگی به 

مرجع ذیصلاح تحویل شدند.
سردار اسماعیلی از شهروندان خواست، در صورت مشاهده هرگونه فعالیت غیرمجاز از جمله قاچاق 
و توزیع کالاهاي غیرمجاز توسط افراد فرصت طلب و سود جو، موضوع را از طریق سامانه تلفنی ۱۱۰ 

اطلاع داده تا پلیس در اسرع وقت رسیدگی و قاطعانه و قانوني برخورد کند.

رئیس پلیس فتای استان  قم خبرداد:

دستگیری کلاهبردار افغانی صدور کارت اقامت در قم 
کلاهبردار اینترنتی که با حربه صدور کارت اقامت، از هم وطنان افغانستانی خود مبالغی را دریافت 

میکرد، توسط پلیس فتای قم دستگیر شد.
رئیس پلیس فتا استان قم گفت: این جوان ۲۷ ساله از هشت ماه قبل در فضای مجازی اقدام به تبلیغ 
صدور یا تمدید کارت اقامت برای اتباع می کرد. سرهنگ موالی افزود: در هر تماس تلفنی مبلغ ۲ تا ۳۰ 
میلیون تومان از هر تبعه دریافت می کرد و پس از دریافت مبالغ، آدرس ساختمانی در تهران را می داد که 
در این آدرس ساختمان پلیس +۱۰ بود. وی در آخر با تاکید بر اینکه شهروندان نباید به هر تماس و پیامی 
اعتماد کنند گفت: همه دستگاه های دولتی و خدمات الکترونیک، فعالیتشان را در سایت های رسمی 
خود و یا رسانه ملی اطلاع رسانی می کنند و کسانی که در فضای مجازی غیر رسمی اقدام به تبلیغ 
چنین خدمات می کنند غیرقانونی و نامعتبر است. شهروندان می توانند در صورت مشاهده هرگونه 

کلاهبرداری اینترنتی، این جرایم را از طریق تلفن تماس ۲۱۸۲۴۲۲۴ اطلاع دهند.
 

رئیس پلیس راه استان  قم مطرح کرد:

نقش موثر خطای انساني در وقوع انواع تصادفات 
رئیس پلیس راه فرماندهی انتظامی استان قم گفت:خطای انسانی یکی از مهم ترین عوامل وقوع 

انواع تصادفات رانندگی است 
 سرهنگ مختار پناهی اظهار داشت:بي توجهي عابران پیاده به مسائل ایمني و کم توجهي آنان به 

روش هاي محتاطانه در ترافیك نیز عمل مهم دیگری از خطای انسانی در بروز تصادفات است.
وی بي توجهي و تخلف رانندگي به ویژه سرعت غیر مجاز، سبقت غیر مجاز، عدم رعایت حق تقدم و 
غیره و همچنین خستگي و خواب آلودگي راننده و عدم تمرکز در کنترل وسیله نقلیه را در بروز تصادفات 
مهم ارزیابی کرد. رئیس پلیس راه فرماندهی انتظامی استان ادامه داد: عدم هوشیاري رانندگان به دلایل 
مختلف و اختلالات روحي و رواني راننده و عابر پیاده مانند افسردگي، عصبانیت، پرخاشگري و عدم 
تمرکز کافي در حین رانندگي و حواس پرتي در اثر استفاده از تلفن همراه، خوردن و آشامیدن، مطالعه و 

سایر موارد نیز از عوامل تاثیر گذاز در وقوع تصادفات هستند.

رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای اسلامی شهر قم مطرح کرد:

پیش بینی بودجه ۲۰۰۰ میلیارد تومانی برای طرح های ترافیکی

استاندار قم با بیان اینکه استانداری هیچ محدودیتی 
به  خدمت  در  شهرداری  با  همراهی  و  همکاری  در 
حوزه  مقدم  خط  در  شهرداری  گفت:  ندارد،  مردم 
خدمت رسانی به شهروندان است و اگر شهرداری از 
بعد فرهنگی و اجتماعی شهر حذف کنیم، عملًا هیچ 

راهبردی به سرانجام نمی رسد.
آیین  در  روزیکشنبه   شاهچراغی  سیدمحمدتقی 
افتتاح، بهره برداری و آغاز عملیات عمرانی ۱۰۰ پروژه 
شهری با اعتباری بالغ بر ۱۰ هزار میلیارد ریال که در 
سالن رضوان شهرداری قم برگزار شد، اظهار داشت: 
خدمات شهرداری در شهر کاملًا ملموس است و امید 

می رود این خدمات هرسال بیشتر شود.
وی با اشاره به فرارسیدن ایام الله دهه فجر، ابراز کرد: 

با اقدامات انجام شده از این به بعد شاهد یک همدلی، 
مدیریت  مجموعه  بین  بیشتری  همکاری  و  تعامل 

استان با شهرداری ها خواهیم بود.
در  گذشته  موانع  برخی  کرد:  اضافه  قم  استاندار 
ارتباط بیشتر بین شهرداری و استانداری برطرف شده 
و باید شاهد افزایش خدمات رسانی به شهروندان در 

دوره جدید باشیم.
ضرورت برنامه ریزی برای بهبود وضعیت 

محلات محروم 
معاون  انتخاب  اهداف  از  یکی  اینکه  بیان  با  وی 
عمرانی استانداری قم همراهی و ارتباط بیشتر بین 
مجموعه مدیریت استان و مجموعه مدیریت شهری 
بوده است، گفت: استانداری قم هیچ محدودیتی در 

همکاری و همراهی با شهرداری در خدمت به مردم 
ندارد.

شاهچراغی با تأکید بر اینکه بخش مهمی از مصوبات 
سفر ریاست جمهوری به قم در حوزه مدیریت شهری 
است و برای اجرایی شدن آن باید ارتباط و همراهی 
بین دو نهاد تقویت شود، افزود: مصوباتی که استان قم 
از دولت در سفر اخیر نهایی کرده، از نظر ریالی ارزش 

بیشتری از کمک ها و تسهیلات مالی داشته است.
وی ضرورت برنامه ریزی برای بهبود وضعیت محلات 
محروم قم را موردتوجه قرار داد و اضافه کرد: از شورای 
بودجه  تصویب  در  می رود  انتظار  قم  شهر  اسلامی 
سال آینده شهرداری قم، نسبت به تحولات ملموس 

در محلات محروم برنامه ریزی دقیق تری داشته باشد.
لزوم جمع آوری و تعیین تکلیف ریل های متروکه 

برای  استانداری  آمادگی  به  اشاره  با  قم  استاندار 
حوزه  در  جمهوری  ریاست  سفر  مصوبات  پیگیری 
ظرفیت  از  کرد:  خاطرنشان  شهری،  مدیریت 
اراضی ۴۸ و ۳۲ هکتاری شهرک پردیسان باید برای 
یادآور  وی  شود.  بهینه ای  استفاده  قم  شهر  توسعه 
متروکه  ریل های  تکلیف  تعیین  و  جمع آوری  شد: 
مدیریت  از  که  است  مباحثی  از  یکی  درون شهری 
ورود جدی  آن  به حل  انتظار می رود نسبت  شهری 
داشته باشد. شاهچراغی اهمیت مباحث فرهنگی و 
اجتماعی قم را موردتوجه قرار داد و گفت: شهرداری 
در خط مقدم حوزه خدمت رسانی به شهروندان است 
و اگر شهرداری از بعد فرهنگی و اجتماعی شهر حذف 

کنیم، عملًا هیچ راهبردی به سرانجام نمی رسد.

استاندار قم :
محدودیتی برای همکاری و همراهی با شهرداری در خدمت به مردم نداریم

 رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای 
کلان  برنامه ریزی  به  اشاره  با  قم  شهر  اسلامی 
حمل ونقل  حوزه  در  تحول  برای  قم  شهرداری 
گفت: در بودجه سال آینده دو هزار میلیارد تومان 
بودجه فقط در بخش حمل ونقل و ترافیک در نظر 

گرفته شده است.
سیدمحمدحسین دهناد روزیکشنبه در آیین 
افتتاح، بهره برداری و آغاز عملیات عمرانی ۱۰۰ 

پروژه شهری با اعتباری بالغ بر ۱۰ هزار میلیارد 
برگزار  قم  شهرداری  رضوان  سالن  در  که  ریال 
و ۵۰۰  هزار   ۴ مجموع  از  داشت:  اظهار  شد، 
میلیارد تومان بودجه پیشنهادی شهرداری قم 
در سال آینده ۶۸ درصد از آن در بخش عمرانی 

پیش بینی شده است.
وی با اشاره به برنامه ریزی کلان شهرداری قم 
برای تحول در حوزه حمل ونقل تصریح کرد: در 
بودجه سال آینده دو هزار میلیارد تومان بودجه 
نظر  در  ترافیک  و  حمل ونقل  بخش  در  فقط 

گرفته شده است.
رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای 
رضایتمندی  افزایش  گفت:  قم  شهر  اسلامی 
توزیع  ایستگاه ها،  زمانی  فاصله  کاهش  مردم، 
افزایش  برای  غیره  و  شهری  اتوبوس  دقیق تر 
سهم ناوگان حمل ونقل عمومی، در دستور کار 

شهرداری قم قرار گرفته است.
پروژه های  از  برخی  کرد:  خاطرنشان  وی 
پروژه های  منوریل  مانند  قم  عمرانی شهرداری 
مسئله داری هستند که تعیین تکلیف آن ها خارج 

از محدوده اختیارات شهرداری است.
دهناد با بیان اینکه پروژه پارکینگ ضلع شرقی 
حرم مطهر یکی از پروژه های مهم شهر قم بوده 
که از ۲۵ سال گذشته بلاتکلیف رهاشده است، 
با  تا  است  تلاش  در  قم  شهرداری  کرد:  اذعان 
استفاده از ظرفیت اراضی ۴۸ هکتاری پردیسان 
و تزریق منابع از این بخش، پروژه های نیمه تمام 

هسته مرکزی شهر را به پایان برساند.
عضو شورای اسلامی شهر قم در پایان عنوان 
پروژه های شاخص و  پیشبرد برخی  برای  کرد: 
جدید قم مانند پارکینگ ضلع شرقی حرم مطهر 

نیازمند کمک های ملی هستیم.

شهردار قم گفت: تا پایان سال 1400 و به مناسبت دهه مبارک فجر، 100 
پروژه شهری با اعتبار نزدیک به 10 هزار میلیارد ریال افتتاح می شود.

دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد روز یکشنبه  در گفت و گو با خبرنگاران در 
توضیح افتتاح پروژه های شهری به مناسبت دهه مبارک فجر اظهار داشت: در 
ایام الله دهه فجر ۱۰۰ پروژه شهری با مبلغ نزدیک به ۱۰ هزار میلیارد ریال در 

اختیار شهروندان عزیز قرار می گیرد.
پروژه های  جمله  از  گفت:  اول  مرحله  در  پروژه  افتتاح ۱۲  به  اشاره  با  وی 
شاخصی که در نخستین مرحله افتتاح پروژه های دهه فجر امسال بهره برداری 
شد، مجتمع فرهنگی ورزشی شهدای جودی در منطقه ۵ شهرداری قم و محله 

اسماعیل آباد است.
شهردار قم با اشاره به اینکه پروژه هایی که قالب طرح »قم در مسیر تحول« 
افتتاح می شوند در دو حیطه سخت افزاری و نرم افزاری قرار دارند اضافه کرد: 
فاز سوم پیاده راه خیابان ارم یکی از پروژه های خوب برای آرامسازی اطراف حرم 

مطهر است که در روزهای آینده به بهره برداری خواهد رسید.
وی به آماده سازی ساختمان های اداری شهرداری های مناطق دو و سه اشاره 
کرد و افزود: فاز نخست بوستان زائر از دیگر پروژه های افتتاحی دهه فجر امسال 

است که قسمتی از بوستان هزار هکتاری را تشکیل می دهد.
دکتر سقائیان نژاد ادامه داد: افتتاح خیابان شهیدان برقعی که فرایند اجرای 
آن ۴۰ سال طول کشیده بود، از دیگر پروژه های کلان دهه فجر امسال است. 

همچنین پروژه فاز سوم خیابان شهید روحانی در روزهای آینده افتتاح خواهد 
شد.

وی افزود: تا پایان سال در هر مقطع پروژه های شهری افتتاح خواهد شد؛ در 
تمام این مراحل یک یا دو پروژه شاخص هم وجود دارد که امیدواریم رضایتمندی 

خوبی برای شهروندان قمی به همراه آورد.
دکتر سقائیان نژاد با اشاره به رونمایی از ۵۲ اتوبوس شهری در مرحله نخست 
افتتاح پروژه های شهری قم خاطرنشان کرد: سال ۹۸ ناوگان اتوبوسرانی شهر 
قم نزدیک به ۱۱ سال عمر داشت و فرسوده محسوب می شد اما با اقداماتی که 

صورت گرفت این ناوگان اکنون جوان است.
وی با اشاره به اینکه اتوبوس هایی که در سال های اخیر به ناوگان اتوبوسرانی 
با  شهر قم اضافه می شوند، به سیستم های هوشمند مجهز هستند گفت: 
به  اتوبوس  رسیدن  زمان  از  شهروندان  اطلاع  امکان  هوشمند  اتوبوس های 
ایستگاه وجود داشته و مدیریت خطوط برای شهرداری هم بسیار آسان تر و 
دقیق تر می شود. همه این اقدامات برای افزایش رضایتمندی مردم از خدمات 

اتوبوسرانی صورت می گیرد.
شهردار قم گفت: در آستانه چهل و سومین بهار پیروزی انقلاب اسلامی، ایام 
مبارک ماه های شریف رجب و شعبان و شروع سال ۱۴۰۱؛ امیدواریم افتتاح این 
پروژه های عمرانی بتواند موجب پاسداشت خون شهدا، امیدواری نسل جوان، 

تکریم زائران عزیز و اقبال بیشتر مردم به نظام اسلامی شود. 

شهردار قم:
100 پروژه  شهری تا پایان سال افتتاح می شود

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم گفت: 5٢ دستگاه اتوبوس با اعتباری 
بالغ بر 3 هزار و 300 میلیارد ریال و دارای استاندارد آلایندگی یورو 4، سیستم های 
تهویه و استاندارد و مجهز به سامانه الکترونیکی" قم کارت" از امروز در اختیار شهروندان 
قمی قرار گرفت. مسعود طبیبی روزیکشنبه  در آیین افتتاح، بهره برداری و آغاز عملیات 
عمرانی ۱۰۰ پروژه شهری با اعتباری بالغ بر ۱۰ هزار میلیارد ریال که در سالن رضوان 
شهرداری قم برگزار شد، اظهار داشت: استفاده عملیاتی از سامانه هوشمند، اعلام 
زمان دقیق حرکت ایستگاه ها، راه اندازی پیام صوتی در ناوگان عمومی ویژه افراد 

نابینا، ارائه نظرسنجی عملکرد رانندگان توسط شهروندان و الزام به الکترونیکی کردن 
پرداخت از برنامه های پیش روی معاونت حمل ونقل ترافیک شهرداری قم است. 
وی با اشاره به کاهش سهم ناوگان عمومی از سفرهای درون شهری، تصریح کرد: با 
برنامه های جدید شهرداری قم در توسعه و حمایت از ناوگان عمومی، تلاش می شود 
تا در آینده سهم این بخش در جابه جایی مسافر از نظر کمیت و کیفیت افزایش یابد. 
معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم ادامه داد: ناوگان اتوبوس رانی قم روزانه ۳۰ 

هزار کیلومتر مسیر طی کرده و روزانه حدود ۴۳ هزار شهروند را جابه جا می کنند.

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم:

 ۵۲ دستگاه اتوبوس جدید به ناوگاناتوبوسرانی قم اضافه شد


